
فرمانده نیروی زمینی ارتش با اشــاره به 
اینکه امروز هوانیروز توانســته است بیش 
از ۸۰۰ نوع قطعه های مــورد نیاز خود را 
تهیه کند و به خودکفایی برســد، گفت: با 
دستیابی به این موفقیت و دیگر دستاوردها 
اکنون حــدود ۱۰ درصد از نرُم جهانی در 

رابطه با ادوات پروازی جلوتر هستیم.
بــه گزارش ایرنا، امیر ســرتیپ کیومرث 
حیــدری فرمانــده نیــروی زمینی ارتش 
روز سه شــنبه - ۲۲ اسفندماه - در آیین 
نیروی  تکریم و معارفــه فرمانــده هوایی 
زمینی ارتش جمهوری اســامی ایران که 
در ســتاد فرماندهی این نیرو برگزار شد، 
اظهار داشــت: هوانیروز امــروز یک الگوی 
بســیار خوب در عرصه آســمان همیشــه 
نورانی کشــور مقدس جمهوری اســامی 

ایران است.
وی با اشــاره بــه اینکه با مرور ســوابق 
هوانیروز بدون شــک به یاد شــهدا ارتش 
ادامــه داد: هوانیروز جمهوری  افتیم،  می 
اســامی ایران در روزهای آغازین انقاب 
اســامی در بیعت با امــام )ره( و مقتدای 
انقاب پیشتازی کرد و یک روز به نام آنها 
ثبت شده اســت.وی افزود: پس از آن در 
عرصه برقــراری امنیت، اولیــن یگانی که 
بر فراز آســمان برای مقابله با ضد انقاب 
حضور پیــدا کرد هوانیروز بــود. هوانیروز 
اولیــن پرنده هایــی بودند که روی ســر 
دموکرات، کومله، انــواع گروهک هایی که 
بعد از انقاب مثل قارچ ســر بیرون آورده 
بودند، حاضر شــدند.فرمانده نیروی زمینی 
ارتش گفت: پرنده های هوانیروز در جنگ 
تحمیلــی و در همــه عملیات ها به صورت 
ویژه حضور داشت و شــهدای عزیزی این 
نیرو هر کدام به عظمت یک کشــور بودند 
که توانســتند کشورشــان را نجات دهند. 
در جنگ تحمیلــی هوانیروز در نقش یک 
پرنده تیز پرواز تانک و توپ های دشــمن 
را منهــدم کــرد و در نقش پشــتیبانی از 
رزمنــدگان در انتقال و جابجایی مهمات و 
نیرو و در نقش انتقال مجروحین به پشــت 

جبهه، بسیار خوب عمل کرد.
وی تاکید کرد: یکی از نقش های بی بدیل 
هلیکوپترهای هوانیروز این بود که توانست 
در دوران دفاع مقدس هواپیمای دشمن را 
در آسمان مورد هدف قرار دهد و سرنگون 

کند.
ســرتیپ حیدری گفــت: بعــد از دفاع 

مقدس ماموریــت هوانیروز خاتمه نیافت و 
هیچ زمانی خاتمه نمــی یابد به دلیل این 
که یک بازوی قدرت پروازی اســت که هر 
لحظه باید در اراده امر ولی امر مســلمین 
باشــد تا ماموریت ها را انجام دهد. اگر در 
نقطه ای از این کشــور، زلزلــه ای به وقوع 
بپیوندد مردم نگاهشان به آسمان است که 
چه زمانی هلیکوپترهای ارتش برای انتقال 

مصدومان از راه می رسند.
فرمانده نیروی زمینــی ارتش افزود: در 
زلزله غرب کشــور در یــک نیمروز ۵۳۰ 
ســورتی پرواز صورت گرفت که با افتخار 
اعام می کنم تا ســاعت ۴ بعد از ظهر روز 
اول زلزله یــک نفر مصدوم بــه جا مانده 
وجود نداشــت و یک پل هوایی مناســب 
در ســرپل ذهاب کرمانشــاه ایجاد شد که 
پــس از آن رهبر معظم انقــاب فرمودند 
در این موضوع زلزله غرب بعضی ها خوش 
انقاب  از رهبر معظم  درخشــیدند. وقتی 
پرســیدند منظــور از خوش درخشــیدند 
چیســت، گفتند که منظورم نیروی زمینی 
ارتش است.وی با بیان اینکه امروز هوانیروز 
ســرفراز است، ادامه داد: در سیلی که طی 
ســال های گذشــته در چندین استان آمد 
حضور هوانیروز آنقــدر موثر بود که رهبر 
انقــاب فرمودند در موضوع ســیل ارتش 
جلوتر از ســتاد بحران مستقر شد که این 
باز به دلیل تاش های هوانیروز بوده است. 
همچنین در حوادث سیاســی کشور و در 
انتخاباتی که تاکنون برگزار شده هوانیروز 

خوش درخشیده است.
فرمانده نیــروی زمینی ارتش با تاکید بر 
اینکه هوانیروز همواره یک بازوی پرتوان و 
یک مشت گره کرده در ذیل و فرمان رهبر 
معظم انقاب اســت، با بیــان اینکه امروز 
هوانیــروز متفاوت از هوانیروز چند ســال 
گذشته است، گفت: هوانیروز امروز با تکیه 
بر همان بنای محکمی که پیشکسوتان بنا 
گذاشــته اند و با وجود فرماندهانی مانند 
امیرقربانی به پیشــرفت های خوبی دست 
یافته و توانســته اســت بیش از ۸۰۰ نوع 
قطعــه های مــورد احتیاج خــود را تهیه 
کند و به خودکفایی برســد و امروز نزدیک 
بــه ۱۰ درصد از نرم جهانــی برای ادوات 

پروازی جلوتر هستیم.
امروز دانشمندان  سرتیپ حیدری گفت: 
هوانیــروز دوربیــن هایی ســاخته اند که 
حتــی می توانم بگویــم نمونه های آن در 
ناتو نیســت . امروز هوانیروز شب را برای 
خود به روز تبدیل کرده اســت. روز و شب 
برای هوانیروز تفاوتی ندارد که این اتفاقات 
مبارک به وســیله نیروی انسانی ولایی، با 
بصیرت و معرفت و دانشــمند کشــورمان 

اتفاق افتاده است.
آیین تکریم و معارفــه فرمانده هوانیروز 
ارتش روز سه شــنبه - ۲۲ اسفندماه - با 
حضور امیر کیومرث حیدری فرمانده نیروی 
زمینی ارتش، فرماندهان پیشکســوت این 
نیــرو و تعدادی از خانواده های شــهدا در 

ستاد فرماندهی هوانیروز برگزار شد.

فرمانده نیروی زمینی ارتش: 

هوانیروزبیشاز۸۰۰نوعقطعهموردنیازخودرامیسازد
ایــن اتفاقــات از لحــاظ جنایــت و خباثت و 
وحشی گری و خونخواری در اوج است؛ بنده سراغ 
ندارم در جایی، دشــمنی، مجهز به انواع صاح، به 

مردمی که هیچ صاحی ندارند حمله کند.
 حضــرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم انقاب 
اســامی در نخســتین روز ماه مبارک رمضان در 
محفل انس با قرآن کریم گفتند: در دنیای اســام 
برخی دولت ها به دشــمنان مردم مظلوم فلسطین 
کمک می کنند. ان  شــاء الله ســزای این خیانت را 

خواهند دید.
رهبر انقاب با بیان اینکه کاری که این روزها در 
غزه در حال انجام اســت از دو طرف در اوج است 
گفتنــد: این اتفاقات از لحــاظ جنایت و خباثت و 
وحشی گری و خونخواری در اوج است؛ بنده سراغ 
ندارم در جایی، دشــمنی، مجهز به انواع ساح، به 
مردمی که هیچ ساحی ندارند حمله کند. نه اینکه 
ساح شــان عقب تر است بلکه هیچ ساحی ندارند؛ 
مردم بی دفاع غزه، مردم عادی در بیمارستان، مردم 
داخل مســجد و مردم در کوچه و بازار که ســاح 

ندارند. صهیونیســت ها با انواع ســاح ها به چنین 
مردمــی حمله کند و به این هــم اکتفا نکند و به 
این مــردم بی دفاع و بچه های کوچک گرســنگی 
و تشنگی بدهد و کودکان شــیرخوار از گرسنگی 

بمیرند. بنده سراغ ندارم. 
ایشان افزودند: این قرآن است، این صبری است 
که قرآن می خواهد، این اســتقامتی است که قرآن 
توصیه می کند، این پاداشــی اســت کــه قرآن به 

صابرین وعده می دهد.
رهبــر معظم انقاب اســامی همچنین قرآن را 
ثقل اکبر عنوان کردند و گفتند: قاریان پیک عرش 
الهی به سمت فرشیان هستند. با قرائت قرآن، دل 

قاری و شنونده باید منور شود.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین تاوت قرآن 
را از وظایــف همــه و تعداد قــاری خوش خوان و 
درست خوان کشــور را از همه کشورهای اسامی 
بیشــتر دانســتند و تصریح کردند: تاوت صحیح 
قرآن روزبه روز در کشــور در حال توســعه است و 
روزی نیســت که بنده، خــدای متعال را بابت این 

نعمت شکر نکنم.
رهبــر انقــاب تاکید کردنــد: قــرآن را باید با 
تدبــر خواند. تدبر مراتبــی دارد و قرآن برای تدبر 
و فهمیدن نازل شــده اســت. عمق یابی از قرآن با 

تفسیر به رای فرق دارد.
ایشــان، قــرآن را یک اثر هنــری الهی توصیف 
کردند و خطاب به قاریان قرآن گفتند: باید مصداق 

الذین یبلغون رسالات الله باشید.
حضرت آیــت الله خامنه ای با بیان اینکه توجه به 
مضامین آیات، خشوع ایجاد می کند، گفتند: تفسیر 

به صورت جذاب برای مستمعین ارائه شود.
محفل انــس با قــرآن کریم در نخســتین روز 
مــاه مبارک رمضان با حضور شــماری از قاریان و 
اســتادان ممتاز و فعالان قرآنی در محضر حضرت 
آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقاب اســامی در 

حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد.
این مراســم هر ســاله در نخســتین روز از ماه 
رمضان با حضور رهبر معظم انقاب اسامی برگزار 

می شود.

رهبر انقلاب در محفل انس با قرآن کریم:

اتفاقاتغزهازلحاظجنایتوخونخواریدراوجاست

رئیس جمهور در پیام های جداگانه ای اعطای 
نشــان فتح از ســوی مقام معظم رهبری به 
فرماندهان ســپاه و ارتش را به ایشان تبریک 

گفت.
سید ابراهیم رئیسی در پیام های جداگانه ای 
با تبریک اعطای نشــان فتح از ســوی رهبر 
معظم انقاب اســامی به ســردار سرلشــکر 
حسین سامی و ســردار سرلشکر عبدالرحیم 
موسوی اعطای این نشان را نمادی از رضایت 
و خرســندی معظم له از مجاهدت های ایشان 
دانست که توانسته اند با حضور فرزندان رشید 
ملت ســرافراز ایران در این نهــاد مردمی، در 
اطاعاتی  نظامــی، عملیاتی،  همه زمینه  های 
و پیشــرفت و اعتــای کشــور و همچنیــن 
خدمت  رســانی به مردم عزیز کشــورمان در 
برهه  های حســاس بــه خوبی بدرخشــند و 

همچون خاری در چشم دشمنان باشند.
متــن پیام های رئیس جمهور به شــرح زیر 

است.
بسم الله الرحمن الرحیم

سردار سرلشــکر پاسدار جناب آقای حسین 
سامی

فرمانــده محترم ســپاه پاســداران انقاب 
اسامی

سام علیکم
اعطای نشــان پرافتخار فتح از ســوی مقام 

معظــم رهبری )مدظله العالــی( به جنابعالی 
که بیانگر لیاقت، شایســتگی و مجاهدت های 
آن برادر گرامی در فرماندهی ســپاه پاسداران 
انقاب اسامی و ارتقای توان دفاعی و رزمی و 
قدرت بازدارندگی آن و نقش  آفرینی در صیانت 
از ارزش  های والای انقاب اســامی و دفاع از 
اســتقال و امنیت کشــور اســت، صمیمانه 

تبریک و تهنیت می گویم.
بی  تردید، این نشان ارزنده، نمادی آشکار از 
رضایت و خرسندی معظم له از مجاهدت های 
سپاه پاســداران با مدیریت جهادی جنابعالی 
اســت که بــا حضــور فرزندان رشــید ملت 
ســرافراز ایران در این نهاد مردمی، توانســته 
در همه زمینه  های نظامی، عملیاتی، اطاعاتی 
و پیشــرفت و اعتــای کشــور و همچنیــن 
خدمت  رســانی به مردم عزیز کشــورمان در 
برهه  های حساس به خوبی بدرخشد و همچون 

خاری در چشم دشمنان باشد.
از پروردگار مهربان، ســعادت و ســامت و 
دوام توفیــق جنابعالی را در انجام رســالت و 
مأموریت  های خطیــر محوله، تحت فرماندهی 

معظم کل قوا، مسئلت دارم.
سید ابراهیم رئیسی

رئیس جمهوری اسامی ایران
بسم الله الرحمن الرحیم

ســردار سرلشــکر پاســدار جنــاب آقای 

عبدالرحیم موسوی
فرمانــده محترم ارتش جمهوری اســامی 

ایران
سام علیکم

اعطای نشــان ارزشــمند فتح از سوی مقام 
معظــم رهبری )مدظله العالــی( به جنابعالی 
کــه بیانگــر لیاقــت و شایســتگی آن برادر 
ارجمند در فرماندهی ارتش جمهوری اسامی 
ایران و ارتقای تــوان دفاعی و رزمی و قدرت 
بازدارندگی آن در دفاع از اســتقال و امنیت 
کشــور می  باشــد، صمیمانه تبریک و تهنیت 
می گویم.بی  تردید این نشــان، نمادی آشــکار 
از رضایت و خرســندی معظم لــه از مدیریت 
جهادی جنابعالی اســت که توانســته اســت 
با حضور فرزندان رشــید ملت بــزرگ ایران 
در نهــاد مردمی ارتش، در همــه زمینه  های 
نظامی، عملیاتی، پدافندی و دفاع و پاسداری 
از مرز های کشــور، بیش از پیش بدرخشــد و 

همچون خاری در چشم دشمنان باشد.
با آرزوی سعادت و سامت، از درگاه خداوند 
متعــال توفیقات روزافــزون جنابعالی و همه 
رزمندگان پرتوان ارتش جمهوری اســامی را 
در اجــرای مأموریت  های خطیر محوله، تحت 
رهبری فرماندهی معظم کل قوا مسألت دارم.

سید ابراهیم رئیسی
رئیس جمهوری اسامی ایران

در پی دریافت نشان فتح صورت گرفت؛
پیام های تبریک رئیسی به فرماندهان سپاه و ارتش

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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کنگره دائمی دبیرخانه تاسیس
ملیشــهدایغواصدرکیشدر

دستورکارقرارگرفت
خیال کیشوندان از تامین کالاهای اساسی 

راحت شد

صفحه 3

صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3

صفحه  3

صفحه 3

صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1646

صدور و اعطای اولین کارت تردد 
بانوان در ناوگان حمل و نقل عمومی 

کیش
با توجه به گســترش روزافزون زندگی شهری و نقش روبه پیشرفت زنان در جوامع ولزوم فرهنگ سازی مناسب برای پذیرش و 
حمایت از نقش زن در جامعه، در جزیره کیش نیز همانند ســایر شــهرهای کشور اجرای طرح صدور کارت تردد ویژه بانوان در 

ناوگان حمل و نقل شهری آغاز شد.
صفحه 3

مدیر بازرگانی ســازمان منطقه آزاد کیش از طرح 
تشــدید نظارت بر نرخ کالا در آســتانه فرا رسیدن 
انبار رایگان بــه تامین کنندگان  نوروز و اختصاص 

مــواد غذایی ضروری در جزیره کیش خبر داد.
علــی امیدی با اشــاره به تصمیمات اتخاذ شــده 
در کمیتــه نظارت بر نــرخ کالا و خدمات نوروزی، 

گفــت: ســازمان منطقه آزاد کیــش جهت افزایش 
ســطح ذخیره سازی کالاهای اساســی و پیشگیری 
پایانی  ایام  از کمبــود احتمالی اقام ضــروری در 
ســال و نــوروز ۱۴۰۳، انبار رایــگان را به صورت 
موقت بــه تامین کنندگان مــواد غذایی اختصاص 

دهد. می 

برنامهیمشترکشرکتتوسعهوسرمایهگذاریوبرنامهیمشترکشرکتتوسعهوسرمایهگذاریو
معاونتاقتصادیسازمانبرایپیگیریکلانپروژهیمعاونتاقتصادیسازمانبرایپیگیریکلانپروژهی

شهرهوشمندکیششهرهوشمندکیش
صفحه 3

حسن پور مطرح کرد؛

قاچاقچی کالا به پرداخت 
بیش از ۳۳ میلیارد ریال 

جریمه محکوم شد
صفحه 3

کیش میزبان مسابقات ملی 
»پرچم« شد

مدیرکل دفتر توسعه ورزش روستایی، عشایری و بومی محلی وزارت ورزش و جوانان  گفت:  
کیش از مسابقات ملی پرچم با حضور ۵۰۰ ورزشکار میزبانی می کند.

»شهرام عظیمی« در بازدید از ظرفیت های ورزشی جزیره کیش ، اظهار کرد: این مسابقات 
ملی در بهار ســال جدید و در سه رشته مینی فوتبال، پرتاب وزنه و کاراته به میزبانی جزیره 

کیش برگزار می شود.

صفحه 3
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با حضور رئیس جمهور انجام شد؛

چارچوب واگذاری سهام عدالت به 
مشمولان جدید تصویب شد

چارچوب کلــی واگذاری ســهام عدالت جدید به 
مشــمولان، رفع موانع و تسهیل واگذاری بنگاه های 
دولتی از طریق شیوه های ترکیبی و واگذاری مدیریت 
به بخش غیردولتی در شــرکت هایی که سهام دولت 
در آنها اندک اســت، در جلسه شــورای عالی اجرای 
سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی به تصویب 

رسید.
بــه گزارش حــوزه دولت ایرنا، ســومین جلســه 
شــورای عالی اجرای سیاســت های کلــی اصل ۴۴ 
قانون اساسی در دولت سیزدهم پیش از ظهر امروز 
سه شــنبه به ریاست آیت الله سید ابراهیم رئیسی با 

تصویب سه مصوبه برگزار شد.
در این جلسه چارچوب کلی واگذاری سهام عدالت 
جدید به مشمولان پس از بحث و بررسی به تصویب 
رسید تا پس از تعیین تکلیف سبد سهام مربوطه در 

هیئت وزیران، مبنای عمل قرار گیرد.
در بخشی دیگر از جلسه، موانع واگذاری بنگاه های 
دولتــی تحت مدیریــت دولت از جملــه آیین نامه 
شــیوه های قیمت گذاری مورد بحث و بررســی قرار 
گرفت و مصوب شــد به منظور تسهیل واگذاری این 
بنگاه ها از شــیوه های ترکیبی در قیمت گذاری آنها 

استفاده شود.
در جلســه شــورای عالی اجــرای سیاســت های 
کلی اصــل ۴۴ قانون اساســی همچنیــن با توجه 
فرمایــش اخیر رهبر معظم انقاب اســامی مبنی 
بر لــزوم واگذاری مدیریت به بخــش غیردولتی در 
شــرکت هایی که سهام دولت در آنها اندک است،   با 
تصویب اعضای شــورا و تاکید رئیس جمهور، همه 
دستگاه های اجرایی مکلف شــدند پس از اباغ این 
مصوبه، از طریق روش هایی از جمله واگذاری سهام 
باقیمانده، مدیریت در شــرکت های مورد اشاره را به 

بخش های خصوصی و تعاونی واگذار نمایند.
در پایان مقرر شد جزئیات این روش ها در جلسات 

آتی شورا مورد بررسی قرار گیرد.

منتخب مردم تبریز در مجلس:

 دولت ورود و دخالتی در 
انتخابات نداشت

منتخب مردم تبریز در مجلس دوازدهم شورای اسامی با 
بیان اینکه دولت ورود تشکیاتی به بحث انتخابات نداشت، 
گفت: دولت بدون بروز مشــکل امنیتی و با ســامت قابل 
قبول انتخابات را برگزار کرد .مســعود پزشــکیان در گفت 
وگو با خبرنگار پارلمانــی ایرنا گفت: در برگزاری انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسامی و ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری مشــکلی مشــاهده نشد و دولت 
بدون بروز مشکل امنیتی و با سامت قابل قبول انتخابات 
را برگــزار کرد .منتخب مردم تبریــز در مجلس دوازدهم 
شورای اسامی در خصوص عملکرد دولت در اجرای قانون 
انتخابات اظهار داشت: شاید بخشدار یا فرمانداری نسبت به 
نامزد انتخاباتی نظر خاصی داشت اما شاهد ورود تشکیاتی 
دولت به انتخابات نبودیم.وی افزود: در ارتباط با مشارکت 
مردم در انتخابات در حوزه هایی که نامزدها از گرایشــات 
مختلف حضور داشتند مشــارکت بیشتری را شاهد بودیم 
اما در حوزه هایی که نامزدهای انتخاباتی فقط از یک طیف 

سیاسی خاص بودند مشارکت پایین تر بود.

اصلاح ساز و کار انتخابات 
اتحادیه های صنفی

نمایندگان مجلس شــورای اســامی ســاز و کار 
انتخابات اتحادیه های صنفی را اصاح کردند.

نمایندگان مجلس شورای اسامی در جلسه علنی 
امروز سه شنبه ماده ۴ طرح اصاح قانون نظام صنفی 

کشور را به شرح زیر تصویب کردند:
»مــاده ۴- ماده )۲۲( قانــون و تبصره های )۱( و 
)۳( آن به شــرح زیر اصاح و ســه تبصره به عنوان 
تبصره هــای )۷( )۸( و )۹( به آن الحاق می شــود و 

ماده )۲۳( قانون حذف می گردد.
»ماده ۲۲- اتحادیه ها توسط هیئت مدیره منتخب 
اعضای اتحادیه اداره می شــوند. تعــداد اعضای این 
هیئت سه نفر شامل رئیس، نایب رئیس و خزانه دار 
است که بر اساس اکثریت نسبی آرای ماخوذه تعیین 
می شوند. همچنین اتحادیه ها دو نفر عضو علی البدل 

دارند.
تبصره ۱- مدت مســئولیت اعضای هیئت مدیره 
اتحادیه ها بعد از لازم الاجرا شــدن قانون اصاحی 
از اولین نوبت انتخابات برگزار شده، چهار سال تمام 
اســت. اعضای هیأت مدیره با رأی مخفی و مستقیم 
اعضای اتحادیه انتخاب می شوند. عضویت بیش از دو 
دوره متوالی )ادوار قبلی ماک محاسبه می باشد( در 
هیأت رئیســه اتحادیه ها منوط به اخذ دوسوم آرای 
ماخوذه اســت. ماک محاســبه کد ملی هر شخص 
می باشد. فرآیند انتخابات تشکل های صنفی که قبل 
از اباغ این قانون شروع و در مرحله بررسی صاحیت 
داوطلبان در کمیته تطبیــق یا بعد از آن قرار دارد، 

مطابق قانون مصوب سال ۱۳۹۲ ادامه می باید.

خبر

نماینده مردم تهران:

تخصیص ارز مسافرتی 
قابل توجیه نیست

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسامی 
گفت: زمانی که محدودیت ارزی داریم، تخصیص 
ارز مسافرتی قابل توجیه نیست و نباید این اتفاق 

تداوم داشته باشد.
بــه گــزارش خبرنــگار مهر، »عبدالحســین 
روح الامینی« در جلســه علنی مجلس شــورای 
اســامی طی تذکر شــفاهی اظهار کــرد: بابت 
مشــارکت مردم در دور اول انتخابات قدردانی و 
تشــکر می کنم و از مردم می خواهم در دور دوم 
انتخابات هم مشارکت داشته باشند؛ امیدواریم در 
دور دوم انتخابات مجلس هم شاهد رقابت جدی 

کاندیداها و مشارکت مردم باشیم.
وی در ادامه تذکر خود گفت: متولیان امر باید 
موانع واردات خودرو را از بین ببرند تا خودروهای 
با کیفیت و ارزان قیمت وارد کشــور شــود. گویا 
متولیان ارزی کشور مانع واردات خودرو هستند 
و باید این مشکل هر چه زودتر حل و فصل شود.

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسامی 
تصریح کرد: در شرایطی که صنعت دارو شکایت 
دارد، دچار بحران است و بسیاری از سفارش های 
دارو به دلیل عدم تأمین ارز مانده و مشکل ارزی 
دارند، شاهدیم برای ارز مسافرتی گشایش هایی 

شده است.
عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
شورای اسامی تاکید کرد: زمانی که محدودیت 
ارزی داریم، تخصیص ارز مســافرتی قابل توجیه 

نیست و نباید این اتفاق تداوم داشته باشد.
روح الامینی تاکید کرد: مجلس انقابی یازدهم، 
تا دقایق آخــر یعنی ۶ خرداد بــه وظایف خود 
عمل می کند و قاعدتاً کارهای باقی مانده از سوی 

مجلس دوازدهم به سرانجام خواهد رسید.

نماینده مردم بابلسر و 
فریدونکنار: 

دولت با دقت نظر بیشتری 
بازار را کنترل کند

یکی از نمایندگان مجلس شــورای اســامی 
تاکید کرد: با توجه به تاقی ماه مبارک رمضان و 
عید نوروز و اوج مصرف کالاهای اساسی، انتظار 
مــی رود دولت محترم با دقت نظر بســیار بالاتر 
نسبت به کنترل بازار و قیمت ها و مبارزه با گران 

فروشی اقدام کند.
به گزارش ایســنا، علی اصغر باقرزاده نماینده 
مردم بابلســر و فریدونکنار در مجلس شــورای 
اسامی در جلسه روز سه شنبه ۲۲ اسفند ۱۴۰۲ 
صحن مجلــس در نطق میان دســتور خود در 
تذکری به وزیر آمــوزش و پرورش گفت: درباره 
صدور احکام رتبه بندی معلمان شریف بازنشسته 
از تاریخ ۳۱ شــهریور ۱۴۰۰ به بعد و همچنین 
حقوق معلمــان خرید خدمات به وزیر آموزش و 
پــرورش تذکر می دهم و خواهش می کنم که در 

آستانه شب عید این مطالبات پرداخت شود.
وی همچنین خواســتار رفع مشــکات حوزه 
انتخابیه خود در زمینه مسکن روستایی، کود اوره 
و فسفات مورد نیاز کشاورزان و سوخت و پاک 

تراکتورهای کشاورزان شد.
این نماینده مجلس در تذکر دیگری به دولت 
گفت: بــا توجه به تاقی ماه مبــارک رمضان و 
عید نوروز و اوج مصرف کالاهای اساسی، انتظار 
مــی رود دولت محترم با دقت نظر بســیار بالاتر 
نسبت به کنترل بازار و قیمت ها و مبارزه با گران 
فروشــی اقدام کند. شرایط و اوضاع خوب نیست 
مردم عزیز ما بسیار ناراحت و دلخور هستند لذا 

اقدام عاجل صورت پذیرد.

معاون کنسولی وزارت خارجه:

هیچ ایرانی برای ورود به 
کشور مانعی ندارد

بیکدلی به تشریح عملکرد طرح پرسمان تردد 
ایرانیان مقیم خارج از کشور پرداخت و گفت که 
هیچ ایرانی برای ورود به کشور هیچ مانعی ندارد.

علیرضــا بیکدلی معاون کنســولی، مجلس و 
ایرانیان وزارت امــور خارجه، پیش از ظهر امروز 
)سه شــنبه( ۲۲ اسفند ماه در نشستی خبری به 
تشریح عملکرد طرح پرسمان تردد ایرانیان مقیم 

خارج از کشور پرداخت.
وی گفت: ایرانیان خارج از کشور در دستورکار 

دولت و وزارت خارجه قرار دارد.
معاون وزیــر خارجه درباره کمیســیون ویژه 
پرســمان تردد گفت که اگر کسی بخواهد بداند 
بعد از ورود به کشور از کشور خارج شود اعضای 

کمیسیون می توانند به آن ها پاسخ دقیق دهند.
 وی بیــان کــرد: ۸۵۰ هــزار نفــر از ایرانیان 
خارج از کشــور در ســال ۱۳۹۸ به کشور تردد 
داشته اند پرســمان تردد برای ایرانیانی است که 
فکــر می کنند بعد از ورود به ایران برای خروج با 

مشکل برخورد می کنند.
بیکدلی افزود: در سال ۱۴۰۰ سامانه پرسمان 
تردد را روی ســامانه میخک بارگذاری کردیم و 
به ایرانیان این امکان را دادیم که این ســوال را 

از ما بپرسند.
معــاون وزیر خارجه گفت: هیــچ ایرانی برای 
ورود به کشور هیچ مانعی ندارد. گذرنامه و برگه 
عبور داشته باشد و حتی با گذرنامه منقضی هم 
می تواند وارد کشور شــود و هیچکس نمی تواند 

مانع ورود آن ها شود.
وی افــزود: از دی ماه ۱۴۰۰ تا الان ۱۲ هزار و 
۷۷۰ نفر تقاضای خود را در سامانه پرسمان تردد 
ثبت کره اند و این تعداد تقاضا مورد رسیدگی هم 
قرار گرفته اســت. از این تعــداد ۳۰۱ نفر دارای 
پرونــده قضایــی در محاکم قضایــی بودند که 
به آن ها اعام شــده و به بقیه اعام شــده هیچ 

مشکلی ندارند.
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ناوهای چین و روســیه برای برگزاری رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۴ در شــمال اقیانوس هند وارد آب های سرزمینی 

ایران شدند.
به گزارش ایسنا، یگان های شناوری چین و روسیه برای شرکت در رزمایش مرکب دریایی ایران چین و روسیه وارد آب های سرزمینی 

کشورمان شدند.

در این رزمایش، یگان های شــناور و پروازی نیروهای دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران شامل ناوشکن های »جماران«، »دنا«، 
»بایندر«، ناوهای »گناوه«، »زره«، »سیرجان« و شناورهایی از نیروی دریایی سپاه پاسداران شامل ناو »شهید سلیمانی«، ناو »ابو مهدی 
المهندس«، ناو »شهید محمودی« و »تندر« و همچنین ناوهای نیروی دریایی کشورهای چین و روسیه که امروز وارد آب های سرزمینی 

جمهوری اسامی ایران شدند، حضور دارند.

ناوهای چین و روسیه وارد آب های سرزمینی ایران شدند
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محــدوده قدرت نمایی نــرخ تورم در 
سال ۱۴۰۳ چیســت؟ ۳۵ درصد یا ۴۵ 
درصد؟ این ســئوالی است که این روزها 
بسیاری از کارشناسان در معرض پاسخ 

دهی به ان قرار می گیرند.
زهرا علی اکبری- افزایش نرخ تورم در 
سال های اخیر، طبقه ی متوسط ایرانی را 
با بحرانی جدی روبرو کرده است. اقتصاد 
ایران حالا سال هاســت در حال جمع و 
جور کردن خودش است و کوچک شدن 
کیک اقتصاد ســبب شــده است، سهم 
رفاه در خانوارهای ایرانی نیز دستخوش 
کاهش شــود. این تنها طبقات متوسط 
نیستند که با فشــار بیشتری مواجهند، 
طبقات فرودست نیز این فشار را مضاعف 
تحمل می کنند و برآوردها نشان می دهد 
سطح رفاه در میان طبقاتی که ثروتمند 
تغییر  نیز دستخوش  می شوند  محسوب 

شده است .
عقب ماندگی حقوق ها از تورم به دلیل 
کاهش مداوم کمتر از رشد قیمت ها در 
بازار سبب شده اســت هر کسی در هر 
جایی که حضور دارد، ناگزیر باشــد که 
قدمی به عقب بردارد. فاصله ی طبقه ی 
متوسط با فقر نیز چنان باریک است که 
بیم آن می رود تکانه ای تورمی، بخشی از 
جامعه را راهی دره ی فقر نماید . در این 
میان نرخ تورم در سال اینده به کدام سو 

خواهد رفت؟
دولت ســیزدهم با شــعار مهار تورم 
روی کار آمد . احســان خاندوزی ، وزیر 
امور اقتصادی و دارایــی تاکید دارد که 
مهمترین اولویت دولت مهار تورم است و 
در این مسیر دولت تمام تاش خود را به 
کار گرفته است. با این حال آمار و ارقام 
استنادی دولت در خصوص کاهش نرخ 
تورم بر بدتر جلوه دادن گذشــته استوار 
اســت و انچه درباره ی کاهش نرخ تورم 
بدان استناد می شود در حقیقت از سوی 

افکار عمومی محسوس نیست .
در این راستا پیش بینی مرکز پژوهش 
برای نرخ تورم در ســال ۱۴۰۲ عدد ۴۱ 

درصــد و بــرای ســال ۱۴۰۳ عدد ۳۵ 
درصد است.

مهــرداد لاهوتی، نماینــده لنگرود در 
مجلس دوازدهم در گفتگو با خبرگزاری 
خبراناین، در پاســخ به این سئوال که 
نرخ تورم در ســال آینده به کدام ســو 
خواهد رفــت؟ گفت: فکــر می کنم در 
همین محدوده باقی بماند. انچه از عائم 
اقتصادی برمی اید، نشــان از آن دارد که 
تغییر جدی و خاصی در راه نیســت. با 
این دســت فرمان و بر پایه ی کســری 
بودجه ای که وجود دارد، نمی شود انتظار 
کاهــش نرخ تورم به میزانی که اثری در 

زندگی مردم داشته باشد، را داشت.
در عین حــال کامران ندری، اســتاد 
اقتصاد دانشــگاه امام صادق نیز بر این 
عقیده است که نرخ تورم در سال آینده 

نیز بالا خواهد ماند .
وی با اشاره به اینکه نرخ تورم بالاتر از 
هفت درصد طبق استانداردهای جهانی 
بالا محسوب می شــود، به اقتصاد ۱۰۰ 
گفته اســت: با توجه به بــالا بودن نرخ 
تورم و ماندگاری اش در محدوده ی چهل 
درصد، ســال اینده نیز سالی با تورم بالا 

خواهیم داشت .
به گفته وی طولانی شــدن دوره تورم 

چهل درصــدی در شــرایط کنونی به 
تحلیل طبقه متوسط و سقوط آزاد رفاه 

در جامعه ایران منجر شده است.
پیش بینی های  را  این ها  بتوان  شــاید 
خوشــبینانه از نرخ تورم در سال آینده 
دانســت. پیش از این حمیــد میرزاده، 
رییس اسبق سازمان برنامه و بودجه در 
روزنامه اعتماد نوشــت: با توجه به اینکه 
بودجه ســنواتی تاثیر و تبعات مهمی بر 
فرهنگی  و  اجتماعی  اقتصــادی،  اوضاع 
کشور دارد در این یادداشت با نگاهی به 
ارقام و اعداد لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ 
و مقایســه آن ها با بودجه ســال ۱۴۰۲ 
تبعات بودجه سال آتی بیان شده است. 
جمع منابع عمومی دولت در سال ۱۴۰۳ 
مبلغ ۲۴۶۲ همت )هزار میلیارد تومان( 
پیش بینی شده که نسبت به سال جاری 
۱۸.۲ درصــد رشــد دارد. از این مبلغ 
۱۱۲۲ همت درآمدهای مالیاتی در نظر 
گرفته شده که نسبت به رقم سال جاری 
۴۹.۸ درصــد افزایش نشــان می دهد. 
مالیات در نظر گرفته شده ۴۶.۱ درصد 
کل درآمدهای دولت را تشکیل می دهد 
و تقریبــا دوبرابر درآمد حاصل از فروش 

نفت است.
وی با اســتناد به اعداد و ارقام بودجه 

تاکید کرده اســت: اگر اتفاق خاصی در 
اقتصادی کشــور  اوضاع  بهبــود  جهت 
نیفتد، تورم ۵۰ درصدی در سال ۱۴۰۳ 
در ادامه تورم های ســالانه بالاتر از ۴۰ 
درصــدی که از ســال ۱۳۹۷ همچنان 
مهمان ســفره های مردم است و دور از 
ذهن نیســت که نتیجتا تسلسل و تداوم 
کاهش ارزش پــول ملــی، ادامه رکود 
اقتصــادی، کاهش قــدرت خرید مردم 
مخصوصا قشــر حقوق بگیــر و افزایش 
خط فقــر رخ دهد. حســین راغفر نیز 
پیش بینی بدبینانــه ای در تایید نظر او 
دارد. او معتقد است: نابرابری هزینه ها و 
وضعیت در سال آینده، بدتر هم خواهد 
شــد و با افزایش تورم، مدیریت وضعیت 
موجود در بنگاه ها سخت تر خواهد شد. 
دولت اعام کرده تورم ۴۰ درصد اســت 
و همین حدود را برای ســال آینده نیز 
بــرآورد کرده اند، اما بــا برآوردهایی که 
انجام داده ایم به نظر من تورم چه بسا، ۶۰ 
درصد یا بیشتر باشد؛ به ویژه با شرایطی 
که درحال حاضــر داریم. به هرحال تورم 
هم میانگین ۳۰۰ یا ۴۰۰ قلم کالاســت 
و برای مــردم بیشــتر آن بخش حس 
می شــود که سبد کالایی شان را تشکیل 

می دهد.
همچنین محمد تقی فیاضی نیز گفته 
است: »کسری بودجه سال آینده رقمی 
بسیار بالا اســت که بی تردید به افزایش 
نرخ تورم منجر می شــود. بــا این همه 
وقتی از این صحبــت می کنیم که تورم 
باز هم بیشتر می شود، به یک معنا داریم 
بر این نکته هم تاکید می کنیم که رشد 
اقتصادی ۱۴۰۳ به دلیل تورم بالایی که 
در اقتصاد وجــود دارد، کاهش می یابد؛ 
به زبان ســاده تر تورم به شــدت از رشد 

اقتصادی می کاهد.«
حال باید دید پیش بینی های بدبینانه ی 
کارشناســان به تحقق نزدیک تر است یا 
مقامات.  خوشــبینانه ی  پیش بینی های 
برای یافتن پاســخ این ســئوالات صبر 

زیادی لازم نیست.

محدوده ی قدرت نمایی تورم ۳۵ درصد است یا شصت درصد؟

پنج پیش بینی مهم از نرخ تورم در سال آینده

ســخنگوی قوه قضاییه تعیین تکلیــف پرونده های مهم در 
حوزه مفاسد اقتصادی را از مهمترین اقدامات این قوه در سال 
۱۴۰۲ عنوان کرد و گفت: پرونده شرکت کروز نیز آماده صدور 

رأی است.
به گزارش ایرنا، مســعود ستایشی در آخرین نشست خبری 
در سال ۱۴۰۲ اظهار داشت: ایام مبارک ماه رحمت، برکت و 
مغفرت الهی؛ ماه اســتغفار، توبه و ماه روزه و امساک از لذایذ 
دنیوی برای چشیدن سفره نعمات بی پایان معنوی و الهی را 
به همه ملل مسلمان و به ویژه ملت بزرگ ایران تبریک عرض 

می کنم.
وی ادامه داد: ماه پربرکت رمضان ماه نزدیکی هر چه بیشتر 
مخلوق به خالق متعال و تمرین زیست اجتماعی معنوی است 
و این فرصت نه برای عزلت نشینی بلکه موعدی برای حرکت 
پاک و بی آلایش برای دست گیری و استمداد از مردم به دور 

از آلودگی های مادی است.
ستایشی با اشــاره به وضعیت ناگوار مردم بی پناه و مظلوم 
غزه اظهار داشــت: آنها مردمی هســتند که در ۶ ماه گذشته 
تحت شدیدترین اقدامات وحشیانه رژیم نحس، نجس و پلید 
قرار گرفتند و بیش از ۳۱ هزار نفر از عزیزان خود را از دســت 
دادند و در این دنیای قدرت های ســتمگر هیچ دادخواهی جز 

خداوند نداشتند.
وی با اشاره به فرمایش امام راحل )ره( افزود: غده سرطانی 
بودن اسرائیل اکنون مبرهن شده است و آنها جز تباهی، فساد 
و خونریزی دستورالعمل دیگری در پیش ندارد البته براساس 

سنت الهی جز زوال و نابودی و انحطاط و نابودی ندارد.
تعیین تکلیف پرونده های مهم اقتصادی و امنیتی در 

سال ۱۴۰۲
سخنگوی قوه قضاییه با اشاره به اقدامات قوه قضاییه در بعد 
اقتصادی افزود: در بعد اقتصادی اقدامات قاطعی از سوی قوه 
قضاییه در زمینه مبارزه با مفاسد اقتصادی شد. قوه قضاییه با 
شناسایی مفاسدی همچون واردات چای اراده خود را مبنی بر 

پیشگیری از وقوع جرم نشان داد.
ستایشی گفت: به سرانجام رســیدن پرونده هایی همچون 
موســوم به گروه رستمی صفا، بازگشــت اموال بابک زنجانی، 
زندانی شــدن مالک گروه عظام و یا رد دیــون قابل توجه از 
دیگر مفســدین اقتصادی و بازگرداندن اموال به بیت المال به 
همراه عدم تحمل نســبت به بروز فساد در هر سطح و جایگاه 
در برون ودرون دستگاه قضایی نشان از عزم قوه قضاییه برای 
سامت بخشی بدون خط قرمز به فضای اقتصادی و کسب و 

کار سالم دارد.
ستایشــی افزود: در بعد سیاسی اساس حرکت قوه قضاییه 

در ســال ۱۴۰۲، عدم ورود به منازعات سیاسی براساس اراده 
عالی رفع مشــکات مردم با همکاری و هم افزایی با سایر قوا 

اقدام کرده است.
وی ادامه داد: در بعد امنیتی رســیدگی به پرونده های مهم 
و دادگاههایی از جمله رســیدگی بــه پرونده اعضای اصلی و 
سرکردگان گروهک تروریستی منافقین با صدور کیفرخواست 
۷۰۰ صفحه ای بوده اســت همچنین اقدام برای اجرای احکام 
پرونده تروریســت ها و اجــرای احکام برخــی اعضای اصلی 
گروهک های ضد بشــری از جمله گروهک تروریستی حرکه 

النضال، اقدامات موثری و جامع الشمول بود.
ستایشــی افزود: در سال ۱۴۰۲، مقابله قاطع قوه قضاییه با 
برهم زنندگان امنیت روانی مردم به عنوان گفتمان قالب مورد 
توجه تمامی بخش های قضایی قرار گرفت و قوه قضاییه تاش 
کرد تا با طلب کردن اسناد و مدارک اظهارات افراد، مانع برهم 
خوردن امنیت مردم با ایراد اظهارات خاف واقع و جعلی شود.

ســخنگوی قــوه قضاییه با اشــاره به اقدامــات فرهنگی و 
اجتماعی دستگاه قضایی در سال ۱۴۰۲ افزود: در بعد فرهنگی 
و اجتماعی قوه قضاییه رویکرد آگاهی بخشــی و اطاع رسانی 
در زمینه پیشــگیری از وقوع جرم را در دستور کار قرار داد و 
با برپایی تورهای رســانه ای در کنار مردمی سازی و باز کردن 
درب های مدیریتی بــرای دیدارهای مردمی از جمله اقدامات 

قوه قضاییه در این زمینه است.
ستایشی اضافه کرد: ادامه سفرهای بدون تشریفات ریاست 
قوه قضاییه و نیز دیدارهای بی واسطه با اقشار مختلف از جمله 
رویکردهای مثبت و ارزشــی در قــوه قضاییه و در این مدت 

بوده است.
وی اظهار داشت: قوه قضاییه ضمن برخورد با جرایم مشهود 
با اســتفاده از ظرفیت های قوانین تاش کــرد تا از آمران به 
معــروف و ناهیــان از منکر دفاع کند. در عیــن حال اهتمام 
داشــتیم تا با پرهیز از دو دســتگی ها با عناصر ضد فرهنگی 
مقابله کنیم؛ اجرای احکام متجاوزان به نوامیس و صدور احکام 
قاطع از جمله برای سردســته یکی از این باندها به نام شهروز 

سخنوری معروف به الکس از جمله این موارد بوده است.
ســخنگوی قوه قضاییــه گفت: در راســتای احیای حقوق 
عامه رفــع تصرفات اراضی ملی و قلع و قمع مســتحدثات و 
بازگرداندن این اراضی به بیت المال مورد توجه بوده اســت و 
امروز گفتمان صیانت و تثبیت اراضی ملی همچنین حراست 
از محیط زیست و سرمایه های ملی به عنوان موهبت های الهی 

در دستور کار قرار داشته است.
آخرین وضعیت پرونده مدیران شرکت کروز

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اینکه پرونده 

تخلف مدیران شــرکت کروز به کجا رسیده است؟  گفت: این 
پرونده در شــعبه ۴ دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی 
مطرح شد و هشت جلسه کیفرخواست ۶۰ جلدی این پرونده 

قرائت شد همچنین اظهارات متهمان و وکا استماع شد.
ستایشــی افزود: از ۱۸ متهم ایــن پرونده هفت نفر کارمند 
گمــرک بودند و اتهامات آنها مشــارکت و معاونت در اخال 

عمده در نظام اقتصادی و دریافت رشوه بوده است.
وی اضافــه کرد: آخرین دفاع متهمان اخذ شــده و پرونده 
آماده صدور رأی و در حال انشــاء است و پس از قطعیت رأی، 

اطاع رسانی می شود.
نرخ دیه سال جدید تا پایان امسال اعلام می شود

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره تعیین نرخ 
دیه برای سال آینده گفت: تعیین نرخ دیه در راستای رعایت 
دقیق موازین شرعی و قانونی هرساله پس از جمع بندی نهایی 
تعیین می شود و امسال نیز این مهم تا پایان سال اعام خواهد 

شد.
دریافت ۴۶۰ گزارش مربوط به تبلیغات انتخاباتی غیرمتعارف

ستایشی در پاســخ به ســوالی درباره جرایم انتخاباتی در 
انتخابات ۱۱ اسفند، گفت: شورای نگهبان به لحاظ نظارت بر 
فرایند انتخابات استقرار دارند و در اجرای این قانون، دستگاه 
قضایی بر اساس ماموریت هایی که دارد از جمله تشکیل ستاد 
مرکزی وقوع جرایم انتخاباتی با استقرار این ستاد در استان ها 

و شهرستانی به تکلیف قانونی خود عمل می کند.
وی افــزود: مرحله اول که تا قبــل از برگزاری انتخابات بود 
و شامل تبلیغات نیز می شــد، عمده گزارش های دریافتی که 
داشتیم، تکیه بر تخلفات ناشــی از انجام تبلیغات زودهنگام 

انتخاباتی داشت.
ستایشی یادآور شد: سال های گذشته هم مشاهده کردید که 
چنین مواردی بوده و اکثر این نوع تبلیغات جزو دسته بندی 
تبلیغات انتخاباتی متعارف محســوب شده و در ادوار گذشته 

نیز مرسوم بوده است.
وی اضافه کرد: مطابــق گزارش های دریافتی، ۴۶۰ گزارش 
مربوط به تبلیغات انتخاباتی غیر متعارف توســط داوطلبان یا 
نامزدهای اتنتخاباتی دریافت و توسط دبیرخانه ستاد مرکزی 
پیشــگیری و رســیدگی به جرایم انتخاباتی برای بررسی به 
روسای کل دادگستری های سراسر کشور که ریاست ستادهای 
پیشــگیری از جرایم انتخاباتی را هم عهده دار بودند ارســال 
شده و از آن ها خواســته شده این موارد صحت سنجی کنند 
و در صورت صحیح بودن آن ها با راهکارهای توجیه، ارشــاد و 
هشــدار دادن به افراد از تداوم این رفتار غیرقانونی و غیر قابل 

دفاع جلوگیری کنند.

آخرین نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه در سال ۱۴۰۲؛

تعیین تکلیف پرونده های مهم اقتصادی



خبر

دستگیری ۲۵ نفر در طرح آرامش 
کیش

فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی کیش از دســتگیری 
۲۵ نفر در طرح آرامش جزیره کیش خبر داد.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش، سرهنگ علی اصغر 
جمالی گفت: افزایش احساس امنیت فردی و اجتماعی، توسعه 
نشــاط اجتماعی و ناامن کردن فضای جامعه برای مجرمان از 

اهداف طرح آرامش است.
وی افزود: برخورد با خرده فروشــان مواد مخدر و جمع آوری 

و ساماندهی معتادان متجاهر از دیگر اهداف این طرح است.
سرهنگ جمالی، گفت: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر با 
همکاری عملیاتی مأموران کلانتر ی ها و سایر یگان های انتظامی 

ویژه کیش این طرح را در ۷۲ اجرا کردند.
فرمانده پلیس کیش، گفت: شانزده معتاد متجاهر و ۹ خرده 

فروش مواد مخدر در این دستگیر شدند.

توزیع چهارمین بسته حمایتی 
معیشتی بین مددجویان بهزیستی 

کیش
سرپرســت اداره بهزیســتی کیش از توزیع چهارمین بسته 

حمایتی بین صد خانوار تحت حمایت خبر داد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما کیش، محمدرضا حیدر هایی 
افزود: این بســته ها همزمان با حلول ماه رمضان و فرا رسیدن 

عیدنوروز به ارزش صد میلیون تومان تهیه و توزیع شد.
وی خاطرنشان کرد: این بسته ها با حمایت و مشارکت خیران 

جزیره کیش تهیه شد.
حیدر هایــی افزود: برنج، مرغ، روغن، ماکارونی، حبوبات، رب 

گوجه فرنگی، قند و شکر در این بسته تهیه شده است.
سرپرست اداره بهزیستی کیش با اشاره به اینکه کد دستوری 
ســتاره ۱۲۳ مربع برای دریافت کمک های مردمی درنظرگفته 
شــده اســت، افزود: ۱۸۰ خانواده در حوزه توانبخشــی و ۴۰ 
خانواده از زنان سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی کیش 

قرار دارند.
حیدرهایی، گفت: مددجویان بهزیستی امسال در دو بازارچه 

نوروزی محصولات خود را برای فروش عرضه خواهند کرد.
وی افزود: اورژانس اجتماعی ســازمان بهزیستی نیز در ۲۴ 

ساعت شبانه روز ایام نوروز فعال خواهد بود.
سرپرست اداره بهزیستی کیش گفت: افراد می توانند با شماره 

۱۴۸۰ از ۸ صبح تا ۱۲ شب بگیرند.
محمدرضــا حیدر هایی گفــت: خط ملی اعتیاد به شــماره 
۰۹۶۲۸ نیــز خدمات رایگان به افــراد مبتلا به اعتیاد خدمات 

مشاوره ای ارائه می کند.

برگزاری دوره آموزشی مقدماتی 
ایمنی و پیشگیری از حوادث در 

مدارس کیش
دوره آموزشــی مقدماتی ایمنی و پیشــگیری از آسیب ها و 
حوادث احتمالی ناشی از بی احتیاطی در راستای ارتقاء سطح 
آگاهی قشــر آســیب پذیر جامعه به ویژه دانــش آموزان، در 

مدارس کیش برگزار شد.
بــه گزارش روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه 
آزاد کیش، در این دوره آموزشــی که با حضور محمد فرزانه از 
روسای  آتش نشــانی و به همت شرکت عمران، آب و خدمات 
کیش برگزار شد، دانش آموزان اصول اولیه رعایت نکات ایمنی 
به ویژه در چهارشنبه آخر ســال و اقدامات لازم در زمان بروز 

خطرات احتمالی را فرا گرفتند.
شایان ذکر اســت، ارتقاء سطح دانش و مهارت شهروندان به 
عنوان مهم ترین عامل در افزایش ضریب ایمنی افراد و کاهش 
حوادث و همچنین رویکرد و محور فعالیت های مدیریت بحران 
و پدافند غیر عامل شــرکت عمــران، آب و خدمات کیش به 

شمار می رود.

اختلاف ۱۸ ساله شرکت فولاد 
هرمزگان با ورود دستگاه قضایی 

حل شد
 رییس کل دادگســتری هرمزگان از حل اختلاف ۱۸ ســاله 
شــرکت فولاد هرمزگان با ورود دستگاه قضایی و جلوگیری از 

بیکاری یک هزار و ۵۰۰ کارگر خبر داد.
بــه گزارش ایرنــا از روابــط عمومی اداره کل دادگســتری 
هرمزگان، مجتبی قهرمانی شامگاه سه شنبه در تشریح جزییات 
این خبر افزود: در راستای تاکیدات رییس قوه قضاییه و اجرای 
ماموریت های ســند تحول قضایی و تحقق شعار سال، با ورود 
دادگستری به موضوع اختلاف شرکت فولاد هرمزگان و شاکی 
خصوصی تلاش کرد ضمن مدیریت موضوع از تعطیلی کارخانه 
و بیــکاری کارگران جلوگیری کند.وی اظهار کرد: با شــکایت 
شــاکی خصوصی و صدور حکم دادگاه، شرکت فولاد هرمزگان 
در سال ۱۳۸۳ محکوم به خلع ید سه دانگ از ۶ دانگ یکی از 
اراضی تحت تملک این شــرکت شد و حکم صادره نیز قطعیت 
پیدا کرد.رییس کل دادگســتری هرمزگان ادامه داد: با ارجاع 
پرونده به معاونت حقوقی رای صــادره قطعی و تقاضای اعاده 
دادرســی در مرجع مربوطه رد شــد.قهرمانی گفت: پس از رد 
درخواست اعاده دادرسی، به دلیل حساسیت موضوع و اشتغال 
یکهزار و ۵۰۰ نفر در شــرکت فــولاد هرمزگان و جلوگیری از 
تعطیلی کارخانه، به دادستان مرکز استان ماموریت داده شد تا 
موضوع صلح و سازش بین طرفین پرونده را در دستورکار قرار 
دهد.وی اضافه کرد: در همین زمینه جلسه ای با حضور طرفین، 
وکلا و نمایندگان حقوقی پرونده برگزار و مقرر شــد شــرکت 
فولاد هرمزگان مبلغ ۴۵۰ میلیارد ریال را به عنوان بهای زمین 
اختلافی پرداخت کند و شاکی پرونده نیز رضایت خود را مبنی 

بر مختومه شدن پرونده اعلام کرد.

اخبار

صدور و اعطای اولین 
کارت تردد بانوان در 

ناوگان حمل و نقل 
عمومی کیش

درآستانه نوروز ۱۴۰۳ اجرای طرح صدور 
کارت تردد ویــژه بانوان برای ارائه خدمات 
در نــاوگان حمل و نقل عمومی کیش آغاز 

شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت عمران، 
آب و خدمات، با توجه به گسترش روزافزون 
زندگی شــهری و نقش روبه پیشرفت زنان 
در جوامع ولزوم فرهنگ سازی مناسب برای 
پذیرش و حمایــت از نقش زن در جامعه، 
در جزیره کیش نیز همانند سایر شهرهای 
کشــور اجرای طرح صدور کارت تردد ویژه 
بانوان در ناوگان حمل و نقل شــهری آغاز 

شد.
بر اســاس این گزارش با هدف توســعه 
خدمــات حمل و نقــل عمومــی و ایجاد 
فضای مناســب برای تقویت زمینه فعالیت 
اجتماعی - اقتصادی بانــوان و حمایت از 
مــادران به عنوان رکن اساســی در حفظ 
اقتصاد خانواده در آســتانه نــوروز بانوان 
راننده تاکســی  نیز به ناوگان حمل و نقل 

عمومی کیش پیوستند.
لازم بــه ذکر اســت شــرایط و مراحل 
دریافت کارت تــردد در دو گروه مردان و 

زنان یکسان است.

خیال کیشوندان از تامین 
کالاهای اساسی راحت 

شد
مدیر بازرگانی سازمان منطقه آزاد کیش 
از طرح تشدید نظارت بر نرخ کالا در آستانه 
فرا رســیدن نوروز و اختصاص انبار رایگان 
به تامین کنندگان مواد غذایی ضروری در 

جزیره کیش خبر داد.
به گــزارش روابط عمومــی و امور بین 
الملل ســازمان منطقــه آزاد کیش، علی 
امیدی با اشــاره به تصمیمات اتخاذ شده 
در کمیتــه نظارت بر نــرخ کالا و خدمات 
نوروزی، گفت: ســازمان منطقه آزاد کیش 
جهت افزایش سطح ذخیره سازی کالاهای 
اساسی و پیشگیری از کمبود احتمالی اقلام 
ضروری در ایام پایانی سال و نوروز ۱۴۰۳، 
انبار رایگان را به صــورت موقت به تامین 

کنندگان مواد غذایی اختصاص می دهد.
مدیر بازرگانی سازمان منطقه آزاد کیش 
ادامــه داد: متقاضیان جهت بهره مندی از 
انبار رایگان و انجام هماهنگی های لازم به 
اداره نظارت و تنظیم بازار مدیریت بازرگانی 
ســازمان منطقه آزاد کیــش واقع در برج 

صدف طبقه ۴ واحد ۴۰۱ مراجعه کنند.
وی خاطر نشــان کرد: طی برنامه ریزی 
صورت گرفتــه، بازرســان اداره نظارت و 
تنظیم بازار مدیریت بازرگانی ضمن بازدید 
از انبارهــای نگهــداری ارزاق عمومی، بر 
تامین و عرضه مطلوب اقلام مورد نیاز بازار 

در عید نوروز نظارت دارند.
"امیدی" افــزود: شــماره تلفن۱۲۴ به 
عنوان ســامانه پاســخگویی به شــکایات، 
انتقادات و پیشنهادات در نظر گرفته شده 
اســت و عموم کیشــوندان و گردشگران 
می توانند در صورت مشاهده تخلفات گران 

فروشی با سامانه یاد شده تماس بگیرند.

رضایت سنجی از 
کیشوندان و گردشگران 

در ایام نوروز با سامانه ی 
۱۲۴

سامانه ۱۲۴ در جزیره کیش در راستای 
گردشــگران  مراجعین،  رضایــت  افزایش 
و کیشــوندان آمــاده دریافت شــکایات و 

پیشنهادات مردمی است.
به گــزارش روابط عمومــی و امور بین 
الملل ســازمان منطقه آزاد کیش، سامانه 
الکترونیکی ثبت و پاسخگویی به شکایات 
kis h.ســازمان منطقه آزاد کیش به نشانی

app.kis در راستای اجرای  h.ir ir. ۱۲۴ و 
ماده ۲۵ قانون ارتقای نظام سلامت اداری و 
مقابله با فساد و رسیدگی به تخلفات تمامی 
صنوف نظیر گران فروشــی، کم فروشی و 
تقلب، عدم درج قیمت عدم صدور فاکتور، 
حراج غیر مجاز و افزایش رضایت مراجعین، 
گردشگران و کیشوندان و ذینفعان شرکت 
ها و مؤسسات تابعه ســازمان فعالیت می 

کند.
بر اســاس این گزارش تمامی مراجعین 
می توانند شــکایت خــود را در خصوص 
خدمات ارائه شــده توسط سازمان منطقه 
آزاد کیــش و زیرمجموعه هــای آن و نیز 
اصناف، با اســتفاده از فرم طراحی شده در 
این صفحه ثبت و شماره پیگیری مربوط به 
آن شــکایت را دریافت کنند و یا با شماره 
نمابر ۰۷۶۴۴۴۲۳۱۰۵  رقمی۱۲۴و  ســه 

تماس بگیرند. 
مدیریت بازرسی و رسیدگی به شکایات 
ســازمان منطقــه آزاد کیش مســئولیت 
پاسخگویی و پیگیری شکایات دریافتی را 

به عهده دارد.

3
مدیرکل دفتر توســعه ورزش روستایی، عشــایری و بومی محلی وزارت ورزش و جوانان  گفت:  کیش از مسابقات ملی پرچم با حضور ۵۰۰ 

ورزشکار میزبانی می کند.
به گزارش ایرنا، »شــهرام عظیمی« روز دوشــنبه در بازدید از ظرفیت های ورزشی جزیره کیش ، اظهار کرد: این مسابقات ملی در بهار سال 

جدید و در سه رشته مینی فوتبال، پرتاب وزنه و کاراته به میزبانی جزیره کیش برگزار می شود.
وی  ورزشکاران بومی جزیره کیش را یک ظرفیت کم نظیر در توسعه ورزش روستایی و بومی دانست و افزود: معتقدیم که در کنار توجه  به 

رشته های بین المللی نیاید از توسعه ورزش های بومی غافل شد.
مدیرکل دفتر توســعه ورزش روســتایی، عشایری و بومی محلی وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: ورزش ها و بازی ها ریشه در فرهنگ اقوام و 
باورهای ایرانیان دارد، لذا وزارت ورزش و جوانان با نگاهی بسیار مهم به این موضوع در تلاش است تا در راستای تقویت ورزش های روستایی، 
عشایری و بومی محلی با برگزاری انواع مسابقات آنها را زنده نگه دارد.وی با اشاره به سرانه بالای ورزشی در کیش نسبت به متوسط کشوری، 

بیان کرد: در تلاشیم تا به واسطه کیش ورزش های بومی و محلی را در عرصه جهانی مطرح کنیم.

کیش میزبان مسابقات ملی »پرچم« شد

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

 معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش گفت: 
به دنبال تاســیس دبیرخانه دائمی کنگره ملی شهدای غواص 

در کیش هستیم.
به گزارش ایرنا، »علیرضا فاطمیان پور« رز سه شنبه در آیین 
تقدیر از عوامل اجرایی دومین کنگره ملی شهدای غواص کیش 
اظهار کرد: کیش ظرفیت بی نظیری در میزبانی از رویدادهای 
فرهنگی و مذهبی ملی دارد و در همین راســتا در تلاشــیم تا 
کنگره ملی شــهدای غواص به نام این جزیره ثبت و در تقویم 

رویدادی آن وارد شود.
وی با بیان اینکه باید عنوان »معبر عشــق« به عنوان یادآور 

کنگره ملی شــهدای غواص کیش در کشــور شناسانده شود، 
افزود: برگزاری اولین و دومین دوره این کنگره در کیش اقدامی 
بسیار ارزشمند بود که توانست بعد فرهنگی این جزیره زیبا را 

به نمایش بگذارد.
»فاطمیان پور« با اظهار امیدواری از برگزاری دوره های بعدی 
کنگره ملی شهدای غواص، بیان کرد: سازمان منطقه آزاد کیش 
تمام قد از برنامه های فرهنگی ایثار و شهادت حمایت می کند تا 

نسل جوان با آرمان های شهدا بیش از پیش آشنا شوند.
گروه جهادی رسانه ای در کیش ثبت شود

ســرهنگ پاســدار »محمد میرزاده« فرمانده ناحیه مقاومت 

بسیج سپاه کیش نیز در این آیین، گام برداشتن در مسیر زنده 
نگاه داشتن نام و یاد شــهدا را بسیار ارزشمند دانست و اظهار 
کرد: بیــش از چهار هزار دانش آموز در کنگره ملی شــهدای 
غواص حضور داشــتند که با برنامه های متنوع فرهنگی برگزار 
شده، اگر فقط یک نفر از آنان با فلسفه شهادت و دفاع مقدس 
آشنا شود برای برآورده شــدن نیت برگزاری این کنگره کافی 

است.
وی تشکیل گروه جهادی رسانه ای با ثبت در اطلس جهادی 
کشــور را به عنوان یک پیشنهاد مطرح کرد و افزود: این اقدام 

می تواند فرصتی مناسب برای فعالان این عرصه باشد.

تاسیس دبیرخانه دائمی کنگره ملی شهدای غواص در کیش در دستور کار 
قرار گرفت

مدیرکل تعزیرات حکومتی هرمــزگان از محکومیت قاچاقچی 
کالا به پرداخت بیش از ۳۳ میلیارد ریال جریمه خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، کیومرث حسن پور مدیرکل تعزیرات 
حکومتی هرمــزگان گفت: پرونده قاچاق تــور ماهیگیری، فیلتر 
روغن، غذای حیوانات و ساعت مچی به ارزش ۱۶ میلیارد و ۹۰۱ 
میلیون ریال در شــعبه اول تعزیرات حکومتی پارسیان رسیدگی 

شد.
مدیــرکل تعزیرات حکومتی هرمزگان افزود: شــعبه با توجه به 
محتویــات پرونده و ارائه نکردن اســناد گمرکی، تخلف قاچاق را 
محرز و علاوه بــر ضبط کالاها، متهم را به پرداخت ۱۶ میلیارد و 

۹۰۱ میلیون ریال جریمه نقدی برابر با ارزش کالا محکوم کرد.
حسن پور گفت: همچنین شعبه متهم را به پرداخت ۱۶ میلیارد 

و ۹۰۱ میلیون ریال بابــت ارزش خودرو حامل قاچاق به جریمه 
متهــم اضافه و در مجموع متهم را به پرداخت ۳۳ میلیارد و ۸۰۳ 

میلیون ریال جزای نقدی محکوم شد.
مدیرکل تعزیــرات حکومتی هرمزگان افــزود: مأموران پلیس 
آگاهی پارسیان با کشف محموله قاچاق، پرونده این تخلف را برای 

رسیدگی به تعزیرات ارسال کرده بودند.

حسن پور مطرح کرد؛
قاچاقچی کالا به پرداخت بیش از ۳۳ میلیارد ریال جریمه محکوم شد

فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، شهدا را مظهر افتخار و اقتدار نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران دانست و گفت: ملت سلحشور ایران حماسه ساز 
هستند تا جایی که  جهان امروز در حسرت عظمت ملت ایران 

که به برکت خون شهدا به دست آمده، مانده است.
به گزارش ایرنا، ســردار عباس غلامشاهی روز سه شنبه در 
حاشــیه مراسم یادواره ۳۸ شــهید فرهنگی استان هرمزگان 
خطاب به دانش آموزان به عنوان آینده ســازان جامعه اسلامی 
اظهــار کرد: هر آنچه مــا در طول ۴۰ ســال و اندی از عمر 
انقلاب اسلامی ایران به دست آورده ایم، به برکت خون شهدا 

بوده است.
وی ادامــه داد: امنیت، آرامش و اقتدار ما برگرفته از همین 
خون پاک شــهدا اســت که نظام جمهوری اسلامی در دریا، 
سیادت از آب های ســرزمینی، مواجهه با بیگانگان و نیروهای 

فرامنطقه ای در اوج اقتدار است.
آمادگی برای شهادت بزرگترین پیام شهدا به ماست

مدیــرکل آموزش و پــرورش هرمزگان نیز ضمــن تاکید بر 
اهمیت مقام شــهدا گفت: کســانی که دنبال احیای نام شهدا 
بــوده و قدمی در این راه برمی دارنــد، قطعا مورد توجه خاص 
خدا قرار دارند؛ بنابراین از این جهت به شما و همه آن هایی که 

دست اندرکار برگزاری این یادواره هستند، تبریک می گویم.
محمد قویدل ضمن اشــاره به ظرفیت بالای شهدا در درک 
امور دنیوی، بیان کرد: آمادگی برای شــهادت بزرگترین پیام 
شــهدا به ما است که بسیاری از شــهیدان قبل از شهادت از 

شهید شدن خود آگاه هستند.
گفتنی است؛ در پایان این آیین معنوی که با حضور سردار 
اباذر ســالاری فرمانده سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان و جمعی 

از خانواده شــهدا و مســوولان همراه بــود، از خانواده معظم 
شــهدای فرهنگی اســتان هرمزگان با اهدای لوح و تندیس، 

تجلیل شد.

فرمانده منطقه یکم نداجا: 
جهان امروز در حسرت عظمت ملت ایران است

شــهردار بندرعبــاس گفت: بودجــه ۷ هزار و 
۶۳۳ میلیــارد تومانی ســال ۱۴۰۳ شــهرداری 
بندرعبــاس و ســازمان ها تابعــه در یکصــد و 
به  شــانزدهمین جلســه علنی شــورای شــهر 

رسید. تصویب 
مهدی نوبانی امروز )بیســت و یکم اسفندماه(، 
در جمــع خبرنــگاران اظهــار کــرد: بودجــه 
کارشناسی شده برای سال ۱۴۰۳ به میزان بالغ 

بــر ۷ هــزار و ۶۳۳ میلیارد تومان اســت که از 
این میزان ۴۷ درصــد یعنی به میزان ۳ هزار و 
۸۶۴ میلیــارد تومان بودجه عمرانی و مشــتمل 
بر پروژه های شــاخصی همچــون تقاطع پیامبر 
اعظم، اولویت ششــم، تملک و احداث و تکمیل 
پارکینگ های ســطح شــهر، خرید و توســعه و 
تجهیــز و اورهال نــاوگان حمــل و نقل، پروژه 

تقاطع پردیس و تقاطع مهرگان اســت.

ایــن مقام مســوول گفت: ۴۲ درصــد از کل 
بودجه شــامل بودجه جاری است که سه قسمت 
حقــوق و مزایا، هزینه های اداری شــهرداری و 

است. شهر  جاری  هزینه های 
وی تصریــح کــرد: ۱۱ درصد بودجــه هزینه 
تملک دارایی مالی شــهرداری اســت و شــامل 
اوراق  بازپرداخت  وام،  بازپرداخــت  ســه بخش 

مشــارکت و دیوان قطعی شده سنواتی است.

شهردار بندرعباس:
تصویب بودجه ۷ هزار و ۶۳۳ میلیارد تومانی سال ۱۴۰۳ شهرداری بندرعباس

نشســت بررسی راهکارهای عملیاتی شــدن کلان پروژه شهر 
هوشمند در جزیره کیش برگزار شد

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد 
کیش ، در نشســتی با حضور معاون اقتصادی و سرمایه گذاری 
ســازمان منطقه آزاد کیش و مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
و توســعه کیش، راهکارهای عملیاتی شــدن کلان پروژه شهر 

هوشمند بررسی شد.
وحید زارع فکری در این نشست با تشریح مولفه های هوشمند 
ســازی گفت : شــهروند هوشــمند، حمل و نقل، گردشگری و 
مدیریت انرژی هوشــمند همگی از مولفه های اصلی هوشــمند 
ســازی هستند که برای هر بخش باید با سیاستگذاری و تعریف 
بسته های حمایتی نقشه راه و سند جامع تعریف و به حوزه های 

اجرایی ابلاغ شود.
معاون اقتصادی و ســرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد کیش 

افزود: ایجاد شــهر هوشــمند، مدیریت مسائل شهری را تسهیل 
کرده و ارتقاء می بخشــد اما نیاز است نسبت به آسیب شناسی 
اقدامات گذشــته در حوزه هوشمندســازی شهری اقدام کنیم . 
همچنین ایجاد کســب و کارهای هوشــمند از مواردی است که 
باید به عنوان موضوعی مجزا از مسأله شهری بررسی و اجرا شود.

زارع فکری در پایان به نقش مهم شــرکت ســرمایه گذاری و 
توســعه کیش در مدیریت تک پروژه ها به عنوان واســطه بین 

سازمان و سرمایه گذاران اشاره کرد.
مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری و توسعه کیش نیز دراین 
نشست با اشاره به بررســی های انجام شده درخصوص اقدامات 
گذشته گفت: پروژه های خاص هوشمندسازی شهری می تواند 
با بهره گیری از تجربیات صاحبنظران و مشــاوران در حوزه های 
حمل و نقل، ســاختمان، مدیریت پســماند، فضای سبز، بنادر و 
دیگر بخش ها تعریف و راهبری شــود اما برای ورود عملیاتی به 

موضوع شهر هوشمند و  دستیابی به این هدف باید در ابتدای امر 
تعدادی پروژه کوچک قابل اجرا تعریف شود.

امین میرزایی با اشاره به مدلهای تأمین مالی و سرمایه گذاری 
در اجرای پروژه های شهر هوشمند و لزوم تخصیص اعتبار توسط 
ســازمان منطقه آزاد کیش برای اجــرای پروژه های حاکمیتی 
تصریح کرد: شرکت سرمایه گذاری و توسعه کیش برای ورود به 
پروژه های شهر هوشمند، قابلیت درآمدزایی و توجیه اقتصادی را 

به عنوان یک اولویت مد نظر قرار می دهد.
 از طرفی با توجه به شــرایط جزیره کیش که می 
تواند در زمینه هوشمندســازی به عنوان پیشرو در 
کشور حرکت کند تلاش می کنیم با نگاهی عملیاتی 
طی دو ســال آینده، پروژه های متعددی در زمینه 
هوشمندسازی خدمات شهری آغاز و اجرایی کنیم.

برنامه ی مشترک شرکت توسعه و سرمایه گذاری و معاونت اقتصادی 
سازمان برای پیگیری کلان پروژه ی شهر هوشمند کیش
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معاون سیما درباره اولویت های تلویزیون در سال آینده تاکید کرد: مهمترین و بزرگترین اولویت ما تحول ساختاری است که به ثمر 
خواهد نشست.محسن برمهانی ـ معاون سیما ـ در گفت وگویی با ایسنا، در پاسخ به اینکه مهمترین اولویت های تلویزیون در سال ۱۴۰۳ 
چه خواهد بود و آیا شبکه ای حذف و اضافه خواهد شد؟ توضیح داد: مهمترین و بزرگترین اولویت ما تحول ساختاری است که به ثمر 
خواهد نشست.وی در زمینه این تحول ساختاری توضیح داد: در دنیا نوع اداره شبکه های زنجیره ای با آن چیزی که ما در ایران داریم، 

متفاوت اســت. ما می خواهیم این را شــبیه به تجربه زیسته ی دنیا در اداره شبکه های زنجیره ای کنیم و در این زمینه تمرکز خود را در 
تولید پخش و محتوا خواهیم داشت.برمهانی همچنین درباره پخش زنده دربی صد و سوم که قرار است با حضور داوران زن رقم بخورد، 
تاکید کرد: رســانه ملی حتما اســتانداردها را باید در این بازی رعایت کند. وقتی شما یک مسابقه ورزشی خارجی را پخش می کنید در 

لحظاتی شاید نتوانید تفکیک را در بک گراند داشته باشید.

تلویزیون در سال جدید چه اولویتی دارد؟

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

دو شنبه
21 اسفند 1402

 شماره  1644

خبر

پخش زنده شهرآورد پایتخت با دو گزارشگر؛

پیمان یوسفی و محمد سیانکی 
گزارشگران دربی شدند

برنامه »فوتبال برتر« همزمان با یکصد و سومین شهرآورد 
پایتخت، چهارشنبه ۲۳ اسفند ماه حوالی ساعت ۱۹ از شبکه 

سه سیما پخش خواهد شد.
ویژه برنامه فوتبال برتر همزمان با پخش صد وســومین 
شهرآورد پایتخت، چهارشنبه ۲۳ اسفند، حوالی ساعت ۱۹ 

از شبکه سه سیما پخش خواهد شد.
اجرای این برنامه توسط محمدحسین میثاقی، با حضور 
بازیکنان پیشکســوت دو تیم و همچنین داوری، با تولید و 
پخش آیتم های مختلفی در استودیوی اختصاصی »فوتبال 

برتر« همراه خواهد بود.
این بازی با صدای دو گزارشــگر اختصاصی، ۱۲ دوربین 
HD و همچنین افزوده های تصویری گرافیکی، از ساعت ۲۰ 
و با صدای گزارش آقایان پیمان یوسفی و محمد سیانکی به 

صورت مستقیم از شبکه سه سیما پخش خواهد شد.

فصل جدید »ستاره های زمین« در 
قاب شبکه قرآن و معارف

فصل جدید برنامه »ســتاره های زمین« از شبکه قرآن و 
معارف سیما پخش می شود.

فصل جدید برنامــه تلویزیونی »ســتاره های زمین« در 
شــب های ماه مبارک رمضان مهمان خانه بینندگان شبکه 

قرآن ومعارف سیما خواهد بود.
برنامه »ستاره های زمین« با هدف تبلیغ و ترویج جلسات 
خانگی قرآن کریم در ماه مبارک رمضان هر شب ساعت ۲۱ 

از شبکه قرآن و معارف سیما پخش می شود.
کارشناسی این برنامه برعهده حجت الاسلام والمسلمین 

»سیدمصطفی حسینی« قرار دارد.
در جریان این برنامه روزه داران محترم می توانند در پویش 
قرائت سوره های آسمانی قرآن کریم شرکت کرده و فیلم های 

خود را از طریق پیام رسان ایتا به آدرس ارسال نمایند.
برنامه »ســتار های زمین« می تواند الگوی مناسبی برای 
عموم مردم و فعالان قرآنی در جهت ترویج برپایی جلسات 

قرائت قرآن کریم باشد.
فصل اول برنامه »ستاره های زمین« رمضان سال گذشته 
در شــبکه قرآن ومعارف ســیما تولید و پخش شــد که با 
استقبال مخاطبان همراه بود و بیش از ۹۸ هزار خانواده در 

پویش قرائت سوره قدر شرکت کردند.

مدیرکل نظارت و ارزیابی خدمات گردشگری 
خبر داد؛

ممنوعیت افزایش نرخ تاسیسات 
گردشگری در ایام نوروز ۱۴۰۳

مدیــرکل نظــارت بــر خدمــات گردشــگری وزارت 
میراث فرهنگی گفت: تاسیســات گردشگری سراسر کشور 
مجاز به هیچ گونه افزایش نرخی در ایام نوروز ۱۴۰۳ نیستند.

یحیی نقی زاده محجوب گفت: براساس مفاد دستورالعمل 
نرخ گذاری تاسیسات گردشگری، بازه زمانی اعتبار نرخنامه 
کلیه تاسیســات گردشــگری از ابتدای مهرماه هر سال تا 
پایان شــهریورماه سال بعد بوده و بر همین اساس معاونت 
گردشگری وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
طــی بخشــنامه شــماره ۱۴۰۲۲۴۰۰/۱۹۵۰۵ مــورخ 
۱۴۰۲/۰۹/۲۹، ضمن اعلام ســقف افزایش نرخ تاسیسات 
گردشــگری که با توجه به شعار سال و سیاست های دولت 
در امر مهار تورم و رشد تولید و با درنظر گرفتن شاخص نرخ 
تورم اعلام شده از سوی بانک مرکزی تهیه و جهت اجرا به 
ادارات کل استانی ابلاغ شده، تاکید شده است که تاسیسات 
گردشگری در بازه زمانی اعتبار نرخنامه، مجاز به هیچ گونه 

افزایش نرخی نخواهند بود.
او افزود: با توجه به پایان مهلت زمانی تعریف شده از سوی 
اداره کل نظــارت و ارزیابی خدمات گردشــگری به منظور 
بارگذاری نرخنامه ها در سامانه مربوطه، تاسیسات گردشگری 
اساساً امکان تغییر نرخنامه های جدید که بصورت الکترونیک 
صادر شده و دارای کد اعتبارسنجی است را نداشته و هرگونه 
ادعایی مبنی بر عدم ابلاغ نرخ یا احتمال تغییر آن از سوی 

تاسیسات گردشگری صحت ندارد.
نقی زاده ادامه داد: شــایان ذکر اســت، بــا توجه به الزام 
تاسیســات گردشــگری به نصب نرخنامه صادره در مکان 
مناســب و فراهم بودن امکان رویت مســتقیم آن از سوی 
مشــتریان، مســافران و گردشــگران می توانند در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف در این زمینه، نسبت به ثبت شکایت 
در سامانه ۰۹۶۲۹ و یا تماس با شماره تلفن های قید شده 
در نرخنامه اقــدام کنند.مدیرکل نظارت و ارزیابی خدمات 
گردشــگری گفت: همچنین فروش خدمات مراکز اقامتی 
درســایت های رزرواســیون، فراتر از نرخ مصوب ابلاغ شده 
از ســوی وزارت متبوع برخلاف مقررات بــوده، در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف علاوه بر مرکز رزرواسیون متخلف، 
با واحد گردشــگری نیز برخورد خواهد شد؛ لذا به مدیران 
تاسیسات گردشگری توصیه اکید می شود قیمت های مندرج 
در سایت های طرف قرارداد را بصورت مستمر رصد کرده تا 
تبعات ناشی از گرانفروشی سایت های رزرواسیون گریبان گیر 
آن ها نشود.نقی زاده در پایان یادآور شد: با توجه به نزدیکی 
تعطیــلات نــوروزی و افزایش ســفر های هموطنان عزیز، 
مراتب به ادارات کل استانی نیز ابلاغ شده تا ضمن تشدید 
نظارت های میدانی، موضوع برخورد با گرانفروشی و افزایش 
قیمت نامتعارف مراکز اقامتی را بصورت ویژه و با قید فوریت 

در دستور کار قرار دهند.

خبر

نامزدهای بوکر بین المللی 
معرفی شدند

نامزدهــای اولیه بوکــر بین المللی درحالی 
اعلام شــدند که نویســندگان اهل آمریکای 
جنوبی بخش قابل توجهی از فهرست را به خود 

اختصاص داده اند.
به گزارش ایسنا،  فهرســت نامزدهای اولیه 
جایزه ادبــی بوکر بین المللــی درحالی اعلام 
شــد که نویســندگان اهل آمریکای جنوبی 

یک چهارم از نامزدها را تشکیل می دهند.
»گاردین«  نوشــت، »ســلوا آلمادا« ،  شاعر 
آرژانتینی بــا »رودخانه نیســت«، »رودریگو 
بلانکــو کالــدرون«  نویســنده ونزوئلایــی با 
»همدردی«، »ایتمار ویرا جونیور«  نویســنده 
برزیلی با »گاوآهن خمیده«  و »گابریلا وینر« 
خبرنــگار اهل پرو با »کشف نشــده« از جمله 
نویســندگانی به شمار می روند که در فهرست 
نامزدهای نهایی جایزه ادبی قرار گرفتند که به 
بهترین رمان ها و مجموعه داســتان های کوتاه 
سراسر جهان اهدا می شود که به زبان انگلیسی 

ترجمه و در بریتانیا یا ایرلند منتشر شده اند.
»کایروس«  نوشته »جنی ارپنبک«  نویسنده 
آلمانی که توســط »مایــکل هافمن«  ترجمه 
شده است، »اســتخوان نقره«  به قلم »آندری 
کورکــف«  نویســنده اوکراینی و بــه ترجمه 
»بوریــس دریلــوک«  در کنــار »دیکتاتوری 
که فرامی خواند«  نوشــته »اسماعیل کاداره« 
نویسنده آلبانیایی و ترجمه »جان هاجسون«  
از دیگر آثاری به شــمار می روند که به عنوان 
نامزدهــای اولیــه بوکر بین المللی امســال با 

یکدیگر به رقابت می پردازند.
این فهرســت با »خانه در جمیتو«  نوشــته 
»دومنیکو اســتارنون«،  »شب های سفید« به 
قلم »اورســلا هونک«، »چیزهایی که ترجیح 
می دهــم بــه آن ها فکــر نکنم« اثــر »جنته 
پوستوما«،  »گمشده در من«  نوشته »ورونیکا 
رایمــو«، »Mater ۲-۱۰« نوشــته »هوانگ 
ســوک یانگ«  نویســنده اهل کره جنوبی و 
»جزئیات« اثر »ایال گنبرگ« تکمیل می شود.

نویســندگان و مترجمــان برگزیــده هــر 
کــدام ۲۵,۰۰۰ پوند دریافــت خواهند کرد. 
به نویســندگان و مترجمانی که به فهرســت 
نامزدهــای نهایی راه پیدا می کنند نیز ۲,۵۰۰ 
پوند اهدا خواهد شد. ۶ نامزد نهایی جایزه بوکر 
بین المللی در نهم آوریل معرفی خواهند شد و 
اثر برگزیده نیز در جریان مراسمی در لندن در 

بیست و یکم ماه می اعلام خواهد شد.
از برندگان ســابق جایزه بوکر بین المللی به 
»هان کانگ«  نویســنده اهل کــره جنوبی و 
»اولگا توکارچوک«  نویسنده لهستانی می توان 
اشاره کرد. سال گذشته این جایزه به »پناهگاه 
زمان«  نوشــته »جیورجیو گوسپودینوو«  اهدا 

شد.

ورق کمدی به سمت 
تلویزیون برگشت

در آســتانه تعطیلات نوروزی انتشــار ۳ 
سریال کمدی در شبکه نمایش خانگی به 
پایان رســید؛ این در حالی اســت که پس 
از چند سال نقد تلویزیون به خاطر کاهش 
تولیــد و پخش ســریال های طنــز به رغم 
درخواســت های مردم، صداوسیما می رود 
که ســالی با رویکــردی جدید و نســبتا 

پرُکمدی را آغاز کند.
به گزارش ایسنا، جمعه ـ ۱۸ اسفندماه ـ 
مجموعه »دفتر یادداشت« ساخته کیارش 
اســدی زاده با انتشار قســمت شانزدهم به 
پایان رسید تا پرونده پخش آخرین سریال 
کمدی نمایــش خانگی در ســال ۱۴۰۲ 

بسته شود.
هفته پیش از آن نیز دو مجموعه کمدی 
»داوینچیز« اثر افشــین هاشمی و »نیسان 
آبی ۲« به کارگردانی سیدمســعود اطیابی 
که در حال انتشار بودند، به فاصله یک روز 

پایان یافتند.
این ســه ســریال آخرین آثــار کمدی 
نمایــش خانگــی در جدول پخــش پاییز 
و زمســتان ۱۴۰۲ پلتفرم هــا بودنــد که 
در فیلم نــت، نمــاوا و فیلیمو به انتشــار 
می رســیدند. پایان پخش این  مجموعه ها 
در آســتانه تعطیلات نــوروزی، در حالی 
اســت که مخاطب ســریال های ایرانی از 
گذشــته به تماشــای محصــولات کمدی 
در ایام نوروز عادت داشــت؛ عادتی که از 
طنزهای نوروزی تلویزیون شروع شد و در 
سال های گذشته توسط پلتفرم ها نیز ادامه 
یافت؛ تا جایی کــه به طور مثال در نوروز 
۱۴۰۰، سه مجموعه »ســاخت ایران ۳«، 
»راز بقا« و »مهمونی« در شــبکه نمایش 

خانگی منتشر شدند.
اما در نوروز ۱۴۰۳، مجموعه »اکُازیون« 
بــه کارگردانــی سیدمســعود اطیابی که 
به تازگی به عنوان یکی از ســریال های در 
آستانه پخش نماوا معرفی شده است، گویا 
تنها اثر کمدی  پلتفرم ها محسوب می شود 

که البته هنوز تاریخ دقیق پخش ندارد.
این در حالی اســت که تلویزیون بناست 
تــا در ایام تعطیلات نــوروزی و بعد از ماه 
رمضــان، »زیرخاکــی ۴« و »نــون خ ۵« 
دو مجموعــه کمــدی جدیــد را که ادامه 
برِندهای قدیمی و محبوب این شــبکه اند، 
روی آنتن ببرد. سریال های سعید آقاخانی 
و جلیل ســامان که در فصول گذشته هم 
مورد استقبال قرار گرفته اند، رقبای قدری 

برای کمدی های پلتفرم ها خواهند بود.

رییس سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران 
اعلام کرد که این ســازمان در حوزه تئاتر علیرغم 
توجه به زیرســاخت های هنــر نمایش، روی تئاتر 

کودک و نمایشنامه نویسی متمرکز شده است.
مهــرداد باقری رئیس ســازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران درباره روندی که این سازمان در 
حوزه هنرهای نمایشی در سال ۱۴۰۲ طی کرد، به 
خبرنگار مهر گفت: روزی که به ســازمان فرهنگی 
هنری شهرداری آمدم انتقادی به سازمان داشتم؛ 
ســازمان در یکی از مبنایی ترین رشته های هنری 
یعنی تئاتر ســابقه درخشــان دارد و ظرفیت های 
انبوهــی را در اختیار داشــته و همچنان دارد. اما 
آن ســابقه درخشــان و فعالیت های انبــوه را که 
در قله های حوزه نمایش در کشــور قرار داشــت 
سال های سال رها کرده بود و نتیجه آن این شده 
بود کــه ظرفیت های در اختیارش هم آرام آرام به 
ســمت انزوا و مطرود شدن برود. حرف ما این بود 
که اگر کلًا شــهرداری ها حوزه هنرهای نمایشی و 
تئاتــر را جدی بگیرند، ابتــدا نمایش و در نهایت 
ســینما و تلویزیون ما قوی تر خواهد شــد. چون 
زیرســاخت ها خیلی مهم است و بخش خصوصی 

هم نمی تواند این زیرساخت ها را فراهم کند.
وی یادآور شــد: نکته ای که ما روی آن متمرکز 
شــدیم به روزکردن زیرســاخت های نمایش بود. 
برخی مانند پردیس تئاتر تهران برجســته تر شده 
و به نتیجه رســیده است. اهالی تئاتر می دانند که 
پردیس تئاتر تهران ســال های ســال محلی برای 

استفاده نبوده است؛ به نام اهالی تئاتر فاکتور شده 
بود ولی به نفع اهالی تئاتر نبود. به لطف خدا یکی 
از افراد توانمند حوزه تئاتر مدیر آن پردیس شــد 
و توانســت طی مدت یک ســال ۳ سالن پردیس 
را برای خدمت بــه هنرمندان تئاتــر آماده کند. 
مســائل خاص و اقتضائات پردیس تئاتر تهران از 
جمله جغرافیا و دسترســی به آن هنوز پردیس را 
به محفل اصلی تئاتر در شــهر تهران تبدیل نکرده 
اســت ولی برای بحث تمریــن گروه های تئاتری 

یک پاتوق اصلی و جدی اســت. قرار است پردیس 
تئاتر تهران تغییراتی هم داشــته باشــد تا تبدیل 
به پردیس تئاتر، ســینما و موســیقی تهران شود. 
اقدامات در این خصوص در دســت انجام است و 
ســالن ویژه ای هم تا بعد از عید نــوروز ۱۴۰۳ با 
امکانات صوت و نور پیشــرفته در پردیس افتتاح 
می شود.باقری درباره وضعیت احداث سالن شماره 
۳ تماشاخانه ایران شهر هم اظهار کرد: تماشاخانه 
ایران شــهر از ابتدای ورود ما مجدداً به ســازمان 

فرهنگی هنری شهرداری بازگشت یعنی سازمان، 
تولیت تماشاخانه را پذیرفت. تماشاخانه ایران شهر 
ضعف کمبود فضای تمرین داشت که پلاتویی در 
آن به ایــن منظور احداث و مورد بهره برداری قرار 
گرفت. قول افزوده شدن سالن شماره ۳ ایران شهر 
را هم بــه دوســتان تئاتری داده ایــم و مدیریت 
تماشــاخانه هم به جد پیگیر این ماجرا است که 

هر چه زودتر کارهای عمرانی مربوطه آغاز شود.
رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران 
تاکید کــرد: در حــوزه تئاتــر روی تئاتر کودک 
متمرکز شــده ایم و ۱۰ عدد از ســالن های مان در 
ســطح شــهر تهران را تعمیر و تجهیز می کنیم تا 
حــوزه تئاتر کودک اجراهای به ســامانی داشــته 
باشــد. به مــوازات کارهای زیرســاختی، موضوع 
نمایشنامه نویســی کودک را هم جدی گرفته ایم و 
امیدواریم در ســال جدید اولین تولیدات خودمان 
را روی صحنه ســالن های تئاتر ببینیم.وی درباره 
احیای جشنواره های معتبر سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران از جمله جشنواره تئاتر کانون ها، 
تاکید کرد: سال بعد با مدلی جدید جشنواره تئاتر 
کانون ها احیا می شود و در سطح شهر تهران برگزار 
خواهد شد. غیر از سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران که شــبکه مویرگی در سطح محلات تهران 
دارد نهاد دیگری نمی تواند چنین حرکتی را انجام 
دهد.باقری تصریح کرد: در سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران سال آینده حتماً سال خوبی برای 

اهالی تئاتر خواهد بود.

رییس سازمان فرهنگی هنری شهرداری مطرح کرد؛

روی تئاتر کودک متمرکز شدیم

حل مشکل مســکن و معیشت هنرمندان و تامین رفاهیات 
اهالی فرهنگ همواره یکی از اولویت های دولت مردمی اســت 
که وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی تاکید کرد که در این زمینه 

هیج خط قرمزی وجود ندارد.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، محمدمهدی اســماعیلی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی که از ابتدای دولت سیزدهم بارها 
بر تامین نیازمندی های اصحاب فرهنگ و هنر تاکید داشــته، 
بار دیگر در جلسه هیات امنای صندوق اعتباری هنر بر تلاش 
دولت برای تامین مســکن هنرمندان و برطرف کردن مسائل 

رفاهی و معیشتی را تاکید کرد.
در حوزه معیشت و رفاه هنرمند اصلا خط قرمز ندارم

محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
در حوزه معیشــت و رفاه هنرمند اصلا خط قرمز ندارم. بارها 
حتی در جلسات خصوصی هم گفته ام، من در حوزه معیشت و 
رفاه هنرمند اصلا خط قرمز ندارم، همه اصحابی که با ما سر و 
کار دارند اعم از سینما، تئاتر، موسیقی، مطبوعات، فرهنگی ها، 
نویســنده ها و شاعران، برای مســائل معیشتی و رفاهی، هیچ 

فرقی بین هیچ کدام قائل نیستم.
هیچ هنرمندی در هیچ جای کشــور تا پایان دولت 

مشکل مسکن داشته باشد

وی تاکید کرد: دولــت محدودیتی برای حمایت از هنرمند 
نــدارد؛ در پرند کلنگ ســاخت ۱۸۰۰ واحد زده شــد و در 
جلســه ای در یک ماه پیش که درباره مسکن هنرمندان بود، 
معاون اول رئیس جمهوری تکلیف کرد هیچ هنرمندی در هیچ 

جای کشور تا پایان دولت نباید مشکل مسکن داشته باشد.
اسماعیلی با بیان این که زیباترین سالن های کشور برای تئاتر 
و موسیقی ساخته می شود، گفت: در کرمان که بی نظیراست. 
همین ها را ببرید دوســتان ببینند و افتخار کنند. در ارومیه و 

ساری.
ساخت بزرگترین کتابخانه غرب آسیا در اراک

وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی اظهار داشــت: در اراک 
بزرگتریــن کتابخانه خاورمیانه که ۱۸ هــزار و ۵۰۰ مترمربع 
است، ســاختمان زیبایی مانند کتابخانه مرکزی یزد و کرمان 

که در حال آماده سازی است.
خبرهای خوش مدیرعامل صندوق اعتباری هنر

جلســه هیات امنای صندوق اعتباری هنــر در حالی دیروز 
برگزار شــد، که سیدمجید پوراحمدی مدیرعامل این صندوق 
هم نشست خبری تشریح دستاوردهای صندوق در سال ۱۴۰۲ 
را برگزار کرد و توضیح داد که »۳۶ طرح و خدمت در صندوق 
انجام می شود که ۲۴ طرح آن از ابتدای دولت سیزدهم اضافه 

شــده است، با موافقت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی روی 
دهک های یک تــا چهار کم درآمد جامعه متمرکز شــدیم و 
هنرمندان در این گروه بندی، از سال آینده تحت پوشش طرح 

»نیک مهر« قرار می گیرند«
پوراحمدی گفت: ۴۶ هزار هنرمند و اعضای خانواده آنها در 
طرح درمان تکمیلی هستند و ۷۵ درصد هزینه های آنها را ما 
پرداخت می کنیم و رشد ۵۱ درصدی داشتیم. در سال ۱۴۰۲ ، 
۱۰ هزار نفر به اعضا اضافه شده است و ۶۹۰۰ نفر تحت پوشش 

بیمه تامین اجتماعی شدند.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر با اشاره به بهره مندی ۷۲۰ 
نفر از اعضای صندوق هنر از مزیت طرح حمایتی خودرو گفت: 
این افراد پیش پرداخت های خود را انجام داده اند و اردیبهشت 

سال آینده خودروهای خود را تحویل می گیرند.
وی با بیان این که صندوق وابسته به دولت بوده و حمایت هایی 
که ارائه می کند، وابســته به آن است  گفت: هنرمندان آسیب 
دیده در سیستان و بلوچســتان به زودی شناسایی می شوند 
و به طور مســتقیم یــا از طریــق ادارات کل و رابطان، مبالغ 
مختلفی به این هنرمندان کمک می شود.امســال ۱۳ میلیارد 
تومان کمک های بلاعوض بویژه برای مناطق محروم پرداخت 

شده است.

حل مشکل مسکن و معیشت هنرمندان، اولویت دولت سیزدهم

تهیه کننده فیلم »پرویز خان« مردم را به تماشای این فیلم در سینماها 
دعوت و تاکید کرد: تجربه گروهی دیدن »پرویز خان« قابل مقایســه با 

تماشای فردی و پای تلویزیون نیست.
فیلم سینمایی »پرویز خان« که بخشی از زندگی مرحوم پرویز دهداری 
را روایت می کند، به نویسندگی و کارگردانی علی ثقفی و تهیه کنندگی 
عطا پناهی ساخته شده که پس از حضور در چهل ودومین جشنواره فیلم 
فجر و نامزدی در ۹ رشته برای دریافت سیمرغ بلورین و کسب دو سیمرغ 
بلورین بهترین فیلم اول و بهترین تدوین و دیپلم افتخار بهترین فیلمنامه 

به اکران نوروز رسیده است.
عطا پناهی در آستانه اکران این فیلم در گفت وگویی با ایسنا از انگیزه ها 
برای ســاخت این فیلم و تجربه گروهی تماشای این فیلم در سینماها 

گفت.
 او درباره دیدگاه های متفاوتی که نسبت به پرویز دهداری وجود دارد 
به طوری که برخی او را اســطوره و مربــی اخلاق در فوتبال می دانند و 
برخی هم نقدهایی به شــیوه مربیگری او وارد می کنند و اینکه چه شد 
تصمیم به ساخت فیلم درباره او گرفت؟ بیان کرد:  پرویز دهداری مانند 
هر انســان دیگری دارای خصوصیات رفتاری متنوعی است که می تواند 
شــامل ویژگی های مثبت و منفی باشــد اما آنچه مرحوم دهداری را از 
ســایر مربی های فوتبال متمایز می کند و باعث شد به عنوان سوژه فیلم 
انتخاب شود، سدشکن بودن ایشان است. همچنین پرویز دهداری دارای 
یک ویژگی دیگر هم بود؛ اینکه در برابر مشــکلات و موانع سرش را خم 
نمی کرد و تمام تلاش  خود را می کند تا بتواند از ســدها عبور کند. این 
موضوع یک موقعیت دراماتیک و ویژه برای فیلمساز است. از این رو بر این 
عقیده بودیم که این موضوع موقعیتی جذاب و پرکشش را در فیلمنامه 

ایجاد می کند.
پناهی در پاسخ به اینکه برای نوشتن فیلمنامه از چه منابع تحقیقاتی 
اســتفاده شده است تا بعد به یک درام تبدیل شود؟ گفت: بعد از آنکه در 
استودیو بادبان به طرح اولیه پرویز دهداری به عنوان سوژه فیلم رسیدیم 
و یک مقطع از زندگی ایشان را که از مهر تا اسفند سال ۱۳۶۵ است برای 
روایت قصه انتخاب کردیم، پژوهش از منابع مختلف شــروع شد. طرح 
اولیه که نوشته شد به سراغ سازمان اوج رفتم و خوشبختانه واحد فیلم 
و ســریال اوج از سوژه استقبال کرد و پذیرای آن شد و حتی خواست تا 

سریع فیلمنامه شروع شود.
تهیه کننــده »پرویز خــان« درباره همکاری با علــی ثقفی به عنوان 
کارگردان فیلم اولی که در نهایت موفق به دریافت جایزه در جشنواره فجر 
شد هم بیان کرد: بعد از تایید سوژه سراغ علی ثقفی که کارهای کوتاهش 

را دیده بودم رفتم. او سابقه خوبی در حوزه ساخت مستندهای ورزشی و 
نیز شناخت خوبی از فوتبال و فیلم های ورزشی داشت. علی ثقفی زحمت 
کشید و پژوهش را پس از چند ماه تکمیل کرد. هر منبعی درباره فوتبال 
ایران برای پرویز دهداری لازم بود را جمع آوری و مطالعه کرد. با بسیاری 
از بازیکن هایی که هم دوره یا شــاگرد پرویز دهداری بودند مصاحبه های 
حضوری ترتیب داد و سپس فیلمنامه را نوشت. وقتی فیلمنامه نوشته شد 
می توانستیم حدس بزنیم قرار است اتفاق درخشانی رخ دهد و می شود از 

چنین فیلمنامه ای فیلم خوبی استخراج کرد.
پناهی درباره حضور سعید پورصمیمی که خیلی ها او را شانس اصلی 
برنده شدن برای سیمرغ بازیگری می دانستند، توضیح داد:استاد سعید 
پورصمیمی شانس بزرگ فیلم »پرویز خان« بود. وقتی فیلمنامه را برای 
ایشــان ارسال کردیم فکر نمی کردیم خیلی زود بخواهد جواب پیشنهاد 
ما را بدهد. خودمان را بــرای چند هفته انتظار آماده کرده بودیم اما در 
همان یکی دو روز نخست با ما تماس گرفتند و گفتند فیلمنامه را خوانده 
و دوست دارند درباره آن صحبت کنند. به دفتر تشریف آوردند و ساعت ها 
درباره نقش و کاراکتر صحبت شــد. خوشبختانه ایشان نقش را دوست 
داشــتند و پذیرفتند در فیلم حضور داشته باشــند. به گفته منتقدان، 
صاحب نظرهــا و مخاطب هایی که فیلم را در جشــنواره دیدند ســعید 
پورصمیمی درخشان و درجه یک بود و حتی مستحق دریافت جایزه و 
سیمرغ هم بود. البته نظر هیات محترم داوران اینگونه نبود. با این وجود 
حضور ایشــان در فیلم »پرویز خان« اتفاق مبارکی بود و حتما موجب 
خواهد شــد تا بسیاری از سینمادوست ها به سینما بیایند تا ایشان را در 

نقشی متفاوت و تکرار نشدنی ببینند.
وی درباره ترکیب بازیگرهایی که برای این فیلم سینمایی درنظر گرفته 
شــدند هم گفت: فیلم، نقش های مکمل زیادی دارد و به همین خاطر 
تعداد زیادی از بازیگرهای شناخته شده تئاتر در این پروژه حضور دارند. 
همینطور بازیگرهای باتجربه ای که برای مخاطب ها آشنا هستند. مانند 
مریم ســعادت، بهنام تشــکر، حمیدرضا پگاه و خسرو احمدی. ترکیب 
تجربه بازیگرانی مانند سعید پورصمیمی، خسرو احمدی در کنار بازیگران 
شناخته شده دیگر و حضور بازیگران تئاتری جوان و بازیگرهایی که تجربه 

کم تری داشتند ترکیب خوبی بود و شرایط کار را دلپذیر می کرد.
او در پاســخ به اینکه آیا نظر خودش هم بر این بود تا فیلم سینمایی 
»پرویز خان« در نوروز و ماه رمضان اکران شــود و الان چه پیش بینی ای 
برای اکران فیلم دارد؟ گفت: به هر حال اکران نوروز، بازه طلایی محسوب 
می شود و هنوز هم تب داغ جشنواره نخوابیده و موج خوبی برای »پرویز 
خان« شروع شده است. اکران نوروز اتفاق خوبی است و امیدوارم مردم از 

فیلم استقبال کنند و مورد توجه قرار گیرد، چون یک فیلم ملی، ورزشی 
و هیجانی است و می تواند نظر مخاطب  گوناگون با سلایق و علایق متنوع 

را به سمت خود جلب کند.
پناهی در پاســخ به اینکه با توجه به کمدی نبودن »پرویز خان« و در 
عین حال پرداختن به یک چهره ملی ورزشــی برای معرفی و تبلیغ این 
فیلم ســینمایی چه تدابیری اندیشیده شده است؟ بیان کرد: تیم روابط 
عمومی فیلم سینمایی »پرویز خان« مدتی است که به منظور معرفی آن 
مشغول شده و تلاش می کند تا خلاقانه و مستمر، ایده های خوبی را برای 
معرفی فیلم ارائه دهند. مدل های گوناگونی از اطلاع رسانی، برنامه ریزی 
شــده است تا مردم از سینماها و ســانس ها اطلاع پیدا کنند و تشویق 
شــوند تا به تماشای فیلم بیایند. تصورم بر این است تماشاچی وقتی از 
سینما بیرون بیاید خود می تواند تبدیل به رسانه ای شود که به اطرافیانش 

تماشای فیلم »پرویز خان« را توصیه کند.
او در پایان برای دعوت مخاطب به تماشای فیلم »پرویز خان« گفت:  
»پرویز خان«، جزو فیلم هایی اســت که باید در سینما تماشا شود چون 
تجربه گروهی دیدن آن قابل مقایســه با تماشای فردی و پای تلویزیون 
نیست. اتفاق دسته جمعی و تجربه گروهی هنگام تماشای »پرویز خان« 
می افتــد. در روزهای جشــنواره فجر در ســالن های گوناگون فیلم را با 
مخاطب های متنوعی به تماشا نشستم و خیلی شگفت انگیز است وقتی 
مردم در زمان های خاصی می خندند یا تشویق می کنند یا اشک می ریزند. 
این اتفاقی اســت که تنها در سالن سینما می توان تجربه کنند. بنابراین 
امیدوار هستم علاقمندان به سینما این تجربه را از دست ندهند و »پرویز 

خان« را در سینما ببینند.

دعوت تهیه کننده فیلم از مردم؛

گروهی تماشا کردن »پرویز خان« را تجربه کنید
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ساخت هنرستان ۹ کلاسه در 
بندرخمیر هرمزگان آغاز شد

ســاخت هنرستان ۹ کلاسه فاطمه الزهرا)س( 
بندرخمیر شــامگاه دوشــنبه با حضور مدیرکل 
نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس هرمزگان و 

جمعی از مسئولان فرهنگی آغاز شد.
نوســازی، توســعه  ایرنا، مدیرکل  به گزارش 
و تجهیــز مدارس هرمزگان دوشــنبه در آیین 
آغاز عملیات اجرایی این فضای آموزشــی اظهار 
کرد: هنرســتان فاطمه الزهــرا)س( در قالب ۹ 
کلاس درس با مشــارکت اتاق بازرگانی، صنایع 
و معــادن و کشــاورزی هرمــزگان و اداره کل 

نوسازی مدارس استان احداث می شود.
مهــدی باوقــار زعیمــی افزود: ایــن فضای 
آموزشــی با زیربنایی افــزون بر ۲ هزار و ۵۰۰ 
مترمربــع در شهرســتان بندرخمیر احداث می 
شــود که مرحله نخست شامل یک هزار و ۵۰۰ 

مترمربع فضای آموزشی است.
وی بیــان کرد: با بهره بــرداری از این فضای 
آموزشــی ۲۲۵ دانش آموز از فضای آموزشــی 

ایمن و استاندارد برخورار می شوند.
مدیرکل نوســازی مدارس هرمزگان همچنین 
مریــم  مدرســه  از  بهره بــرداری  مراســم  در 
این  اظهار کــرد:  نیز  بندرخمیــر  میرزاخانــی 
مدرســه بــا زیربنایی افزون بــر ۵۵۴ مترمربع 
توســط اداره کل نوسازی مدارس و با مشارکت 
خیر با اعتباری افزون بــر ۸۰ میلیارد ریال در 

بندرخمیر احداث شده است.
بــه گفته وی این مدرســه در قالب ۶ کلاس 
درس اســت که با بهره برداری از این مدرســه 
۱۵۰ دانــش آمــوز از فضای آموزشــی ایمن و 

برخوردار می شوند. بندرخمیر  استاندارد در 

استقبال چینی ها از فرصت های 
سرمایه گذاری منطقه آزاد قشم

هیات ســرمایه گذاری متعلق به چندین شرکت 
و کارخانه بزرگ کشــور چین با هدف آشنایی با 
ظرفیت های موجود و بررسی فرصت های سرمایه 
گــذاری جزیره قشــم در حوزه هــای مختلف با 
رییس هیات مدیره و مدیرعامل ســازمان منطقه 

آزاد قشم دیدار و مذاکره کردند.
به گــزارش ایرنا از روابط عمومــی و امور بین 
الملل ســازمان منطقه آزاد قشــم، عادل پیغامی 
عصر دوشــنبه در جلســه با این هیات ســرمایه 
گذاری چینی، ضمن اســتقبال از سرمایه گذاری 
کشــورهای خارجــی در حــوزه هــای مختلف 
اقتصادی و گردشــگری جزیره قشم، تاکید کرد: 
امضای تفاهم نامه همکاری های مشــترک میان 
منطقه آزاد قشم و شاخه عملیاتی سازمان پیمان 
بهره مندی  جهــت  مناســبی  فرصت  شــانگهای 
از فرصت هــای اقتصــادی و ســرمایه گذاری این 
ســازمان اقتصــادی و کشــورهای عضــو آن در 

پیشرفت جزیره قشم فراهم کرده است.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم ادامه داد: 
باید زمینه مناســب بــرای ورود و نقش آفرینی 
قشــم در اقتصاد جهانی فراهم شــود و با اجرایی 
شــدن تفاهم نامه با پلتفــرم اقتصادی و تجاری 
اقتصادی  سازمان همکاری های شانگهای، روابط 
جزیره با ۱۹ کشــور جهان، توسعه پیدا می کند.

براســاس ایــن گــزارش، چگونگــی ســرمایه 
گــذاری و بهره برداری پروژه توســعه بندر کاوه 
بــه عنوان یکی از بخش هــای اصلی طرح جامع 
شــبکه ارتباطی خلیج فارس و پیش بینی شیوه 
همکاری با ســازمان منطقه آزاد قشم برای ایجاد 
پایلــوت و نمونه یکی از بزرگترین شــرکت های 
صنایع ســنگین دنیا از موضوعاتی بود که در این 

جلسه مورد بررسی قرار گرفت.
همچنین هیات ســرمایه گــذار چینی در این 
دیدار پیشــنهاداتی را پیرامون ایجاد زمینه حمل 
و نقل ســبز با حضور شــرکت های تولیدکننده 
موتورهای برقی، اتوبوس و ماشــین های برقی و 
همچنین امکان ســنجی ایجاد خط تولید آنها در 

جزیره قشم را مطرح کردند.
چگونگی ایجاد بســتر گردشــگری برای حضور 
تورهایی از کشــور چین، ساخت هتل پنج ستاره 
در جزیره قشــم و برقراری خط پروازی مستقیم 
از شــهر چنگدو به قشــم نیز از دیگر موضوعاتی 
بود که در این جلســه مطرح و مورد بررسی قرار 

گرفت.

اتصال روستای سرخور ملو 
بندرلنگه به شبکه آبرسانی

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان از 
پایان بی آبی در روستای سرخورملو شهرستان 
بندرلنگــه و بهره مندی بیش از ۱۹۰ نفر از آب 

آشامیدنی پایدار خبر داد.
عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان گفت: با اجرای طرح آبرسانی 
با اعتبار بیش از ۶۵ میلیارد ریال به روســتای 
ســرخور ملو شهرستان بندرلنگه، بیش از ۱۹۰ 

نفر از آب آشامیدنی پایدار بهره مند شدند.
وی افــزود: این روســتا تا پیــش از این فاقد 
شــبکه آبرســانی بود و از برکه هــا تامین آب 

می شد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضــلاب هرمزگان 
گفــت: محل تامیــن آب این روســتا از طریق 
احــداث تاسیســات شــیرین ســازی آب دریا 
صورت گرفته اســت و در این طرح ۳ کیلومتر 
خط انتقال، ۲ کیلومتر شــبکه توزیع اجرا و ۵ 

حوضچه نیز احداث شد.

خبر

مدیرکل اجرایی زکات 
کمیته امداد کشور:

راه اندازی  هرمــزگان  در  فطریه  قرارگاه 
شود

امداد  زکات کمیتــه  اجرایی  مدیــرکل 
کشــور گفت: قرارگاه فطریه در هرمزگان 

راه اندازی شود.
به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاســلام 
حســن هرمز صبح ســه شــنبه در جمع 
خبرنگاران گفت: مراکز نیکوکاری در کنار 
همدیگر قرار گیرنــد و با همدلی مردم را 
تشویق کنند که فطریه ادا کنند و قرارگاه 

فطریه در هرمزگان راه اندازی شود.
حجــت الاســلام هرمز، اظهار داشــت: 
حضور نماینده ولی فقیه در جریان سازی 
فرهنگ زکات از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت. آیین نامه اجرایــی زکات مصوب 
مجلس شــورای اســلامی یکی از قانونی 
ترین شــبکه ملی در کشــور است که ۱۱ 
دستگاه اجرایی و فرهنگی و این شبکه در 
تمام استان ها، شهرها و روستاها نقش ایفا 
می کند، و فرصت بســیار مهمی است که 
نظام جمهوری در اختیار این فریضه الهی 

قرار داده است.
امداد  زکات کمیتــه  اجرایی  مدیــرکل 
کشور ادامه داد: در زمینه این فریضه الهی 
نقش آفرینی کنیم و براســاس آیین نامه 
هــای قانون گــذاری آن را در میان مردم 
تبیین کنیم تا آگاهی رســانی شــود و در 
ماه مبــارک رمضان یک رویــداد مذهبی 
بحث فطریه است که زکات مال هم تطهیر 
انفس است و هم کارهای که انجام قرارگاه 
فطریه در یک فضای همدلی صورت گیرد.

حجت الاســلام هرمز اضافه کرد: مراکز 
نیکوکاری در کنــار همدیگر قرار گیرند و 
با همدلی مردم را تشویق کنند که فطریه 
ادا کنند و قرار گاه فطریه در هرمزگان راه 

اندازی شود.
وی تاکید کرد: زکات واجب در هرمزگان 
۴۲ درصد نســبت به ســال گذشته رشد 
داشته اســت و در زکات مســتحبی ۲۱ 
درصــد و کفارات ۱۴ درصد و به طور کلی 

۲۵ درصد رشد در زکات داریم.
مدیــر کل امــور اجرایــی زکات کمیته 
امــداد کشــور ادامــه داد: در ۱۱ ماهــه 
ســالجاری مبلغ ۳۶ میلیارد تومان زکات 
توســط کمیته امداد به عنــوان دبیرخانه 
شورای زکات و مراکز نیکوکاری در استان 
هرمزگان ثبت شــده است که ۱۰۰ درصد 
آن صــرف امور رفع مشــکلات نیازمندان 

هزینه شده است.
وی، سیمای کشاورزی هرمزگان در سال 
کشــاورزی در بحث زارعی رتبه ۱۳ کشور 
و باغی رتبه ۱۰ و شــیلات قطب کشور و 
رتبه اول اســت که نشــان می دهد زکات 
مســتحبی و بــاب تجارت فرصت بســیار 

خوبی است.
مدیر کل امور اجرایی زکات کمیته امداد 
کشور گفت: کارگروه ظرفیت زکات واجب 

در هرمزگان با قدرت شکل بگیرد.

شهردار بندرعباس:

تصویب بودجه ۷ هزار 
و ۶۳۳ میلیارد تومانی 
سال ۱۴۰۳ شهرداری 

بندرعباس
شــهردار بندرعبــاس گفــت: بودجه ۷ 
هزار و ۶۳۳ میلیارد تومانی ســال ۱۴۰۳ 
شهرداری بندرعباس و سازمان ها تابعه در 
یکصد و شــانزدهمین جلسه علنی شورای 

شهر به تصویب رسید.
مهدی نوبانی در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: بودجه کارشناســی شــده برای سال 
۱۴۰۳ بــه میزان بالغ بــر ۷ هزار و ۶۳۳ 
میلیارد تومان اســت که از این میزان ۴۷ 
درصــد یعنی بــه میزان ۳ هــزار و ۸۶۴ 
میلیارد تومان بودجه عمرانی و مشتمل بر 
پروژه های شاخصی همچون تقاطع پیامبر 
اعظم، اولویت ششــم، تملــک و احداث و 
پارکینگ های ســطح شهر، خرید  تکمیل 
و توســعه و تجهیز و اورهال ناوگان حمل 
و نقــل، پــروژه تقاطع پردیــس و تقاطع 

مهرگان است.
این مقام مسوول گفت: ۴۲ درصد از کل 
بودجه شــامل بودجه جاری است که سه 
قســمت حقوق و مزایا، هزینه های اداری 

شهرداری و هزینه های جاری شهر است.
وی تصریــح کــرد: ۱۱ درصــد بودجه 
هزینــه تملــک دارایی مالی شــهرداری 
است و شامل ســه بخش بازپرداخت وام، 
بازپرداخت اوراق مشارکت و دیوان قطعی 

شده سنواتی است.

جاده های هرمزگان به عنوان یک اســتان 
تجاری روزانه شــاهد تــردد صدها کامیون 
هســتند که انواع کالاهــای صادراتی را به 
بنادر رســانده و یا کالاهــای وارداتی را به 
نقــاط مختلف کشــور حمــل می کنند که 
بــرای ســبکباری این محورهــا طرح های 

جدیدی شروع شده است.
با توجه به حضور چندین شــرکت بزرگ 
معدنــی ماننــد گل گهر ســیرجان، چادر 
ملو و ســنگ آهن گهرزمین در همجواری 
هرمــزگان، مواد فلــه معدنی ســهم قابل 
توجهی را در اشــغال ظرفیت حمل و نقل 
جاده ای هرمــزگان به خود اختصاص داده 

است.
بر اساس آمار رســمی منتشر شده، سال 
گذشــته ۱۸میلیــون و ۵۰۰ هزار تن مواد 
معدنی فله به بندرعباس ارســال شــده که 
۱۳ میلیــون و ۵۰۰ هــزار تن آن از طریق 

حمل و نقل جاده ای ارسال بوده است.
بــا یک حســاب سرانگشــتی و ســاده، 
مشــخص می شــود بــرای حمــل چنین 
حجمــی از مواد فله معدنی روزانه یکهزار و 
۵۰۰ کامیون با ظرفیت ۲۵ تنُ باید هر ۳۰ 
روزِ مــاه در جاده های هرمزگان در حرکت 

باشند.
نتایج منفــی این روند مانند اســتهلاک 
جــاده ها، خطــرات تصادفات جــاده ای، 
ترافیک و مشکلات زیست  مصرف سوخت، 
محیطی چنان آشــکار اســت که اشاره ای 

کوتاه به همین عناوین کفایت می کند.
با توجه به مسائل گفته شده چندسالیست 
پــروژه بزرگــی در غــرب بندرعباس و در 
مجاورت مجتمع بندری شــهید رجایی در 
حال اجراســت که یکی از نتایج آن پس از 
بهره برداری، سبکباری جاده های هرمزگان 
و انتقال حجم قابــل توجهی از بار جاده ها 

به بخش حمل و نقل ریلی است.
مدیــر ایــن پروژه که توســط شــرکت 
المللی همراه جــاده، ریل،  بیــن  مدیریت 
دریــا )هیمکو( اجرا می شــود در این باره 
گفت: احداث اســکله و پایانه مکانیزه ریلی 

جهت صادرات و واردات مواد فله معدنی و 
تکمیل لجستیک ریلی مهم ترین ماموریت 

این شرکت است.
بهــزاد بهلولــی افــزود: نقــش بنیادین 
هرمزگان و بندر شهید رجایی در کرویدور 
شــمال-جنوب بــه عنــوان حلقــه اتصال 
کشــورهای محصــور در خشــکی ماننــد 
افغانستان و آســیای میانه به آب های آزاد 
چنین پروژه هایی را نــه تنها قابل توجیه، 

بلکه ضروری کرده است.
جاده هــای  ســبکباری  بــرای  طرحــی 

معدنی غول های  سرمایه گذاری  هرمزگان/ 
وی ادامــه داد: در این پروژه یک پســت 
اســکله مواد معدنی احداث خواهد شد که 
در ۲ فــاز منجر به ایجــاد ظرفیت تخلیه و 
بارگیــری ۱۰ میلیون تنُ مــواد معدنی و 
پنــج میلیون تن گوگرد و کک می شــود و 
با احــداث ۴۰ کیلومتر شــبکه ریلی برای 
اتصال به شبکه سراسری راه آهن، به نوعی 

رویای حمل یکسره محقق خواهد شد.
بهلولــی اضافــه کرد: این پــروژه پس از 
توســعه، امــکان افزایــش ظرفیــت تا۵۰ 
میلیون تن مــواد فله معدنی و ۱۰ میلیون 

تن سنگ گچ کلینگر پتاس را دارد.
وی اضافه کــرد: علاوه بــر کاهش قابل 
توجــه بار حمل و نقل جــاده ای، با ایجاد 
این پایانه مکانیــزه و اتمام دوران تخلیه و 
آلایندگی های  و دســتی،  بارگیری سنتی 
منطقه ناشی از ریزگردهای موادمعدنی نیز 
به حداقل ممکن می رســد و ریز پلاستیک 
ناشــی از اســتهلاک و ترمز لاستیک های 

کامیون ها حذف می شود.
به این موارد بایــد کاهش زمان بارگیری 
واگن ها از ســه ســاعت به چهار دقیقه را 
اضافــه کرد که به تنهایــی اهمیت طرح را 

به رخ می کشد.
بهلولی ادامه داد:با اجرای کامل این پروژه 
توان بندر شــهید رجایی بــرای پهلوگیری 
کشــتی های بزرگتــر و تخلیــه و بارگیری 
ســریع تر محصولات در راستای جلوگیری 
از تحمیل دموراژهای اضافه فزایش خواهد 

یافت و مزیت رقابتی بندرشــهید رجایی با 
سایر بنادر منطقه بالاتر می رود.

در  هیمکــو  شــرکت  پــروژه  مدیــر 
هرمزگان اضافه کرد: طرح از ســال ۹۸ 
با زمان بندی ۱۱ ســاله آغاز شــد که با 
بــه تحریم،  توجه به مشــکلات مربوط 
آشــفتگی بازار و قانون خام فروشی، در 
ابتدا رکودی ناخواســته بــر آن تحمیل 
شــد که بــرای جبــران آن، یک طرح 
بهره برداری زودهنگام یک تا ســه ساله 
به عنوان مکمل برای آن تعریف شد که 
در این طرح تا پایان شهریور سال آینده 
صادرات نیمه مکانیــزه پنج میلیون تنُ 

مواد فله معدنی محقق خواهد شد.
شــد:  یادآور  مدیرصنعتی-عمرانی  ایــن 
در خــوش بینانــه ترین حالــت ، صنایع 
پس از افتتــاح و بهره برداری به فکر ایفای 
ولی  افتند  مــی  اجتماعی  مســئولیت های 
مدیریت این طرح و ســرمایه گذاران آن از 
ابتدا که ســنگ بنای پروژه گذاشــته شد، 
به مســئولیت اجتماعی توجه داشته اند که 
کاشــت ۱۴۰۳ اصله درخــت از گونه های 
بومــی منطقه به مناســبت روز درختکاری 
)۱۵ اســفند ( ،پیگیــری ســاخت مرکــز 
بهداشــت با حضور پزشک و ایستگاه آتش 

نشــانی و اســتقرار آمبولانس در روستای 
بستانو و برگزاری مسابقات والیبال ساحلی 

بخشی از این تلاش ها است.
ســرمایه گذاری ۱۲ هزار میلیارد تومانی 

معدنی غول های 
بهلولی برآورد مالی اولیه این طرح )بدون 
تعدیل( را حــدود ۱۱ هزار و ۷۰۰ میلیارد 
تومان اعلام کرد که توســط سهامداران آن 
شامل شرکت گل گهر، گهرزمین، چادرملو، 
تجلی  امید، شرکت  گروه ســرمایه گذاری 
توســعه معادن و فلزات و شــرکت سرمایه 
گذاری توســعه معادن و فلزات تامین می 
شــود و به این ترتیب نیازی به استفاده از 

بود. منابع دولتی نخواهد 
با توجــه به مطالب یادشــده به نظر می 
رســد در یک افق زمانی میــان مدت می 
توان تحول حمل و نقل مواد فله معدنی را 
شــاهد بود که تاثیر آن در افزایش ظرفیت 
ترانزیــت و صادرات این مواد غیرقابل انکار 

است.
افزایــش ضریب ایمنی تــردد جاده ای و 
کاهــش آلودگی های زیســت محیطی نیز 
پیوســتی با حفظ جان انســان ها دارد که 
ارزش گذاری مادی بر آن به آســانی میسر 

بود. نخواهد 

طرحی برای سبکباری جاده های هرمزگان

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

ظرفیت حمل و نقل دریایی هرمزگان برای نوروز ۲۰ درصد افزایش یافت
مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان، با بیان اینکه اقدامات خوبی در حوزه بنادر، جزایر و سواحل 
استان برای نوروز ۱۴۰۳ انجام گرفته است، گفت: برای رفاه حال مسافران و گردشگران نوروزی، افزایش ۲۰ درصدی در حوزه 

کاپوتاژ خودرو و مسافری و حمل  و نقل دریایی اتفاق افتاده که این می تواند به ما کمک کند.
محمد محسنی در گفت و گو با ایرنا، با اشاره به خدمات سفر به مسافران و گردشگران نوروزی در نوروز ۱۴۰۳ افزود: در این 
راستا زیرساخت های گردشگری برای حضور مسافران و گردشگران نوروزی در مناطق مختلف استان ایجاد و تکمیل  شده است.

وی بیان کرد: این زیرساخت ها شامل ایجاد پیاده رو، برق رسانی، آب رسانی، تکمیل بازارچه صنایع دستی، مرمت معابر و کف 
سازی، ایجاد برج پرنده نگری در روستاهای گردشگر پذیر جزیره قشم، جزیره هرمز، پارسیان )گاوبندی(، سیریک و بندرکنگ 
بوده است.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان اظهار کرد: کار بزرگی نیز توسط شهرداران شهرهای 
ساحلی انجام می شود و اینکه بوستان ها و مانکَ های ساحلی را از چادر خوابی حذف کنیم که اگر بخواهیم نوروز امسال این 

موضوع اتفاق بیافتد، کمپ های هفت گانه را در شهر بندرعباس شناسایی کرده ایم.

بازرســی و نظارت بر حقوق مصرف کنندگان ســازمان 
صنعت، معــدن و تجــارت هرمزگان گفــت: چهارمین 
نمایشــگاه عرضه و فروش مستقیم کالا ویژه ماه مبارک 
رمضان و عید نوروز با ۲۵ درصد تخفیف در محله پیامبر 

اعظم)ص( بندرعباس گشایش یافت.
به گزارش ایرنا، عبدالرضا پیروی منش روز سه شــنبه 
در حاشیه گشایش این نمایشگاه افزود: در این نمایشگاه 
کالاهای اساسی و مورد نیاز مردم در ۱۵۰ غرفه با ۲۰ تا 

۲۵ درصد تخفیف عرضه می شود.
وی بیان کرد: در این نمایشــگاه کالاهای تنظیم بازار 

شــامل روغن، شــکر، مرغ گرم و مرغ منجمد به قیمت 
مصــوب دولتی و دیگر اقــلام تولیدکننــدگان با ۲۰ تا 
۲۵ درصــد تخفیف و همچنین آجیل و خشــکبار، مواد 
پروتئینی، شیرینی، کیف و کفش و ادویه جات به فروش 

می رسد.
معاون بازرســی و نظارت بر حقوق کنندگان ســازمان 
صنعت، معدن و تجــارت هرمزگان اظهار کرد: همچنین 
یک غرفه نیز به فروش روغن موتور و محصولات تولیدی 

کارخانه روغن و تن ماهی استان اختصاص دارد.
به گفته پیروی منش، میوه تنظیم بازار از جمله سیب 

و پرتقال نیــز با قیمت مصــوب در ۲ روز آینده در این 
نمایشگاه عرضه می شود.

وی گفت: نمایشگاه عرضه مستقیم کالا تا ۲۹ اسفندماه 
از ساعت ۱۶ تا ۲۳ برای بازدید و خرید مردم برپا است.

نخستین نمایشگاه بهاره در بندرعباس تا ۱۷ اسفندماه 
جــاری در بوســتان جنگلی پذیرای مــردم بود، دومین 
نمایشگاه در ســه راه جهانبار محل دائمی نمایشگاه های 
بین المللی بندرعباس تا ۲۵ اسفندماه و سومین نمایشگاه 
در محله نایبند شــمالی بندرعباس تا ۲۸ اسفندماه دایر 

است.

چهارمین نمایشگاه فروش بهاره در بندرعباس گشایش یافت

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان هرمزگان درنظر دارد عملیات تهیه و اجرای دیوارچینی با بلوک سبک سیمانی و پلاستر و نعل درگاه و والپست به همراه میلگرد بستر ۲  بلوک از پروژه ۳۲۰ واحدی طرح 
نهضت ملی مسکن شهر بندرعباس را از طریق برگزاری مناقصه به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید .

داوطلبان شرکت درمناقصه می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه ستاد به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند .
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مهم ترین برنامه وزارت ارتباطات 
برای پوشش نسل پنجم اینترنت

پس از آنکه تعرفه اینترنت با رعایت ضوابطی و بعد از گذشت 
ســال ها افزایش یافت؛ مقرر شــد اپراتورهای ارتباطی تا پایان 
ســال ۱۴۰۳ تعداد ســایت های نســل پنجم را به ۱۰ درصد 

افزایش دهند.
به گزارش ایســنا، چند ســالی اســت که پس از ورود نسل 
ســوم و چهارم در دنیا از نســل پنجم اینترنت یا ۵G صحبت 
می شــود که مهم ترین ویژگی آن کاهش تأخیر، ظرفیت بالای 
دسترســی، قابلیت اطمینان بسیار بالا، ارتقاء ارتباطات موبایل 
پهن باند و ســایر موارد اســت و این نسل از اینترنت به عنوان 
یک فناوری تحول ســاز که سایر جنبه های فناوری را متحول 

می کند شناخته می شود.
در واقع برای کاربران ایرانی که در زمینه دانلود و ســرعت با 
محدودیــت وجود دارد، می توان ۵G را اینگونه تعریف کرد که 
 ۵G می توان یک فیلم ســینمایی را در کمتــر از چند ثانیه با

دانلود کرد.
 برخی از کمپانی ها معتقدند ظرفیت نسل آینه )۵G( چیزی 
بین ۱۰۰ تا ۱۰۰۰ برابر ظرفیت کنونی بوده و اشیاء متصل به 
اینترنت بیشترین استفاده را از این ظرفیت خواهند برد. شاید 
ملموس ترین مثالی که می توان بــرای چگونگی تغییر زندگی 
در آینده با حضور ۵G  گفت، بخش حمل و نقل باشــد؛ جایی 
که دیگر حتی لازم نیســت اتومبیل خود را برانیم. تشــخیص 
برخورد، مســیریابی لحظه ای، مدیریت ترافیــک از راه دور و 
سیســتم های ترمز خودکار تنها بخشی از قابلیت هایی هستند 

که می توان با حضور فناوری ۵G متصور شد.
همچنین یکی از برجسته ترین ویژگی هایی که برای فناوری 
۵G پیش بینــی می شــود، پایداری و ثبات آن اســت. دقت و 
ســرعتی که حتی می توان از آن در عمل های جراحی حساس 

استفاده کرد.
جراحی از راه دور به دلیل حساســیت آن نیاز به یک شبکه 
مطمئن و پایدار دارد که نســل پنجــم تلفن همراه این امکان 
را در اختیار پزشــکان قرار می دهد که از راه دور و در شــرایط 
بحرانــی بتوانند به بیماران کمک کننــد و تحول مهمی را در 

حوزه درمان ایجاد کند.
با توســعه این نسل از اینترنت در سایر کشورها در ایران هم 
طی ســالها اقداماتی برای توســعه و پیشرفت ۵G انجام شده 
اســت و طبق آخرین آمار اعلام شده از سوی وزارت ارتباطات 
از ابتــدای آغاز به کار این وزارتخانه در دولت ســیزدهم ۸۴۰ 
سایت نسل پنجم تلفن همراه با هدف افزایش کیفیت و سرعت 
اینترنت راه اندازی شــده اســت. البته اپراتــور اول در مجمع 
عمومی فوق العاده خود که چندی پیش برگزار شد، اعلام کرد 
تا کنون بیش از ۹۰۰ ســایت نسل پنجم در کشور نصب کرده 

است.  
به گفته مســئولان اگر فناوری نسل پنجم در کشور توسعه 
یابد، تأخیر در شــبکه در نسل پنجم به ۱۲ الی ۱۳ میلی ثانیه 
کاهش پیدا می کند که در واقع نرخ تأخیر نصف خواهد شــد. 
همزمان با افزایش تعداد سایت های ۵G در کشور اواخر دی ماه 
ســال جاری تعرفه اینترنت پس از سال ها با رعایت شرایطی از 
سوی اپراتورها افزایش پیدا کرد، به طور مثال جلسات متعددی 
در ایــن زمینه برگزار و درنهایت مقرر شــد که افزایش تعرفه 
ارتباطی منوط به افزایش کیفیت شود و اپراتورها در این زمینه 
الحاقیه ای را امضا کردند و قرار شد تا پایان سال ۱۴۰۳، تعداد 

سایت های نسل پنجم به ۱۰ درصد افزایش یابد.
بنابراین به صورت عملیاتی حداکثر سرعتی که در این نسل 
اجرا می شود یک تا سه گیگاهرتز است. در حوزه تعداد کاربران 
فعال هم در محدوده جغرافیایی هم به این صورت است که اگر 
در نسل چهارم در هر کیلومتر مربع ۴۰۰۰ گوشی هوشمند را 
پوشــش دهد، در نســل پنجم در هر کیلومتر مربع حدود یک 
میلیون گوشی هوشمند پشتیبانی می شود و به همین دلیل هم 

در حوزه ارتباطاتی مورد استقبال قرار گرفته است.

تحویل خودروی برقی شیائومی 
آغاز شد

شرکت شــیائومی اعلام کرد تحویل نخستین مدل خودروی 
برقی خود به نام SU۷ را آغاز خواهد کرد.

به گزارش ایســنا، این شــرکت ســازنده تلفن هوشمند که 
پنجمین برند بزرگ چین اســت، در پستی در شبکه اجتماعی 
ویبو اعلام کرد ۵۹ فروشــگاه این شرکت در ۲۹ شهر، سفارش 
دریافت خواهند کرد. رویــداد رونمایی، برای ۲۸ مارس برنامه 
ریزی شده است. ارزش سهام شیائومی در معاملات صبح، هفت 

درصد صعود کرد.
فروش خودروی برقی چیــن در ماه های ژانویه و فوریه، ۱۸ 
درصد رشد کرد که با رشد ۲۱ درصدی مشاهده شده در مدت 
مشابه سال ۲۰۲۳، فاصله چندانی نداشت. خودروسازان چینی 
برای جذب مصرف کنندگان در بحبوحه ضعیف شدن تقاضای 
داخلی، امسال تخفیف های چشمگیری در قیمت فروش اعمال 

کرده اند.
لی جون، مدیرعامل شــیائومی در مراســم رونمایی ســدان 
اسپید اولترا SU۷( ۷( در دســامبر، گفته بود شیائومی قصد 
دارد یکی از پنج خودروســاز برتر جهان شــود. وی درباره این 
خــودروی برقی گفته بود SU۷ صاحــب فناوری موتور برقی 
سوپر است که قادر است ســریع تر از خودروهای برقی تسلا و 

پورشه، شتاب سرعت بگیرد.
تحلیلگــران می گویند سیســتم عامل مشــترک خودرو با 
گوشــی ها و سایر دســتگاه های الکترونیکی شــیائومی، برای 

مشتریان فعلی این شرکت، جذاب خواهد بود.
بر اســاس گزارش رویترز، شیائومی در مواجهه با رکود تقاضا 
برای تلفن های هوشمند، درصدد متنوع کردن کسب و کار خود 
برآمد و وارد حوزه خودروهای برقی شــد. این شــرکت متعهد 
شده اســت طی یک دهه آینده، ۱۰ میلیارد دلار در خودروها 
ســرمایه گذاری کند و یکی از معدود بازیگــران جدید در بازار 
خودروی برقی چین اســت که توانسته است از مقامات مجوز 

بگیرد.

آمریکا بزرگترین 
تولیدکننده نفت جهان ماند

آمریکا در ســال ۲۰۲۳ برای ششــمین ســال 
متوالی، بزرگتریــن تولیدکننده نفت جهان ماند و 

بیش از هر کشور دیگری، نفت خام تولید کرد.
به گزارش ایســنا، اداره اطلاعــات انرژی آمریکا 
اعلام کرد تولید نفت این کشــور در سال ۲۰۲۳، 
به ۱۲.۸ میلیون بشــکه در روز رسید که بالاتر از 
رکورد ۱۲.۳ میلیون بشــکه در روز ثبت شــده در 

سال ۲۰۱۹ بود.
تولید نفت آمریکا در دسامبر، رکورد تولید ماهانه 
در سطح جهانی را شکست و به ۱۳.۳ میلیون بشکه 

در روز رسید.
طبــق گــزارش اداره اطلاعات انــرژی آمریکا، 
احتمال این که کشور دیگری بتواند در کوتاه مدت، 
این رکورد ماهانه را بشکند، بسیار اندک است. تنها 
کشوری که قادر است به ظرفیت تولید ۱۳ میلیون 
بشکه در روز آمریکا برسد، عربستان سعودی است 
که اخیرا به شــرکت آرامکو دستور داد برنامه های 
افزایش ظرفیت تولید را متوقف کند. قرار بود تولید 
نفت عربستان تا سال ۲۰۲۷، به ۱۳ میلیون بشکه 

در روز افزایش پیدا کند.
آمریکا، عربســتان ســعودی و روســیه در سال 
میلادی گذشــته، عامل ۴۰ درصــد از تولید نفت 
جهان )۳۲.۸ میلیون بشــکه در روز( بودند و پس 
از آنها، کشورهای کانادا، عراق و چین قرار گرفتند.

بنا بر آمــار این آژانس، تولید روســیه به دلیل 
تحریم هــا و کاهش تولیــد داوطلبانه اوپک پلاس 
در ســال میلادی گذشته، ۲۰۰ هزار بشکه در روز 
کاهش یافت. تولید عربســتان سعودی تحت تاثیر 
سهمیه کاهش تولید اوپک پلاس و کاهش یکجانبه 
تولید، به میزان حدود ۹۰۰ هزار بشکه در روز کمتر 

شد.
افزایش تولید آمریکا، مرهون فناوری های حفاری 
جدید است و منطقه پرمیان، بزرگترین سهم را در 

رشد تولید نفت این کشور داشته است.
بر اســاس گزارش اویل پرایس، تولید آمریکا در 
سال ۱۹۷۰، به اوج ۹.۶ میلیون بشکه در روز رسید 
و سپس، روند کاهشی پیدا کرد و در سال ۲۰۰۸، 
به ۵ میلیون بشکه در روز سقوط کرد اما به کمک 
شکاف هیدرولیکی و فناوری بهبود دهنده استخراج 
نفت، در ســال ۲۰۰۹، دوباره افزایش یافت و رشد 
تولیــد از آن زمان تا هنگام شــیوع پاندمی کووید 

ادامه یافت.

خودروهای ولوو با شارژ 
سریع در راه است

شــرکت خودروسازی ولوو با ســرمایه گذاری بر 
روی فناوری Breathe Battery به ســرعت 
شارژ خودروهای الکتریکی تا ۳۰ درصد دست پیدا 

خواهد کرد.
به گزارش ایســنا، این دو شرکت امروز سه شنبه 
)۱۲ مــارس( اعــلام کردنــد کــه ولــووکارز در 
 Breathe Battery اســتارت آپ بریتانیایــی
Technologies ســرمایه گذاری کرده است و 
از نرم افــزار باتری خود بــرای کاهش ۳۰ درصدی 
زمان شــارژ نسل بعدی خودروهای الکتریکی خود 

استفاده خواهد کرد.
این خودروســاز میزان ســرمایه گذاری صندوق 
 Breathe فناوری ولوو کارز را فاش نکرد. فناوری
در دو تا سه سال آینده روی خودروهای الکتریکی 

جدید ولوو در دسترس خواهد بود.
یکــی از چالش هــای اصلی خودروســازان این 
اســت که اگرچه شارژرهای ســریع می توانند برق 
خودروهــای الکتریکی را ســریع تر تامین کنند، 
نرم افــزار این خودروها اغلب مصرف برق را محدود 
می کنــد تا باتری را از داغ شــدن بیــش از حد یا 

آسیب دیدگی محافظت کند.
طبق گــزارش رویترز، محصول نرم افزاری دیگر 
Breathe کــه در حال حاضــر در ۲۷ مدل از 
گوشــی های هوشــمند اوپو موجود است، به دوام 
بیشتر باتری ها و عملکرد در سطوح اوج برای مدت 
 Breathe طولانی تری کمک می کند. مدیرعامل
گفــت در حــال کار بر روی عرضــه این محصول 
برای باتری های خودروهای الکتریکی اســت زیرا 
افزایــش عمر باتری و عملکرد از اولویت های اصلی 

خودروسازان است.

نفت با تحولات خاورمیانه 
صعودی شد

قیمت نفت در معاملات روز سه شــنبه بازار آسیا 
تحت تاثیر تنش های ژئوپلیتیکی در خاورمیانه که 
همچنان نگران کننده مانده، افزایش یافت اما چشم 

انداز بدبینانه تقاضا، رشد قیمت را محدود کرد.
به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت برای 
تحویل در ماه مه، ۲۶ ســنت معــادل ۰.۳ درصد 
افزایش یافت و به ۸۲ دلار و ۴۷ سنت در هر بشکه 
رسید. بهای معاملات نفت آمریکا برای تحویل در 
آوریل با ۱۷ سنت معادل ۰.۲ درصد افزایش، به ۷۸ 

دلار و ۱۰ سنت در ه ۱ ر بشکه رسید.
هر چند جنگ غزه، باعث اختلال قابل توجه در 
عرضه نفت نشــده است اما نیروهای مسلح یمن از 
نوامبر گذشته، در همبســتگی با مردم فلسطین، 
کشــتی های مرتبط با شرکت های اســرائیلی در 
دریای سرخ و خلیج عدن را هدف حمله قرار داده 

اند.
نیروهــای آمریکایی و انگلیســی روز دوشــنبه 
شهرهای بندر و شــهرهای کوچک در غرب یمن 
را هدف حملات هوایی قرار دادند. نیروهای یمنی 
هم اعلام کردند یک کشتی آمریکایی را در دریای 

سرخ، هدف حملات موشکی قرار دادند.
اما عاملی که رشــد قیمت نفت را محدود کرد، 
دورنمای تقاضای ضعیف تر و افزایش عرضه از سوی 

تولیدکنندگان خارج از اوپک بود.
سرنا هوانگ، مدیر تحلیل منطقه آسیا اقیانوسیه 
در شرکت ورتکسا گفت: دورنمای تقاضای ضعیف و 
رشد عرضه غیراوپک، اجازه نمی دهد بازار در مقطع 

فعلی، خوش بینی چندانی داشته باشد.
آژانس بین المللی انرژی انتظار دارد عرضه نفت 
امسال به حدود ۱۰۳.۸ میلیون بشکه در روز رشد 
کند که تحت تاثیر رشد عرضه تولیدکنندگان خارج 
از اوپک پلاس شامل آمریکا، برزیل و گویان خواهد 

بود.

6
رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: ســال گذشــته ۳۶ درصد تولید ناخالص داخلی کشــور که ۴۰۷ میلیارد دلار بود به پرداخت یارانه 

انرژی تخصیص پیدا کرد.
محمود نجفی عرب، رئیس اتاق بازرگانی تهران امروز در سیزدهمین نشست هیات نمایندگان گفت: سال ۱۴۰۲ سال سختی بود، پیش 

بینی ما این است که بودجه ۱۴۰۳ سخت و چالش های بیشتری برای بنگاه های اقتصادی خواهد داشت. 
رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: ســال گذشته که جی دی پی )تولید ناخالص داخلی( کشور ۴۰۷ میلیارد دلار بود ۳۶ درصد آن به 

پرداخت یارانه انرژی تخصیص پیدا کرده است.
او گفت: برای اولین بار بودجه ریزی عملیاتی بر مبنای نگاه راهبردی تدوین شــد. در حوزه اجرایی بیمارســتان بازرگانان مســتقل 
و خودگردان شــدو تســریع در پروژه های عمرانی اتاق از جمله ســاختمان مطهری رخ داده اســت. تغییرات رویکردی و اعتمادسازی 
با حاکمیت و انتقال صحبت های بخش خصوصی به حاکمیت دنبال شــده و همچنین در مورد شــعار ســال مقام معظم رهبری از ما 

نظرخواهی شده است.

اختصاص ۳۶ درصد تولید ناخالص داخلی به یارانه پنهان

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شکل تغذیه با آغاز ماه رمضان تغییر می کند. تامین 
کالــری مورد نیاز بدن یکــی از ضروریات بوده که بر 
اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت روزانه هر فرد 

به ۲۰۰۰ تا ۲۵۰۰ کالری نیاز دارد.
به گزارش مهر، در روزهای پایانی ســال همیشــه 
جنب و جوش خاصی در بازار بر قرار اســت. خرید به 
نسبت طول ســال با حجم بیشتری انجام می شود و 
عموماً تولیدکنندگان به این بازار نگاه ویژه دارند. برخی 
صنوف دو تاریخ را فصل ویژه خرید می دانند نخستین 
آن مربوط به بازار شهریور به دلیل بازگشایی مدارس 
و دانشــگاه ها و دیگری بازار اسفند یا همان شب عید 

است.
سال گذشته و امسال این بازار با ماه مبارک رمضان 
مصادف شده که خرید اقلام غذایی را نیز افزایش داده 

است.
با آغاز ماه رمضان شکل تغذیه تغییر می کند. تأمین 
کالری مورد نیاز بدن یکی از ضروریات حیات است. در 
این خصوص بر اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت 
هر فرد بستگی به فعالیت روزانه به حجمی از کالری 
نیــاز دارد که به طور میانگین این عدد بین ۲۰۰۰ تا 
۲۵۰۰ کالری است. با فرا رسیدن ماه مبارک رمضان، 
مسلمانان از اذان صبح تا اذان مغرب چیزی نمی خورند. 
از ایــن رو برای تأمین کالری، ویتامین و مواد معدنی 
روزانــه در این ایام نوع تغذیه افراد برای تأمین کالری 

مناسب در زمان محدودتر متفاوت می شود.
بر اســاس مطالعات انستیتو تحقیقات ایران و برای 
معیشت مناســب خانوار ۹ دهک یارانه بگیر ۱۱ قلم 
کالای اساســی تعیین شده که این اقلام شامل برنج، 
قند و شکر، حبوبات، گوشت مرغ، گوشت قرمز، روغن 
مایع، ماکارونی، تخم مرغ، پنیر UF، شیر کم چرب و 

ماست کم چرب می شود.
از سوی دیگر بر اساس گزارش مرکز آمار ایران نرخ 
تورم سالانه خوراکی ها و آشامیدنی ها در بهمن امسال، 
۴۲.۵ درصد بود و این عدد برای خوراکی ها اعم از نان 
و غلات، گوشت، شیر، پنیر، تخم مرغ، روغن و چربی ها 
۴۵.۱ درصد اعلام شــده است. بنابراین ضروری است 
تا با مدیریت بازار کالاهای اساســی سفره های مردم 

متحمل کمترین فشار باشد.
سال گذشــته در چنین ایامی طرح »فجر تا فطر« 
اجرا شــد که بر اســاس آن ۳۳ قلم کالای اساسی با 
مدیریت تنظیم بازار با تخفیف ۱۰ تا ۲۵ درصدی در 
فروشگاه های زنجیره ای تا پایان ماه مبارک رمضان در 

دسترس همگان بود.
امســال هم بر اســاس تاکید رئیس جمهوری باید 
قیمت ها در این ایام تثبیت شده باشد. در ادامه وضعیت 

قیمت این چند قلم مورد بررسی قرار می گیرد.
برنج

برنج دومین محصول پرمصرف کشور پس از گندم 
اســت. ایران خود یکی از کشورهای تولیدکننده این 
محصول بوده و برنج ایرانی به لحاظ طعم و بو در بین 

کشورهای جهان معروف است.
افزایش بسیار زیاد قیمت برنج در سال ۱۴۰۱ سبب 
شــد تا بخش زیادی از محصولات فروش نرفته و در 
انبارها دپو شود. انبار شــدن بیش از ۵۰ درصد برنج 
سال گذشته باعث شد تا نرخ این کالا افزایش نداشته 
و در مقطعی حتی کاهشــی باشد. به عنوان مثال در 
ابتدای سال هر کیلو برنج هاشمی به مبلغ ۱۵۰ هزار 
تومان فروش می رفت و این عدد در میانه ســال ۸۸ 
هزار تومان شــد. همچنین در اسفند ماه دوباره دچار 
افزایش قیمت شد و هر کیلو گرم برنج هاشمی حدود 

۹۸ هزار تومان قیمت گذاری شده است.
همچنین هر کیلو گرم برنج طارم شمشاد با قیمت 
دولتی ۶۹ هزار تومان از سوی فروشگاه های سطح شهر 

در حال عرضه است.
قند و شکر

شکر در کنار گندم در فهرست کالاهای استراتژیک 
قــرار دارد. قیمــت آن پس از آغاز جنگ روســیه و 
اوکراین روند افزایشــی داشت زیرا در مقطعی بخشی 

از محصولات برای تولید سوخت خودرو مورد استفاده 
قرار گرفت.

به گفته یکی از کارشناسان این حوزه، شکر کالایی 
سیاسی بوده و تا حدودی به قیمت نفت وابسته است. 
بالا و پایین شــدن نرخ نفت تا حدودی قیمت شــکر 
را هم دچار نوســان می کند. به عنوان مثال بخشی از 
شکر جهان به وسیله برزیل تأمین می شود. این کشور 
تولید نیشکر داشته و بخشی از نیاز جهانی را پوشش 
می دهد. آغاز جنگ روسیه و اوکراین و چالش تأمین 
ســوخت، باعث شد تا بخشی از این ماده گیاهی برای 
تولید اتانول و تأمین سوخت خودرو و… مورد استفاده 
قرار گرفت. از این رو با پیشی گرفتن تقاضا نسبت به 

عرضه، قیمت این کالا در بازار جهانی رشد کرد.
ایران سالانه حدود ۱.۴ میلیون تن تولید شکر دارد و 
نیاز بازار آن ۲.۲ میلیون تن است. از این رو سالانه بین 
۸۰۰ هزار تا یک میلیون تن شکر وارد کشور می شود.

ابتدای سال ۱۴۰۲ هر کیلو گرم شکر از ۲۳ به ۲۶ 
و هر کیلو قند از ۲۹ به ۳۳ هزار تومان افزایش یافت. 
در ادامه کمبود شکر در اردیبهشت ماه تجربه شد به 
طوری که هر کیلو شکر به ۳۰ تا ۴۵ هزار تومان رسید. 
در ادامه با واردات، قیمت ها تثبیت شد و در نیمه دوم 
ســال این محصول بدون تغییر قیمت بین ۲۸ )نرخ 

فله ای( تا ۳۸ تومان به فروش رسید.
حبوبات

انــواع حبوبات جایگزین مناســبی بــرای خانواده 
پروتئین ها اســت. با افزایش قیمت گوشت و با توجه 
به سطح درآمد خانوارها، مصرف گوشت قرمز کاهش 
یافــت و با اقــلام پروتئینی دیگر ماننــد تخم مرغ و 
حبوبات جایگزین شــد. حتی این امر منجر به تحت 
شعاع قرار گرفتن سبد معیشتی جامعه کارگران شده 

است.
وزارت بهداشــت با بازنگری در سبد غذایی، میزان 
نیاز روزانه به نان، برنج، گوشــت قرمز، گوشت سفید، 
قند و شــکر و میوه ها را کاهش و در مقابل میزان نیاز 
روزانه بــه ماکارونی، تخم مرغ، حبوبــات و لبنیات را 
افزایش داده است. علیرضا میرغفاری، نماینده جامعه 
کارگران و عضو شورای عالی کار عنوان می کند، با این 
سیاست که مصرف گوشت قرمز و سفید کاهش پیدا 
کرده و افراد بــرای جبران پروتئین مبادرت به خرید 
سایر اقلام می کنند سهم و گرم اقلامی مانند تخم مرغ 
در این سبد افزایش پیدا کرده است؛ البته این سیاست 
از ســوی جامعه کارگری رد شده زیرا حذف این اقلام 
از سبد غذایی آنها به دلیل نبود توان خرید بوده است.

به هر روی، نرخ حبوبات در فصل تابســتان نوسان 
کمی دارد اما در نیمه دوم سال افزایش زیادی را تجربه 
می کنند.یکی از اتفاقات امســال بازار حبوبات، انتقال 
این اقلام از تالار اول به تالار دوم بود که به این ترتیب 

واردات آن با ارز آزاد باید انجام می شد.
ماجرا از اینجا آغاز شــد که ابتــدا دی ارز واردات 
حبوبــات با تصمیم معاونت توســعه بازرگانی وزارت 
جهاد کشاورزی از تالار یک به دو انتقال یافت. افزایش 
قیمت ها در بازار ســبب شــد تا به دستور وزیر جهاد 
کشــاورزی حبوبات مجدداً به تالار یــک برگردد. اما 
عموماً در کشور با پدیده چسبندگی قیمت ها رو به رو 
هستیم نرخ انواع حبوبات در فروشگاه های سطح شهر 

)خرده فروشی ها( به قیمت سابق بازنگشت.
همچنین در هفته سوم اسفند این افزایش قیمت در 
محصولات بسته بندی شده نیز اعمال شد. به عنوان 
مثــال لوبیا قرمز از هر کیلو گــرم ۶۷ هزار تومان در 
هفته نخست فروردین به ۹۳ هزار تومان در ۲۰ اسفند 
رسید. لوبیا قرمز با بسته بندی فروشگاهی و وزن ۹۰۰ 
گرم از ۱۰۹.۹۰۰ بــه ۱۱۸.۹۰۰ تومان تغییر قیمت 

دارد.
گوشت مرغ

افزایش قیمت گوشــت قرمز اعم از گوســفندی و 
گوساله تقاضا بازار گوشت مرغ و تخم مرغ را افزایش 
داد. هفتــه دوم فروردین هر کیلو گرم گوشــت مرغ 
۶۳.۵۰۰ تومان بود این مبلغ هفته سوم همین ماه به 

۷۹.۸۰۰ تومان رسید.
در ادامه اردیبهشــت ماه نرخ مصوب هر کیلو گرم 
گوشــت مرغ ۷۳ هزار تومان تعیین شــد اما در هیچ 

زمانی بازار این قیمت را در عمل تجربه نکرد.
افزایش قیمت مرغ در ۳ ماهه نخســت سال ادامه 
داشــت. بر اســاس گزارش ها میزان جوجه ریزی در 
خرداد حــدود ۱۳۲ میلیون قطعه بــود که منجر به 
کاهش قیمت ها نشــد. با نزدیک شدن به ماه مبارک 
رمضان و تأمین بازار پروتئین، آمار جوجه ریزی در دی 
ماه به بیش از ۱۵۰ میلیون قطعه رســید. نتیجه این 
عملکرد تثبیت قیمت از بهمن تا اوایل اسفند بود. در 
این مدت هر کیلو گوشت مرغ به مبلغ ۷۸ هزار تومان 
به فروش می رســید. این عدد در هفته سوم اسفند با 

افزایش ۱۰ درصدی رو به رو شد.
علی ابراهیمی، مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی 
کشــور تاکید کرد، در ۳ ماه پایانی سال ماهانه ۱۵۰ 
تا ۱۵۲ میلیون قطعه جوجه ریزی انجام می شــود و 
کمبودی در بازار گوشت مرغ وجود ندارد. با برآوردهای 
انجام شده برای ماه مبارک رمضان و ایام نوروز پیش 
بینی ها انجام شده و نگرانی در تأمین بازار گوشت مرغ 

نداریم.
گوشت قرمز

گوشت قرمز امسال افزایش نجومی داشت. ریشه این 
امر به سال های ۹۸ و ۹۹ بر می گردد. خشکسالی سبب 
شد تا دامداران نتوانند علوفه مورد نیاز دام ها را تأمین 
کنند و دام های مولد ذبح شــدند. به گفته مدیرعامل 
اتحادیــه مرکــزی دام ســبک این امر بــا حذف ارز 
ترجیحی در اردیبهشت ۱۴۰۱ نمود بیشتری پیدا کرد.

قیمت هر کیلو گوشت گوسفند و گوساله در فصل 
تابستان و پس از اعیاد قربان و غدیر خم افزایش یافت؛ 
حتی در مقاطع )تیر و مرداد( قیمت گوشت گوساله از 

گوسفندی پیشی گرفت.
وزارت جهاد کشاورزی تلاش کرد تا به تنظیم بازار 
این محصول پروتئینی کمک کند. واردات گوشت گرم، 
منجمد و دام زنده انجام شــد و در حال انجام است. 
امروز هر کیلو گوشت قرمز در فروشگاه های زنجیره ای 

بین ۲۹۹ تا ۴۵۵ هزار تومان در حال عرضه است.
تخم مرغ

این محصول پروتئینی کمترین نوســان قیمتی را 
در ســال ۱۴۰۲ داشت. قیمت هر شانه تخم مرغ ۳۰ 
عددی بین ۸۵ تا ۱۳۰ هزار تومان )با توجه به وزن آن( 

قیمت گذاری شده و در حال عرضه است.
روغن مایع

امسال قیمت جهانی روغن روند کاهشی داشت و از 
شهریور ماه تولید و عرضه روغن در کشور با ۱۰ درصد 

کاهش انجام شد.
گفتنی اســت؛ ایــران در تولید روغــن ۹۵ درصد 
وابستگی ارزی دارد. عمده دانه های روغنی اعم از کلزا، 

آفتابگردان و … وارد می شود.
ماکارونی

یکی از بازارهای آرام پس از تخم مرغ و روغن مربوط 

به یکی از اقلامی اســت که خانواده های دارای فرزند 
زیاد اســتفاده می کنند. ماکارونی از غذاهای پرکالری 
و مورد علاقه بچه ها اســت. این ماده غذایی تا آذر ماه 
قیمت ثابتی داشــت و نرخ آن از سال ۱۴۰۱ تغییری 
نکرده بود. یک بســته ماکارونی ۵۰۰ گرمی تا آذر به 
مبلغ ۱۷ هزار تومان عرضه می شــد و هر بسته ۷۰۰ 
گرمی نیز ۲۴ هزار تومان بود. از آذر ماه با تغییر قیمت 
ماکارونی و افزایش حدود ۱۲ درصدی به ترتیب ۱۹ و 

۲۷ هزار تومان به فروش می رسند.
UF پنیر

لبنیات از جمله اقلام خوراکی اســت که امسال در 
چند نوبت افزایش قیمت داشت. پنیر UF محصولی 
پرمصرف در سفره های صبحانه بوده که تغییر قیمت 
آن از ابتدا ســال انجام شد. این محصول از حدود ۳۷ 
هزار تومان در سال ۱۴۰۱ به ۴۴.۴۰۰ تومان در سال 

۱۴۰۲ رسید.
شیر کم چرب

شیر گرم از جمله غذاهای ماه مبارک رمضان و سفره 
افطاری بوده و برخی روزه داران با شــیر گرم و خرما 

افطار می کنند.
سرپرست وزارت جهاد کشــاورزی ۲۳ اردیبهشت 
قیمت جدید شیر را که در جلسه مورخ ۱۷ اردیبهشت 
شــورای قیمت گذاری مصوب شده بود را ابلاغ کرد و 
هر کیلو گرم شــیر خام درب دامداری ۱۵ هزار تومان 
تعیین شد. امروز هر بسته شیر کیسه ای ۸۰۰ گرمی 
در فروشگاه ها حدود ۱۶ هزار تومان به فروش می رسد.

ماست کم چرب
برخــی برندهای داخلی در تولیــدات لبنی قیمت 
بالایــی دارند امــا کاهش تقاضا ناگزیر کــرده تا این 
تولیدکنندگان نیز ناگزیر باشند تا محصولات خود را 

در بازار با تخفیف ویژه به فروش برسانند.
در حال حاضر ماست کم چرب یک کیلویی بین ۴۶ 

تا ۵۳ هزار تومان قیمت گذاری شده است.
خرما

خرما هم در کنار شیر از مواد غذایی ثابت سفره های 
افطاری اســت. بــه گفته ایوب فصاحت، سرپرســت 
ســازمان مرکزی تعاون روســتایی ذخایر خرما برای 
تأمین نیاز بازار کافی اســت و خرمــای مورد نیاز در 
سردخانه های ســازمان مرکزی تعاون روستایی برای 
عرضه با نرخ مصوب به میزان کافی ذخیره شده است.

وی دربــاره قیمت این محصــول پرکالری عنوان 
می کند، قیمت خرما مضافتــی بین ۸۵ تا ۹۵ تومان 
بسته به اســتان های مختلف، متفاوت است؛ خرمای 
کبکاب نیز بیــن ۳۶ تا ۳۹ هزار تومان قابل خرید در 

فروشگاه ها و مراکز فروش است.
عرضه خرمای تنظیم بازار در استان های مختلف تا 

پایان ماه مبارک رمضان ادامه دارد.
در پایان لازم یادآوری است؛ وزارت جهاد کشاورزی 
برای تنظیــم و تأمین بازار کالاهای اساســی، تعرفه 
صادرات برخی از اقلام خوراکی را افزایش داده که این 

دستورالعمل تا خرداد ادامه خواهد داشت.

رئیس کل اسبق بانک مرکزی با اشاره به اینکه برخی تحولات بازار 
ارز خارج از اختیار بانک مرکزی است، گفت: در بازار ارز، سیاستگذار 
ارزی تنها بازیگر اصلی آن نیست و جریانات بیرونی متعددی می تواند 

بر نرخ ارز موثر باشند.
محمود بهمنی، رئیس کل اســبق بانک مرکزی پیرامون اقدام اخیر 
سیاستگذار پولی در راستای انتشار اوراق گواهی سپرده خاص با نرخ 
۳۰ درصد در شــبکه بانکی کشور، با اشاره به اینکه نرخ حقیقی سود 
سپرده بانکی در حال حاضر منفی است، به ایسنا گفت: گواهی سپرده 
ایــن امکان را فراهم می آورد که نقدینگــی در مقاطعی که اقتصاد با 
شــوک بیرونی یا تنش هایی که انتظارات تورمی را تشــدید می کند، 
جذب شــبکه بانکی شــود و مانع از بروز التهاب در بازارهای مالی و 

دارایی شود.
رئیس کل اســبق بانک مرکزی گفت: ایجاد بستر جذب نقدینگی، 
منجر به جلوگیری از ایجاد مازاد تقاضا در بازارهایی همچون ســکه و 
طلا خواهد شد و همین امر می تواند باعث آرامش در بازارهای مختلف 

شود. 
بهمنــی ادامــه داد: همچنین در صــورت همراهی ســایر ارکان 

سیاستگذاری اقتصادی با بانک مرکزی، بستر تامین مالی پروژه های 
مختلف با اســتفاده از این ابزار فراهم می شود که همین امر می تواند 

تولید را در میان مدت افزایش دهد.
لزوم ایفای نقش فعال بانک مرکزی در بازار پول

وی با اشــاره به لزوم ایفای نقش فعــال بانک مرکزی در بازار پول، 
افزود: در مقطعی که به دلیل تنش های سیاسی منطقه، سطح انتظارات 
تورمی جامعه افزایش یافت، بانک مرکزی تلاش کرد تا نقشی فعال را 
ایفا کند و نسبت به تغییرات انتظارات تورمی جامعه بی تفاوت نباشد. 

رئیس کل اســبق بانک مرکزی افزود: در همین راستا، سیاستگذار 
پولی اقدام به انتشــار گواهی سپرده خاص با نرخ سود ۳۰ درصد کرد 
و همین امر در کوتاه مدت از افزایش قیمت ارز به دلیل مازاد تقاضای 

کاذب ایجاد شده در این بازار، جلوگیری کرد.
بهمنی بر لزوم هماهنگی ســایر سیاســتگذاران اقتصادی با بانک 
مرکزی تاکید کرد و گفت: یکی از الزامات موفقیت سیاست های پولی 
در مهار تورم، همراهی ســایر سیاستگذاران اقتصادی از جمله وزارت 
اقتصاد با بانک مرکزی است. بازار پول و سرمایه با یکدیگر ارتباط دارند 

و نباید با نگاه بخشی تصمیماتی را اتخاذ کرد.

لزوم همکاری سیاستگذاران اقتصادی
وی خاطرنشــان کرد: بانک مرکزی مسئول بازار پول است و وزارت 
اقتصاد مسئول بازار سرمایه. این که هر یک جداگانه نسبت به حوزه 
مسئولیت خود تصمیماتی را اتخاذ کنند، یا اینکه وزارت اقتصاد به بهانه 
رشد شاخص بورس، بدون توجه به سیاست های پولی، سیاست هایی را 
اعمال کند، صحیح نیست.رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: اولویت 
با مهار تورم و رشد تولید است و باید ارکان تصمیم گیر نگاهی جامع 
به موضوعات داشته باشند. در صورت موفقیت بانک مرکزی در مهار 
تورم، بازار سرمایه نیز رشد خواهد داشت، در حالی که در صورت عدم 
موفقیت بانک مرکزی، کل اقتصاد آســیب خواهد دید. بنابراین باید 

وزرای اقتصادی با نگاه جامع بانک مرکزی همراه باشند. 
بهمنی بر لزوم وجود اختیار کافی در اســتفاده از ابزارهای سیاست  
پولی توســط بانک مرکزی اشــاره کرد و گفت: همیشه این موضوع 
بیان می شود که وظیفه بانک مرکزی کنترل تورم است، در حالی که 
بانک مرکزی مسئول کنترل بخشــی از تورم است و سایر سازمان ها 
و وزارتخانه هــای مرتبط با سیاســتگذاری اقتصادی نیز در کاهش یا 

افزایش تورم نقش دارند.

رئیس کل اسبق بانک مرکزی:

برخی تحولات بازار ارز خارج از اختیار بانک مرکزی است

وضعیت بازار کالاهای اساسی در ماه رمضان
اخبار

اخبار



خبر

وضعیت بیمارستان ها در تعطیلات
کیفیــت حضور کادر درمان متخصص در بیمارســتان ها و 
مراکز درمانی بخش دولتی و دانشگاهی در تعطیلات نوروزی، 
یکی از موضوعاتی است که همواره در آستانه سال نو مطرح 

می شود.
به گزارش مهر، همزمان با شــروع تعطیلات نوروزی و آغاز 
ســفرها و…، حجم مراجعات به اورژانس بیمارســتان ها نیز 
افزایش می یابد؛ این در حالی اســت کــه انتظار می رود در 
تعطیلات، مــوارد ارجاعی به بخش اورژانــس مراکز درمانی 

کاهش یابد.
بر همین اساس، وزارت بهداشت همواره در آستانه آغاز سال 
نو، بخشــنامه ای را به بیمارستان ها ابلاغ می کند که طی آن، 
می بایســت کادر درمان به اندازه نیاز آن مرکز درمانی حضور 
داشته باشــد. به طوری که برخی بیمارستان ها در مناطق و 
نقاطی از کشور قرار دارند که حجم مراجعات بیشتری در ایام 
تعطیلات نوروزی دارند؛ از همین رو، لازم اســت با آمادگی 

بیشتری مشغول خدمات رسانی به هموطنان شوند.
در روزهای اخیر، بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت، از ابلاغ 
بخشنامه حضور پزشکان متخصص در بیمارستان های دولتی 
در تعطیــلات نوروزی خبر داد و گفت: در تعطیلات نوروزی، 

حضور پزشکان اورژانس الزامی است.
وی در خصوص تأمین ســرم و دارو هــم افزود: در تأمین 
داروهای اورژانسی، سرم و فرآورده های خونی برای ایام نوروز 
وضعیت مناســبی داریم و همچنین ذخایر دارویی به میزان 

کافی وجود دارد.
در همین راستا، پدرام پاک آئین سخنگوی وزارت بهداشت، 
پیرامــون آمادگی بیمارســتان های دولتی و دانشــگاهی در 
تعطیلات نوروزی، گفت: اســامی پزشکان متخصص مقیم و 
کشیک بیمارســتان های دولتی با شماره تلفن همراه آنها در 
اختیار کمیته های سلامت نوروزی دانشگاه های علوم پزشکی 

قرار گرفته است.
وی با اشاره به آغاز فعالیت کمیته های سلامت نوروزی ۶۷ 
دانشگاه علوم پزشکی کشــور زیر نظر ستاد سلامت نوروزی 
وزارت بهداشت، افزود: ۱۰۴۴ بیمارستان دولتی آماده خدمت 

رسانی به مردم هستند.
ســخنگوی وزارت بهداشــت بــا تاکید بر اینکــه تمامی 
داروخانه های شبانه روزی سراسر کشور آماده خدمت رسانی 
به هموطنان هستند، گفت: ۱۶ هزار و ۵۰۰ داروخانه سراسر 
کشور اعم از داروخانه های شبانه روزی و عادی در تعطیلات 
نــوروزی به نحوی فعالیت می کنند که در هر منطقه حداقل 

یک داروخانه دایر و فعال باشد.
وی با اشــاره به فعالیت های اورژانس کشور گفت: ۳ هزار و 
۳۴۵ پایگاه اورژانس شــامل ۱۹۰۰ پایگاه جاده ای و ۱۴۴۵ 
پایگاه شهری در سراسر کشــور با ۲۶ هزار و ۷۸۰ نفر نیرو، 

آماده خدمت به هموطنان هستند.

نتایج یک نظرسنجی نشان داد؛

نوجوانان آمریکایی بدون تلفن 
همراه احساس بهتری دارند

بر اساس نظرسنجی جدید مرکز تحقیقات »پیو«، تقریبا 
ســه چهارم نوجوانان آمریکایی می گویند وقتی گوشــی 
هوشمند خود را به همراه ندارند، احساس شادی یا آرامش 

می کنند.
به گزارش ایسنا، در نظرسنجی که روز گذشته )دوشنبه( 
منتشر شد، این موسســه تحقیقاتی همچنین دریافت به 
رغــم ارتباط مثبت زندگی بدون تلفن، بیشــتر نوجوانان 
نتوانسته اند اســتفاده از موبایل یا رسانه های اجتماعی را 

محدود کنند.
این نظرســنجی در حالی انجام می شــود که سیاست 
گذاران و حامیان کودکان به طور فزاینده ای نگران روابط 
نوجوانان با موبایل و رســانه های اجتماعی خود هســتند. 
پاییز گذشــته، ده ها ایالت از جمله کالیفرنیا و نیویورک از 
شرکت متا پلتفرم، مالک اینستاگرام و فیس بوک به دلیل 
آسیب رساندن به جوانان و کمک به بحران سلامت روان 
جوانان با طراحی آگاهانه و عمدی ویژگی هایی که کودکان 
را معتاد می کند، شــکایت کردنــد. در ماه ژانویه، مدیران 
عامل متا، تیک تاک، ایکس و دیگر شرکت های رسانه های 
اجتماعی به کمیته قضایی سنا رفتند تا درباره آسیب های 

پلتفرم هایشان به جوانان شهادت دهند.
این نظرســنجی از ۲۶ سپتامبر تا ۲۳ اکتبر سال ۲۰۲۳ 
انجام شــد و در آن ۱۴۵۳ نوجــوان با یکی از والدین آنها 
حضور داشــتند. درصد خطای این نظرسنجی حدود ۳.۲ 

در نظر گرفته شده است.
همچنیــن حدود نیمی از والدیــن یعنی ۴۷ درصد می 
گویند مــدت زمانی که نوجوانشــان می توانــد با تلفن 
خود باشــد را محدود می کنند، در حالی که سهم مشابه 
یعنی حــدود ۴۸ درصد گفته اند که چنین کاری را انجام 

نمی دهند.
تقریبا از هــر ۱۰ والدین و نوجوانان، چهار نفر یا حدود 
۳۸ درصد می گویند که حداقل گاهی اوقات با یکدیگر در 
مورد مدت زمانی که نوجوانشان صرف تلفن می کند بحث 
می کنند. ۱۰ درصد از هر گروه گفتند که این اغلب اتفاق 
می افتد و آمریکایی های اسپانیایی تبار بیشتر این بحث ها 

را داشته اند.
۴۲ درصد از نوجوانان می گویند تلفن های هوشــمند 
یادگیــری مهارت های اجتماعی خوب را ســخت تر می 
کند، در حالی که ۳۰ درصد گفتند که این کار را آســان 

تر می کند.
به گزارش یورونیوز، حــدود نیمی از والدین نیز گفتند 
خودشــان هم زمان زیــادی را صرف موبایــل می کنند. 
والدین با درآمد بالاتر نســبت به والدینی که درآمد پایین 
تری دارند زمان بیشــتری را به اســتفاده از تلفن همراه 

اختصاص می دهند.

اخبار

پزشکی قانونی در 
تعطیلات نوروز فعال است

واحدهای کشیک پزشــکی قانونی در ایام 
نوروز در سراسر کشور فعال هستند.

به گزارش ایسنا، ســازمان پزشکی قانونی 
کشور اعلام کرد:

پزشــکی قانونی با بیش از ۴۰ نوع خدمت 
در بخــش های تخصصی، در تعطیلات نوروز 
با برپایی واحدهای کشــیک در خدمت مردم 
و مراجعین عزیز اســت تا در صــورت نیاز، 
هموطنان به خدمات این ســازمان دسترسی 

داشته باشند.
عمده دلایل مراجعــات مردم به واحدهای 
کشــیک در این ایام مربوط به ارزیابی آسیب 
های ناشــی از تصادفات، نــزاع و درگیری و 
همچنین موارد مرگ های غیرطبیعی اســت 
کــه امیدواریــم در نوروز امســال با کاهش 
حوادث مختلــف از جمله تصادفات رانندگی 
شاهد مراجعه حداقلی مردم به مراکز پزشکی 

قانونی باشیم.
تعداد واحدهای کشــیک و ساعت فعالیت 
آن ها در هر اســتان با توجه به شرایط خاص 
آن استان، میزان مســافرپذیر بودن، وسعت 
و ... تعیین می شــود که توســط ادارات کل 
پزشکی قانونی استان ها اطلاع رسانی خواهد 

شد.

سخنگوی سازمان انتقال خون 
خبر داد؛

حفظ ذخایر خون با 
اجرای پویش فرشتگان 

رمضان
ســخنگوی ســازمان انتقال خون ایران، از 
اجرای پویش فرشتگان رمضان با هدف حفظ 

ذخایر خون در ایام پایانی سال خبر داد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر، بشــیر حاجی 
بیگی گفت: به مناسبت تقارن بهار طبیعت و 
بهار قرآن با آغاز ماه مبارک رمضان پویشی با 
عنوان فرشتگان رمضان با هدف حفظ ذخایر 
خون در ایام پایانی ســال و آغاز ســال نو و 
ماه مبارک رمضان در سراســر کشور برگزار 

می شود.
وی افــزود: این پویش از روز ســه شــنبه 
همزمان بــا آغاز ماه مبــارک رمضان برگزار 
می شــود و تا پایان ماه مبارک ادامه خواهد 

داشت.
حاجــی بیگی از اهدا کننــدگان خون که 
همیشــه حامی بیمــاران نیازمنــد به خون 
بوده اند، قدردانی کرد و گفت: چه خوب است 
هموطنان این روزها را آغازی بر تحول جدید 
زندگی خود قرار دهنــد و با اهدای خون به 

جمع اهدا کنندگان زندگی بپیوندند.
وی از بانــوان و جوانان دعوت کرد که این 
روزهای پر شور و معنویت و بهار قرآن و بهار 
طبیعت را مغتنم شمارند و به حمایت بیماران 
بشــتابند تا بیماران نیازمنــد به خون نیز در 
این روزها در کنار ســفره افطار و هفت سین 
در جمع خانواده حضور داشته باشند و دعای 
خیر آنان بهترین برکت و توشــه این روزهای 

پر فیض اهدا کنندگان خون باشد.
حاجی بیگی با اشاره به افزایش درخواست 
خــون به علــت افزایــش مصــرف و تعداد 
جراحی های پایان ســال، گفت: همیشــه به 
دلیل ماه مبارک رمضان اهدای خون کاهش 
می یابد و ایام تعطیلات و مشــغله پایان سال 
نیز این موضوع را تشدید می کند که می تواند 

منجر به کاهش ذخایر خون شود.
ســخنگوی ســازمان انتقال خــون ایران 
افــزود: وقتــی روزه دار شــرایط جســمی 
مناسبی دارد، روزه داری منعی برای اهدای 
خون ایجــاد نمی کند و اهدا کننده می تواند 
با صرف وعده غذایی مناســب و استفاده از 
مایعات بیشتر در وعده سحری برای اهدای 

خون اقدام کند.
وی گفت: مراکز اهدای خون سراسر کشور 
در این ایام آماده پذیرش اهداکنندگان خون 

است.

عضو شورای عالی نظام 
پرستاری:

مهاجرت پرستاران به مرز 
بحران رسیده است

عضو شــورای عالی نظام پرســتاری گفت: 
مهاجرت پرســتاران به مرز بحران رسیده و 
لازم اســت دولت فکری به حال این بحران 

بکند.
به گــزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از 
پایگاه اطلاع رسانی سازمان نظام پرستاری، 
ابوالقاســم ابوطالبی افزود: طبق برنامه ریزی 
صورت گرفته از قبل، قرار بود در افق ۱۴۰۴ 
نسبت پرســتار به تخت ۲.۵ پرستار به ازای 
هر تخت باشــد و در پایان برنامه ششم، ۱.۸ 
پرســتار به ازای هر تخت باشــد که این امر 

محقق نشد.
نایب رئیس دوم شورای عالی تاکید کرد: در 
چند سال اخیر استخدام پرستاران به صورت 
قطــره چکانی بوده اســت. در حال حاضر ما 
حــدود ۲۴۰ هزار پرســتار در کل کشــور 
داریم که اگر بخواهیم برســیم به استاندارد 
مناسب برسیم، باید نســبت ها ۳ برابر شود، 
اما اســتخدام نداریم؛ یعنی اگر ما ۲۴۰ هزار 
پرســتار هم بگیریم تازه می رسیم به آن ۱.۸ 
دهم و نســبت به استاندارد ۲.۵ خیلی عقب 

هستیم.
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محمد علیزاده در خصوص واردات آدامس قاچاق یا به زعم برخی رسانه ها با طعم مرگ بیان داشت: از سال ۹۶ تا کنون مجوزی برای واردات محصولات غذایی 
و آشامیدنی که در کشور تولید می شوند و در حد کفایت نیاز بازار را تامین می کنند، صادر نشده است.
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در حالی که ساخت آزاد راه ها نقش موثری در 
تکمیل کریدور های کشور دارد که برای تحقق این 
امر ۲۴۲ کیلومتر آزاد راه در مناطق مختلف کشور 

به بهره برداری رسیده است.
  توســعه آزادراه ها یکی از شاخصه های رشد 
اقتصادی به حساب می آیند و به همین دلیل هر 
چه احداث آزادراه ها و تکمیل زیر بنا های حمل و 
نقل در کشــوری افزایش یابد، آن کشور سریع تر 
مســیر توسعه و رشــد اقتصادی را طی می کند. 
افزایش اشــتغالزایی، افزایش سرعت تردد وسایل 
نقلیه ، کاهش ترافیک و استهلاک خودرو از دیگر 

مزیت های احداث آزادراه محسوب می شود.
نقش حمل ونقل  و توسعه آزاد راه های کشور در 
توســعه اقتصادی و ایجاد مشوق ها جهت افزایش 
سرمایه گذاری غیرقابل انکار است و همواره  رابطه 
نزدیکــی بین حجم حمل ونقل و ســطح فعالیت 
اقتصادی در یک کشــور وجود دارد، به طوری که 
مقایسه امکانات و خدمات حمل ونقلی در مراحل 
مختلف توســعه اقتصادی در کشورهای مختلف، 
این رابطه را تایید می کند. با توجه به سهم بالای 
بخــش حمل ونقل جــاده ای در تولیــد ناخالص 
داخلی و انتقال کالا و مســافر در بین حوزه های 
مختلف حمل ونقل، بهبود وضعیت زیرساخت های 
حمل ونقل این حوزه، یکی از اولویت های مهم در 
جهت نیل به توســعه متوازن و پایدار حمل ونقل 

کشور به شمار می رود.
ارزش افزوده آزادراه ها در کشور بسیار زیاد است 
و دولت ها سعی دارند تا بخش خصوصی را تشویق 
به ســرمایه گذاری در احداث آزادراه ها  کنند که 
ســرمایه گذاران ســود خود را از محل دریافت 

عوارض تامین خواهند کرد.
حضور بخــش خصوصی در حوزه ســاخت و 
توســعه آزاد راه های کشــور منوط به بازگشت 
سرمایه اســت که بخشی از این بازگشت سرمایه 
هــا هم از طریق پرداخت عــوارض باز می گردد 
کــه در این بخش با پرداخت عوارض الکترونیکي 
این امکان بازگشت ســرمایه وجود نداشت اما با 
ورود بیمه و پلیس راهور این پرداخت الکترونیکي 
عوارض دوبــاره در تمامی آزاد راه های کشــور 

اجرایی می شود.
ارائه بســته های حمایتی برای حضور سرمایه 

گذاران در ساخت پروژه های آزاد راهی

محمــود ملازینل معاون ســاخت و توســعه 
زیربناهاي حمل ونقل کشــور در خصوص حضور 
بخش خصوصي در توســعه آزاد راه هاي کشــور  
گفت: در راســتای تشــویق ســرمایه گذاران به 
دنبال ارائه بســته های حمایتــی جدید از جمله 
تغییر کاربری زمین های اطراف آزادراه به منظور 
اســتهلاک سرمایه هستیم تا از این طریق تمرکز 
از روی عوارض آزادراهی برداشته شود و این رقم 

تنها صرف نگهداری از آزادراه شود.
وی با اشاره به کاهش حضور سرمایه گذاران در 
طرح های آزادراهی طی سال های اخیر ادامه داد: 
در چند سال اخیر با توجه به جهش قیمت ها به 
ویژه از سال ۱۳۹۹ تاکنون رقم عوارض آزادراهی 
افزایش نداشته است و این افزایش هم درمقایسه 
با تورم بســیار ناچیز است در نتیجه طبق فرمول 

هزینه-درآمد استقبال کاهش یافته است.
ملازینــل ادامــه داد: همکاران ما در شــرکت 
ساخت وتوســعه به دنبال ارائه راهکارهای جدید 
حمایتی بــرای افزایش حضور ســرمایه گذاران 
در پروژه های راهســازی هســتند که در صورت 
تصویب شــدن آن ها حمایت ویــژه ای از بخش 

خصوصی صورت می گیرد.
سرپرست ساخت و توسعه آزادراه ها در ادامه در 
خصوص تکمیل شبکه آزادراهی در کریدورهای 
ترانزیتی کشــور توضیــح داد و گفت: بیشــتر 
مســیرهای آزادراهی کشــور در راستای تکمیل 
کریدورهای ترانزیتی شــمال-جنوب و شرق به 
غرب کشور تعریف شده اســت از جمله کریدور 
حرم تا حرم که از مشهد مقدس تا قم امتداد یافته 
اســت، کریدور دیگری از تهران تــا مرز بازرگان 
امتداد یافته است و مسیر دیگری نیز از تهران تا 
بندر امام خمینی)ره( تعریف شده است که بخش 
هایی از این مســیرها تکمیل شــده و لازم است 
حلقه های مفقوده آن برای استفاده از مزایای کل 

کریدورها احداث شود.
ملازینل همچنین با تاکید بر اهمیت ســاخت 
کریــدور آزادراهی چابهار تا بنــدر ترکمن اظهار 
داشــت: احداث این کریــدور موجب احیای این 
بخش از کشور می شود و از مسیرهای پیشنهادی 
است که تصویب شدن آن نقش بسزایی در توسعه 

این مناطق به همراه دارد.
وی افزود: از ۴۷۰ کیلومتر هدف گذاری ساخت 

و توسعه آزادراه در کشور؛ امسال آزادراه شیراز - 
اصفهان به طول ۲۱۲ کیلومتر، منطقه ۲ آزادراه 
تهران-شــمال به طــول ۱۵.۵ کیلومتر به بهره 
برداری رسیده است و آزادراه منجیل-رودبار نیز 

به طول هشت کیلومتر به بهره برداری رسید
هدف گذاری ۵ پروژه آزادراهی برای امسال

 همچنیــن در همین رابطه خیــرالله خادمی 
معــاون وزیر راه و شهرســازی در گفــت وگو با 
خبرنگار باشگاه خبرنگاران با بیان اینکه متوسط 
ســاخت و افتتاح مســیرهای آزادراهی کشور در 
دولت سیزدهم سه برابر شده است، گفت: آزادراه 
صوفیان-تبریــز و مراغه - هشــترود نیز در حال 
تکمیل بوده و ســال آینده آمــاده افتتاح و بهره 
برداری می شود.وي با بیان اینکه  امسال ۵ پروژه 
در بخش آزادراه ها هدف گذاری شده که در دست 
ساخت است و همچنین در پیوست قانون بودجه 
۲۴ طرح آزادراهی به طول ۴هزار کیلومتر وجود 
دارد که باید احداث شــود افــزود: از این تعداد 
۲هزار و ۷۰۳ کیلومتر در حال بهره برداری است 
و با بهره برداری از ۲۱۲ کیلومتر آزادراه شــیراز_

اصفهان طــول آزادراه های بهره برداری شــده به 
۳هزار و ۵ کیلومتر خواهد رسید وبا افتتاح آزادراه 
شــیراز-اصفهان طول آزادراه ها ۹درصد افزایش 
می یابدخادمی با بیان اینکه  با افتتاح آزادراه شیراز 

_ اصفهان ۹ درصد به طرح های آزاد راهی کشور 
افزوده می شود گفت: ۷هزار کیلومتر هدف گذاری 
برای پروژه های آزادراهی شــده که از این میزان 
۳هزار و ۵کیلومتر در مرحله بهره برداری است و 
۴ هزار کیلومتر دیگر آن در حال ساخت است.وی 
اظهار کرد: از ۲۴طــرح آزادراهی به طول ۷هزار 
کیلومتر، یکهزار و ۳۸ کیلومتر در حال ســاخت 
است، یک هزار و ۸۸۰ کیلومتر مطالعه آن تکمیل 
شــده و فراخوان برای ســرمایه گــذاری در این 
طرح ها منتشر شــده و آمادگی انجام پروژه های 
مشــترک در این خصوص وجود دارد. همچنین 

۳هزار و ۵کیلومتر بهره برداری شده است.
براســاس این گزارش یکی از گره های کور آزاد 
راهی کشــور که بیش از ۱۰ ســال از ساخت آن 
گذشــته بود، اما به بهره برداری نرسیده بود آزاد 
راه منجیــل - رودبار بود که این آزاد راه به دلیل 
درخواست کسبه رودبار چندین سال ساخت آن 
به تعویق افتاده بود که بعــد رایزنی های صورت 
گرفته و طراحی جدید برای ســاخت این پروژه 
ساخت آن از ابتدای ورود دولت آغاز  وروز گذشته 
این  پروژه ۸ ونیم کیلومتری به بهره برداری رسید 
که با افتتاح آن بخش بزرگی از گره های ترافیکی 
در ایام نوروز برای مسافران شمال کشور برطرف 

شد.

کریدور های حمل ونقلی با بهره برداری 
از آزاد راه های کشور تکمیل می شود

رییس دانشــگاه علوم پزشــکی شهید بهشــتی، به تشریح 
خدمات مراکز درمانی و بیمارستان های تابعه دانشگاه در سال 

جاری پرداخت.
بــه گزارش مهر، علیرضا زالی، در جلســه پایانی ســال که 
به پاس قدردانی از تلاش های رؤســای بیمارستان ها و مراکز 
آموزشــی و درمانی، مدیران، مترون ها، رؤســای شــبکه های 
بهداشــت و درمان و مراکز بهداشتی شهرســتان های استان 
تهران برگزار شد، ضمن تبریک آغاز ماه مبارک رمضان، تقارن 

این جلســه با این ماه پربرکت را به فال نیک گرفت.
وی، فعالیت های حوزه بهداشت و درمان در سالی که گذشت 
را غرورآفریــن توصیــف کرد و ادامه داد: بــه رغم محدودیت 
منابع، اهتمام شــما موجب شــد نه تنها خدمات بهداشــتی و 
درمانی دانشــگاه بر زمین نماند، بلکه با حسن تدبیر اقدامات 

بی نظیری در کارنامه درخشان دانشگاه ثبت شد.
زالی از راه اندازی ۱۰ مرکز ســلامت روان اجتماعی، بســط 
و گسترش دیده وری ســلامت و توسعه مراکز غربالگری روده 
بزرگ خبر داد و گفت: جریان خدمت رســانی به مردم با قوت 

بیشتر در سال آینده نیز ادامه خواهد داشت.
وی خطاب به حاضرین در جلســه افزود: زحمات شــما که 

مزین به تعهد ســازمانی است، ستودنی و قابل احترام است.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی، از تلاش های 
مجموعه بهداشت و درمان دانشگاه در راستای تکریم مراجعان 
و زدودن آلام بیمــاران قدردانی کرد و گفت: دانشــگاه علوم 
پزشکی شــهید بهشــتی با ارائه بالاترین خدمت به جمعیت 
تحت پوشــش در بیشترین وســعت جغرافیایی استان تهران، 
با کیفیت ترین خدمات بهداشــتی و درمانی را در دستور کار 

دارد.
پوشش ۱۰۲ درصدی غربالگری سلامت در دانشگاه

وی به اجرای فرایند بزرگ و ملی پوشــش همگانی سلامت 
توسط تیم های بهداشتی دانشگاه اشاره کرد و توضیح داد: در 
برنامه پویش غربالگری دیابت و پرفشــاری خون از مرز ۱۰۲ 
درصد غربالگری عبور کردیم به عبارتی در طرح ملی پوشــش 
همگانی ســلامت نه تنها به اهداف تعیین شــده و پوشــش 
حداکثری دســت یافتیم بلکه با افتخار آمارها بیانگر این مهم 

هستند که از مرز هدف نیز خدمات فراتری ارائه داده ایم.
زالی با اشاره به اینکه جمعیت دو میلیون و ۵۱۰ هزارنفری، 
جمعیت هدف طرح پوشش ملی پوشش همگانی سلامت بود، 
خاطرنشان کرد: دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در این 
طرح ضمن غربالگری جمعیتی بالغ بر دو میلیون و ۵۸۰ هزار 

نفر، خدمات شایسته ای ارائه داد.
وی با بیــان اینکه ۸۶۰ هزار مورد غربالگری توســط مرکز 
بهداشــت شــمال تهران و ۶۷۰ نمونه در مرکز بهداشت شرق 

در پویش ملی ســلامت به ثبت رسیده است، خاطرنشان کرد: 
بالاتریــن قدر مطلق مشــارکت با ۱۰۹ درصــد نیز متعلق به 

شبکه بهداشت و درمان پیشوا است.
۱۵۳ هــزار بازدید کارشناســی از اصناف و تولیدی ها، ۲۸۶ 
هزار نمونه گیری غربالگری ســرطان دهانــه رحم، صدور ۱۱ 
هزار غربالگری نوزادان، تنها در بازه زمانی ۹ ماهه سال ۱۴۰۲ 
بخشی از خدمات حوزه بهداشت بود که زالی به آن اشاره کرد 
و افزود: این عددها با اضافه شــدن آمار سه ماهه آخر سال به 

مراتب بزرگ تر خواهد شد.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی ادامه داد: ۳۱ 
هــزار خدمت در حوزه پیشــگیری و درمان هاری، شــنوایی 
ســنجی و غربالگری ۷۵ هزار کودک، ۸۵۰ هزار بسته خدمتی 
به زنان باردار تنها گوشه ای از خدمات پرافتخار حوزه بهداشت 
دانشگاه است؛ بدیهی است این جریان خدمت رسانی به مردم 

با قوت بیشتر در سال آینده نیز ادامه خواهد داشت.
وی از راه انــدازی ۱۰ مرکــز ســراج )مراکز ســلامت روان 
اجتماعی جامعه نگر(، بســط و گســترش دیده وری سلامت و 
توســعه مراکز غربالگری روده بــزرگ خبر داد و از تلاش های 
مدیران و همکاران حوزه بهداشت در تمامی بخش های شهری 

و روستایی دانشگاه قدردانی کرد.
توسعه و ارتقای چشمگیر شاخص های درمانی

زالی با بیان اینکه کارنامه حوزه درمان دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی در سال ۱۴۰۲ بسیار درخشان است، ادامه داد: 
همکاران حوزه درمان در ســالی که گذشت میزبان مراجعانی 
از سراســر کشــور و حتی سایر کشــورها بودند به طوری که 
شاخص های درمانی به شکل چشمگیری توسعه و ارتقا یافت.

رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید بهشــتی ادامه داد: 
فعالیت مترون ها، رؤســای بیمارستان ها و بخش ها، مدیران و 

معاونان درمان بسیار درخشان است.
زالی، یکی از پیچیده ترین و دشــوارترین مســئولیت ها در 
حوزه اجرایی درمان را مســئولیت پذیرش اداره بیمارســتان 
عنــوان کرد و گفــت: شــخصیت چندوجهی بیمارســتان ها 
خصوصاً در مراکز آموزشــی، درمانی و بهداشــتی کار بســیار 

دشواری است.
وی با اشــاره به اینکه مراکز درمانی دانشــگاه در تعطیلات 
نوروز نیز همانند ســنوات قبل با قــوت، خدمت با کیفیت به 
مردم را در دســتور کار دارنــد، ادامه داد: معمــولاً الگوهای 
بســتری در روزهای پایانی سال تغییر خواهد کرد و بیمارانی 
که ماندگاری طولانی تری برای درمان در بیمارســتان دارند، 

مهمانان بیمارستان در واپسین روزهای سال هستند.
زالی از ثبت رکورد اشغال تخت در بیمارستان های دانشگاه 
)تا پایان آذر ۱۴۰۲( خبر داد و گفت: مجموع متوسط اشغال 

تخت بیمارستانی در ۹ ماه سال جاری ۷۷.۳ درصد ثبت شده 
اســت، در بخش های مراقبت ویژه با اضافه شــدن تخت های 

اکسترا این عدد به ۱۱۰ می رسد.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی افزود: به رغم 
اینکه ســخت ترین بیماران )به لحاظ نحــوه روند درمان( به 
مراکز بیمارســتانی دانشــگاه مراجعه می کنند، همچنان ثبت 
عــدد ۴.۸ اقامت در روز عدد بســیار مطلوبی اســت، این در 
شــرایطی است که در سال های گذشته این عدد به بیش ۷ تا 

۸ روز اقامت می رسید.
وی، توانمندی تیم پزشــکی دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی در زمینه کاهش زمان درمان بیماران خصوصاً بیماران 

سخت را یادآور شد.
ثبت ۱۵۴ هزار مــورد جراحی ماژول، پذیرش و درمان یک 
میلیــون مراجعــه در اورژانس، عبور از مــرز ۱۸۳ هزار مورد 
بستری تا پایان آذر ۱۴۰۲ توسط تیم درمانی دانشگاه، بخش 

دیگری از سخنان زالی را به خود اختصاص داد.
وی افزود: در ۹ ماهه اول ســال، ثبت ســه میلیون و ۷۰۰ 
هزار خدمت پاراکلینیکی در کشــور و منطقه توسط دانشگاه 

بی نظیر است.
زالی ادامه داد: به رغم چالش های کمبود تیم سرمایه انسانی 
و محدودیت منابع در ســال ۱۴۰۲ حوزه درمان دانشــگاه در 

درآمدهای اختصاصی شاهد رشد ۵۳.۲ درصدی بوده است.
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید بهشــتی در پایان 
اظهار امیدواری کرد؛ در آســتانه بهار طبیعــت و بهار قرآن، 
ضمــن بهره مندی از فیوضات این ماه مبارک، ســالی توأمان 
با شــادکامی و موفقیــت برای مردم کشــور و خانواده بزرگ 

دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی پیش رو داشته باشیم.

زالی در تشریح خدمات دانشگاه عنوان کرد؛

پذیرش و درمان یک میلیون مراجعه اورژانسی 



خبر
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران:

جای خالی فوتبال ناب در دربی
پیشکسوت تیم فوتبال اســتقلال تهران با اشاره به صحبت های 
سرمربی آبی ها گفت: نکونام باید بداند با حرف هایی که می زند چیزی 
تغییر نخواهد کرد و باید تا پایان فصل با بازیکنانی که دارد ادامه دهد.

بهروز پرورش خواه در گفت وگو با خبرنگار مهر، در خصوص وضعیت 
تیم فوتبال استقلال و نحوه بازی آنها در لیگ اظهار داشت: استقلال 
در نیم فصل دوم لیگ بیست و سوم با توجه به بازیکنانی که جذب 
کرد، نتایج بســیار خوبی را کسب کرده است. من هم به نوبه خودم 
به عنوان یک هوادار از نتایجی که کســب شده خوشحال هستم اما 
مدیریت باشگاه هم می توانست در زمان نقل و انتقالات کمک زیادی 
را بــه تیم کند و بازیکنان دیگری را جذب کند. هرچه که بوده تمام 
شــده است و این استقلال باید با همین شرایط تا پایان فصل پیش 

برود.
وی افزود: بیان کردن مجدد موضوعات کمکی به استقلال نمی کند، 
کادر فنی و مدیریت دیگر نباید به دنبال مقصر بگردند و مسایل را به 
گردن یکدیگر بیاندازند. جواد نکونام و بازیکنان هم تا به اینجای کار 

دست مریزاد دارند که با ۴۲ امتیاز در صدر جدول لیگ ایستاده اند.
بی انصافی است بگوییم خطیر کاری نکرده!

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با بیان این موضوع خطیر هم در 
جایگاه خودش برای استقلال تلاش کرده است گفت: موضوع دیگری 
که باید بگویم این است که بی انصافی است که بگوییم خطیر کاری 
برای استقلال نکرده، قطعاً شرایط هایی هم برای او وجود داشته است 
که ما نمی دانیم. در این مدتی خطیر به اســتقلال آمده است خیلی 
از اتفاقات و معضلاتی که در گذشــته وجود داشته دیده نمی شود و 
همین موضوع باعث می شــود آرامش در باشگاه و تیم وجود داشته 

باشد.

اخبار

پیونگ یانگ میزبان دیدار 
ژاپن و کره شمالی

طبق اعلام فدراســیون فوتبال ژاپن 
دیدار تیم ملی فوتبال این کشور برابر 
کره شــمالی در پیونــگ یانگ برگزار 

خواهد شد.
به گزارش ایســنا، تیــم ملی فوتبال 
ژاپن در انتخابی جــام جهانی ۲۰۲۶ 
بایــد در اواخر ماه مــارس جاری به 
مصاف کره شــمالی بــرود. با آن که 
پیش از این اعلام شد که این بازی به 
احتمــال خیلی زیاد در زمین بی طرف 
برگزار می شــود اما فدراسیون فوتبال 

ژاپن رسما چنین چیزی را رد کرد.
از  نقــل  بــه  توکیــو  خبرگــزاری 
ژاپــن اعلام کرد  فدراســیون فوتبال 
که دیدار تیم ملی فوتبال ژاپن و کره 
شــمالی در پیونگ یانگ برگزار خواهد 

شد.

حذف النصر و کریستیانو 
رونالدو از لیگ 

قهرمانان آسیا
تیــم فوتبــال النصر عربســتان در 
دیدار برگشــت برابر العین امارات در 
لیگ قهرمانان آسیا در ضربات پنالتی 
شکســت خورد و از صعود به دور بعد 

بازماند.
به گزارش ایســنا، تیم فوتبال النصر 
عربســتان در دور برگشت یک چهارم 
نهایی لیگ قهرمانان آسیا در ورزشگاه 
خانگی خــود از العین امارات پذیرایی 

کرد.
ایــن بازی در حالی برگزار شــد که 
العین در بازی رفت خود در امارات با 
نتیجه یک بر صفر به پیروزی دســت 

پیدا کرده بود.
العیــن شــروعی توفانی داشــت و 
توانســت در عربســتان با دو گلی که 
ســفیان رحیمــی در دقایق ۲۸ و ۴۵ 
به ثمر رساند، از النصر  پیش بیفتد تا 
در مجموع بازی ســه بر صفر به سود 

امارات شود. نماینده 
النصــر با هدایت هــواداران خود به 
غریب،  عبدالرحمــن  برگشــت.  بازی 
خالد عیسی )به اشتباه( و الکس تیس 
ســه گل برای النصر به ثمر رســاندند 
تــا کار به تســاوی و وقت های اضافه 

شود. کشیده 
در دقیقــه ۹۸ داور عمانــی ایمــن 
یحیــی را از النصر اخــراج کرد و پنج 
دقیقه بعد العیــن گل زد تا النصر در 
آســتانه حذف شــدن قــرار گیرد اما 
ایــن پایان کار نبــود و داور در دقیقه 
۱۱۸ یــک پنالتی برای النصر گرفت و 
کریستیانو رونالدو آن را به گل تبدیل 
کرد تا کار به ضربات پنالتی کشــیده 

شود.
در ضربــات پنالتی ایــن العین بود 
که توانســت با نتیجه ســه بر یک به 
پیروزی دســت پیدا کند و راهی دور 

بعد شود.
بروزوویچ، تیــس و اوتاویو موفق به 
گل کردن پنالتی های خود نشــدند و 
پنالتی خود را  تنها کریستیانو رونالدو 
تبدیل به گل کرد تا النصر شب تلخی 
را تجربه کند و از لیگ قهرمانان آسیا 

حذف شود.

ورود بانوان تماشاگر 
شهرآورد فقط از درب 
غربی ورزشگاه آزادی

ورزشــی  کمیســیون  رییــس 
اســتانداری تهــران گفــت: ورود 
 ۱۰۳ شــهرآورد  تماشــاگر  بانوان 
پایتخــت از درب غربی ورزشــگاه 

آزادی خواهد بود.
ســیدکمال  ایرنا،  گــزارش  بــه 
سادات شامگاه دوشــنبه در گفت 
کمیســیون  درجلســه  گویــی  و 
ورزشی اســتان تهران عنوان کرد: 
تاریخ ۱۸ اســفند جلســه ای  در 
برگــزار و تصمیماتی اتخاذ شــده 
برطبق آن مقرر شــد؛  اســت که 
الکترونیکی  بلیت  با  ورود هواداران 
خواهد بــود و به دلیــل تعمیرات 
ورزشــگاه آزادی امکان استفاده از 

نیست. کامل  ظرفیت 
وی ادامه داد: براساس تصمیمات 
اتخاذ شــده، هواداران استقلال از 
درب غربی و طرفداران پرسپولیس 
هم از ورودی شرقی وارد سکوهای 

ورزشگاه آزادی خواهند شد.
ســادات یــادآور شــد: متــرو و 
اتوبوســرانی هم تا ساعت ۲۴ روز 
به  )چهارشنبه(  مســابقه  برگزاری 
خدمت رســانی به تماشاگران این 

ادامه می دهند. مسابقه 
گفتنــی اســت شــهرآورد ۱۰۳ 
پایتخت، ســاعت ۲۰ چهارشــنبه 
هفتــه جاری در ورزشــگاه آزادی 

می شود. برگزار 

سرمربی و پیشکسوت ســابق آبی ها معتقد 
اســت که جزئیات مــی تواند برنــده دربی را 

مشخص کند.
ایمان گودرزی؛ صمد مرفاوی با تأیید ســبک 
بازی اســتقلال بر این باور است که با ادامه این 
روش آبی هــا می توانند در دربی هم به موفقیت 
برسند. هرچند که سرمربی سابق آبی ها معتقد 
اســت که دربی حــال و هوای خاصــی دارد و 
شــانس دو تیم با توجه به فضای موجود کاملًا 

یکسان است.
*استقلال در شرایطی مقابل پرسپولیس قرار 
می گیرد که صدرنشین اســت. این موضوع در 

پیروزی آبی ها چه اندازه تأثیرگذار است؟
جایگاه تیم ها هیچ تأثیری در موفقیت آنها در 
دربی ها ندارد. این واقعیت بارها به اثبات رسیده 
اســت. البته فاصله دو تیم خیلی کم اســت. ۳ 
امتیاز فاصله ای نیست که بگوییم کدام تیم بهتر 
از دیگری اســت. حتی در این بازی هم ممکن 
است دو تیم احتیاط بیشتری در بازی از خود به 
خرج دهند و بازی به سمت تساوی پیش برود. 
البتــه دربی بازی لحظه ها اســت و تیمی که از 

موقعیت ها بهتر استفاده کند، برنده است.
*تنش های میــان نکونام و خطیر قبل از این 

بازی آیا در نتیجه تأثیر خواهد گذاشت؟
من اصلًا موافق این تنش ها نبودم. همیشــه 
اعتقادم این بود که مشکلات باید درون خانواده 

حل شود. متأسفانه این مسائل به بیرون کشید 
و دو طــرف مقصرند. اما چیزی کــه می توانم 
درباره نقل و انتقالات نیم فصل بگویم این است 
که عملکرد باشــگاه چندان مطلوب نبود و باید 
بازیکنان بیشــتری به خدمت می گرفتند. البته 
شــاید هم دلایلی وجود داشته باشد اما به طور 
کلی رضایتبخش نبود. با این حال من از عملکرد 
تیم خیلی راضی هستم و با وجود تنش هایی که 

بوده تیم نتایج مطلوبی به دست آورده است.
*برخــی معتقدند که اســتقلال بیش از حد 

اقتصادی بازی می کند.
چــه اشــکالی دارد؟ وقتی نتیجه کار شــده 
صدرنشــینی، آیا می توانیم ایرادی بگیریم؟ تیم 
با این روش خوب پیش رفته است. من استقلال 
را تحسین می کنم و امیدوارم با برتری در دربی 
علاوه بر اینکه شــانس قهرمانی خود را افزایش 
می دهنــد، یک عیدی بــه یادماندنــی هم به 
هواداران بدهند تا در آستانه شروع سال جدید 
از برد تیم شان خوشحال باشند. به اعتقاد من با 
وجود اینکه پرسپولیس در هفته های اخیر تیم 
خوبی نشــان داده اما شانس کمی برای برتری 
در ایــن بازی ندارد. هرچند که فضای این بازی 
کاملًا متفاوت است و استفاده از تک موقعیت ها 

است که تکلیف این بازی را مشخص می کند.
*تــا قبــل از بازی با اســتقلال خوزســتان 
نســبت به عملکرد بلانکو انتقاداتی بود اما گل 

۳ امتیازی این بازیکن باعث شــد تا دوباره احیا 
شــود. عملکرد بلانکو را در اســتقلال چه طور 

ارزیابی می کنید.
وظیفه یک مهاجم گلزنی است اما باید ببینیم 
که سرمربی تیم از این بازیکن چه خواسته است. 
در بازی های اخیر دیــدم که بلانکو در خدمت 
تیم فوتبال بازی می کند و احتمالاً ســرمربی از 
این بازیکن خواسته چنین باشد. به هرحال اما 

گل زدن برای یک مهاجم نقطه قوت اســت و 
امیدوارم بلانکو مثل بازی با استقلال خوزستان 
در دربی هم گل بزند و بــر تعداد گل هایی که 
برای استقلال به ثمر رسانده، بیفزاید. استقلال 
بــه طور کلی آمار خوبــی در گلزنی دارد و بعد 
از ســپاهان دومیــن تیم برتــر گلزنی در لیگ 
برتر محسوب می شــود اما مهاجمان نتوانستند 

راضی کننده باشند.

مرفاوی: امیدوارم بلانکو در دربی هم گل بزند

شانس دو تیم در دربی یکسان است
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مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس:

 امیدوارم پرسپولیس زیر پوشش تامین 
اجتماعی درآمدزایی کند

مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس درباره مصوبه دولت برای واگذاری ۸۰ 
درصد از مالکیت سرخپوشان به سازمان تامین اجتماعی توضیح داد.

علی اکبر طاهری مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس درباره واگذاری ۸۰ 
درصد از مالکیت سرخپوشان به سازمان تامین اجتماعی اظهار کرد: یکسری 
بحث  فنی، مالی و  مســائل مدیریتی دارد و امیدوارم که مســئولان تامین 

اجتماعی  تصمیم خوب و به جا برای اداره باشگاه پرسپولیس بگیرند. 
طاهــری درباره اینکه اعتــراض هایی در مورد واگذاری مالکیت باشــگاه 
پرسپولیس به سازمان تامین اجتماعی صورت گرفته است، گفت: به هر حال 
واحد نگرانی هایی از مجموعه اش دارد و کســانی که مطالبی گفتند در این 
باره اظهار نظر کنند. من به عنوان هوادار امیدوارم که مسائل پرسپولیس به 

خصوص در اداره اش حل شود تا بتواند درآمدزایی داشته باشد.
او افزود: من شــنیدم که وزیر کار بیان کرده که ســعی می کنند باشگاه 
پرسپولیس درآمدزا شود. همچنین  این  موضوع برمی گردد به مدیریتی که 
می خواهند انجام بدهند که با زمان گذشــته باشگاه فرق می کند و خیلی 
درآمدزایی نداشته است، اما امیدوارم از این به بعد درآمد زایی داشته باشد. 
مدیر عامل اسبق باشگاه پرسپولیس گفت: من در مقامی نیستم که در این 
باره صحبت کنم و کســانی که این دســتور را دادند، باید در مورد چگونگی 

واگذاری باشگاه پرسپولیس صحبت کنند.

سرمربی تیم ملی:

بانوان پینگ پنگ باز ۳۰۰ پله در رده بندی 
جهانی صعود کردند

ســرمربی تیم ملی تنیس روی میز بانوان گفت: رده بندی ملی پوشــان پس از 
مســابقات قهرمانی جهــان در مجموع ۳۰۰ پله صعود کرد. این موضوع نشــان 

می دهد که بچه های ما نسبت به دور قبل بسیار پیشرفت کردند.
حمیده ایرانمنش در گفت وگو با ایرنا درباره عملکرد تیم ملی تنیس روی میز 
بانوان در مســابقات جهانی کره.جنوبی، اظهــار کرد: دومین بار بود که در فینال 
قهرمانی جهان شــرکت کردیم و این بار نســبت به دور گذشته متفاوت بود. در 
سال های گذشته مسابقات قهرمانی جهان به صورت دسته ای برگزار می شد و در 
هر دســته ۲۴ کشور حضور داشتند اما الان ۲۰۰ تیم با هم به رقابت می پردازند 
و تا در نهایت ۴۰ تیم مجوز حضور در فینال مســابقات جهانی را کســب کنند.

وی افزود: ما در این دوره توانستیم در مسابقات قهرمانی آسیا سهمیه حضور در 
رقابت های تیمی جهان را کسب کنیم و با تیم های ژاپن، برزیل، آفریقای جنوبی 
و لوکزامبورگ همگروه شدیم. نســبت به دوره گذشته عملکرد بهتری داشتیم. 
آفریقای جنوبی هم در تیمی و نیز انفرادی از ما برتر بود اما توانستیم این کشور را 
۳ بر صفر شکست دهیم.سرمربی تیم ملی تنیس روی میز بانوان عنوان کرد: پس 
از آن با ژاپن بازی کردیم که در رده دوم جهان است و بچه های ما مقابل این تیم 
خوب ظاهر شــدند. اشتری با رنکینگ ۱۸ دنیا مسابقه داد و دو بر صفر جلو بود 
اما متاســفانه بازی را واگذار کرد اما در کل خوب ظاهر شد.وی ادامه داد: برزیل 
هــم رنکینگ ۱۴ دنیا بود و به آن تیم هم ۳ بر صفر باختیم. اما تیم ملی تنیس 
روی میز بانوان بازی قابل قبولی برابر ژاپن داشت. ما برای اولین بار بود که مقابل 
برزیل بازی کردیم و آنها از لحاظ رنکینگ انفرادی هم خیلی بالاتر از ملی پوشان 
کشورمان بودند.ایرانمنش خاطرنشان کرد: بچه های ما امسال نسبت به مسابقات 
قهرمانی جهان ســال گذشته خیلی خوب ظاهر شــدند و ندا شهسواری، شیما 
صفایی و مهشــید اشتری در سال گذشــته بردی برابر تیمی نداشتند اما امسال 

توانستند بازی قابل قبولی از خود نشان دهند و به برد برسند.

دروازه بان های ملی پوش اســتقلال و پرسپولیس قطعا از 
تاثیرگذارترین بازیکنان در دربی صد و سوم خواهند بود و 
دوئل غیرمســتقیم آنها می تواند در تعیین گلر شماره یک 

تیم ملی هم تاثیر داشته باشد.
به گــزارش خبرنگار مهر، دربی یکصد و ســوم پایتخت 
ســاعت ۲۰ روز چهارشنبه ۲۳ اســفندماه بین استقلال و 
پرسپولیس برگزار می شود تا دو رقیب سنتی که رتبه های 
اول و دوم جــدول را در اختیار دارند برای نزدیک شــدن 
به جام قهرمانی چیزی جز پیروزی در این بازی نخواهند.

علیرضا بیرانوند و سیدحسین حسینی دو دروازه بان ملی 
پوش سرخابی های پایتخت یکی از مهم ترین ارکان هر دو 
تیــم در فصل جاری بوده اند. حســینی در تمام بازی های 
فصــل جــاری اســتقلال و بیرانوند در چارچــوب دروازه 
پرســپولیس در تمام دیدارهای فصل جاری به جز بازی با 
ذوب آهن به دلیل محرومیت حضور داشــته اند تا هر یک 
از آنها بیشــترین میزان حضور را در بین اعضای تیم های 

خود داشته باشند.
کلین شیت های جذاب

حســینی با ۱۱ ثبت کلین شــیت تا پایان هفته نوزدهم 
تبدیــل بــه بهترین گلــر لیگ برتــر همراه با حســین 
پورحمیدی دروازه بان تراکتور شــده اســت. این در حالی 
است که اشتباهات فردی بیرانوند در دو دیدار از نیم فصل 
دوم باعــث عقــب افتادن او از این کورس شــده و فعلًا با 
هشت بار بسته نگه داشتن دروازه خود در لیست گلرهای 

متوسط لیگ قرار دارد.

بدون شــک آمار کلین شیت بیشــترین اهمیت را برای 
ایــن دو تیــم دارد اما آنچه برای کادر فنــی هر دو تیم و 
همچنین کارشناســان مهم اســت نکات دیگری همچون 

تعداد گل های خورده و اشتباهات فردی آنهاست.
حسینی نزدیک به نیم؛ بیرانوند روی مدار یک!

اســتقلال در ۱۹ بازی گذشته خود تنها ۱۰ گل خورده 
اســت که طبق میزان آمار بازی های حســینی تمام آنها 
را نیــز این دروازه بــان دریافت کرده اســت. در حقیقت 
استقلالی ها میانگین ۰.۵۸ گل خورده در هر بازی را دارند 
که آماری خیره کننده است. حسینی بیشتر از ۱۰ بار دفع 
توپ مستقیم داشته است که نشان دهنده تأثیر او در آمار 

کم نظیر گل های خورده تیمش تا اینجای فصل است.
بیرانوند نیــز در چارچوب دروازه پرســپولیس ۱۳ گل 
خورده داشــته اســت که آمــار قابل توجهی بــرای آنها 
محســوب می شــود. آماری مطابق با تراکتور در ۱۹ هفته 
فصــل جاری لیگ برتر که تأثیر خــود را در جایگاه تیم ها 

گذاشته است.
دروازه بــان ملــی پوش پرســپولیس هفت بــار دروازه 
پرسپولیس را نجات داده اســت که دو مرتبه روی نتیجه 
بازی تأثیر مستقیم داشــته و مانع از هدر رفتن امتیازات 

این تیم شده است.
سه اشتباه برای شماره یک تیم ملی

بیرو بدون شک یکی از فشرده ترین فصل های فوتبالی اش 
را پشت سر می گذارد. او در تیم ملی ایران تبدیل به گلری 
بی رقیب شده است تا نزدیک به ۵۰ بازی در سال ۱۴۰۲ 

با پیراهن باشگاهی و ملی را پشت سر گذاشته باشد. شاید 
همین موضوع باعث شــد تا بیرانوند در فصل جاری ســه 
اشــتباه مرگبار داشــته باشــد و باعث باخت یک بر صفر 
مقابــل آلومینیوم اراک در هفته شــانزدهم و دریافت دو 
گل از فولاد خوزســتان در هفته نوزدهم شود. با این حال 
ســابقه او نشــان می دهد همچنان جزو بهترین هاست اما 
قطعا در دوئل با حســینی نمی خواهد پیراهن شماره یک 

را از دست بدهد.
آنچه حالا می تواند برای بیرانوند تبدیل به چالشــی مهم 
شود اســتفاده از بازی بزرگ لیگ برتر اســت. او قطعا با 
درخشــش در این بازی می تواند بازگشت شکوهمندی را 
برای خود جشن بگیرد و نشــان دهد همچنان قصد دارد 

نفر اول پرسپولیس و تیم ملی ایران باشد.
کسی مصدوم نشود

شــاید یکی از ویژگی های غیر قابل انــکار دو دروازه بان 
ســرخابی، نداشتن جانشــین برای آنها باشد. حسینی در 
هیــچ یک از بازی های لیگ برتر اجــازه حضور محمدرضا 
خالدآبادی را نداده است. در سوی دیگر بیرانوند در دیدار 
بــا ذوب آهن اصفهان بــه دلیل دریافت چهــار اخطار از 
حضور در دروازه تیمش محروم شــد تــا امیررضا رفیعی 
فرصت بازی کــردن پیدا کند. رفیعی گرچه در همان یک 
بــازی گل نخورد امــا قطعا برای حضــور در دیدار دربی، 
تجربه ای نــدارد. بنابراین بیه نظر می رســد گلرهای تیم 
ملی ایران باید مواظب مصدومیت احتمالی خود باشــند تا 

تبدیل به پاشنه آشیل تیم خود نشوند.

مردان تاثیرگذار در دربی؛

دوئل غیرمستقیم حسینی با بیرانوند

عکس روز...
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